

သူတစ်ပါး၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် မိမိ၏အကျိုးစီးပွား ဆုတ်ယုတ်အောင် မပြုသင့်ပေ။ ဤသို့ပြုသော် မိမိအား အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေအံ့ဟု မိမိအကျိုးကို သိသောသူသည် မိမိ အကျိုးစီးပွား တိုးပွားအောင် အားထုတ်ရာ၏။ (မိမိသည်သာ အားကိုးရာဖြစ်၍ အများ၏အကျိုးစီးပွားနှင့် မိမိ၏အကျိုးစီးပွား ကြုံဆုံပေါ်ပေါက်လာသောအခါ မိမိစီးပွား ဆုတ်ယုတ်မခံဘဲ အားထုတ်သင့်၏။)

အတ္ထဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၆၆)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ရှန်ရှီပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr. Hu Heping တို့ ရှိအန်းမြို့ Hyatt ဟိုတယ်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြစဉ်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်နယ်များအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

ရှိအန်း ဧပြီ ၇

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသော နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ချန်ဒူးမြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့်ထွက်ခွာကြရာ ရှန်ရှီပြည်နယ် ရှိအန်းမြို့သို့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ရောက်ရှိကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ရှိအန်းမြို့ Hyatt ဟိုတယ် သို့ရောက်ရှိကြပြီး အဆိုပါဟိုတယ်၌ ရှန်ရှီပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr. Hu Heping ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနှင့် တရုတ်နှစ်နိုင်ငံတို့အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမြှင့်တင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ ပညာရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍများ ပိုမိုမြှင့်တင်ရေး၊

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်နယ်များအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးအဖွဲ့ဝင်များသည် ရှန်ရှီပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က တည်ခင်းစည်ခံသည့် နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့

အက္ခရာနှင့်ဂဏန်းဂေါ်လီအားလုံး စည်အတွင်းမှာ တူညီစွာလည်ပတ်နိုင်အောင် ပြုလုပ်ထား ထိချစ်သူမိဘပြည်သူများ စိတ်သောကကင်းကင်း ဝယ်ယူကံစမ်းနိုင်

စာမျက်နှာ - ၁၀

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သမ္မတဟောင်းတို့ အပြင်ချင်းပလှယ်

မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တိုက်ဖျက်ရေး အခြေခံအကြောင်းတရားများ ဆွေးနွေး

သတင်း စာမျက်နှာ - ၇

ထုတ်လုပ်မှုသက်တမ်း(၁၅)နှစ်ပြည့်ပြီး သုံးစွဲသူများမှ ယုံကြည်စိတ်ချစွာ အာမခံချက်အပြည့်အဝဖြင့် သုံးစွဲနိုင်ပါသည်။

မူလရောင်စွန်း အစစ်အမှန် တြုံတံဆိပ် ဘိလ်မြေ

RHINO CEMENT

PORTLAND CEMENT
BRITISH STANDARD
OPC-BS-12-1996,42.5N

Premium Quality Rhino Cement

STARMART nine mile showroom - Ph: 09 30860180, 01-9669713, 01-9669714
www.starmartinmilesroom.com

Challenger Co., LTD. Ph: 01-640559
FARMER PHOYARZAR CO., LTD. Ph: 09-977834143

မြောက်

ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကို သတိပြု

ယခုနေရာသီကာလသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ဧပြီလနှင့်မေလသည် မြန်မာ့ရာသီ "တန်ခူး၊ ကဆုန်၊ ဆွေဆွေခွန်" သော ပူပြင်းသည့်နေ့ကာလ ဖြစ်သည်။ ထိုကာလတွင် နေအပူချိန်မြင့်တက်လာမှုကြောင့် လေထု မတည်မငြိမ်ဖြစ်ကာ မိုးတိမ်တောင်များဖြစ်ပေါ်ခြင်း၏ နောက်ဆက်တွဲ ရာသီဥတုအခြေအနေကို သတိပြုကြရန် မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက သတိပေးထားသည်။

လက်ရှိတွင် အဆိုပါမိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နေပြီး မြန်မာ နိုင်ငံအထက်ပိုင်းဒေသများတွင် လေပြင်းတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်း တို့ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုအချို့ရှိခဲ့သည်ကိုတွေ့ရသည်။ လက်ရှိကာလ တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်း၊ ကချင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသများတွင် မိုးတိမ်တောင်ဖြစ်နိုင်ခြေအများဆုံးဒေသ များအဖြစ် မိုးလေဝသက အသိပေးထားသည်။

အထက်ပိုင်းဒေသများတွင် လေပြင်းတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ မိုးရွာသွန်းခြင်း တို့ကြောင့် လက်တလောတွင် အပူချိန်ကျဆင်းသွားနိုင်သော်လည်း ယခု ရာသီဥတုမှာ ပူပြင်းသောနေရာသီဖြစ်၍ နေအပူချိန်မြင့်လာခြင်းတက် လာနိုင်သည်။ နေရာသီကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ လက်ရှိအပူ ချိန်ထက် ၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ် ပိုလာနိုင်သဖြင့် ယမန်နှစ်က နေရာသီ အပူချိန်ထက် မပိုနိုင်ကြောင်းခန့်မှန်းထားသည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ပူပြင်းသောနေရာသီကာလတွင် အပူရှိန်ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော အန္တရာယ်များကို အထူးသတိထားရမည်ဖြစ်သည်။ ရာသီဥတုသဘာဝပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မပျက် စီးစေရေး၊ ပြည်သူများ အပူဒဏ်နှင့်ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်ဒဏ်တို့ကို ကာကွယ်နိုင်ရေး၊ ရောဂါဘယမဖြစ်ပွားရေး၊ မီးဘေးအန္တရာယ် မဖြစ်ပွား ရေးတို့ကို ဂရုစိုက်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး ပူပြင်းသောနေရာသီတွင် အတာ သကြိန်ရေပတ်ခံကစားရာတွင်လည်း ကျန်းမာရေးကို မထိခိုက်စေရေး အထူးသတိထားရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုလိုရာသီတွင် လူတို့၏အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်တို့ကို ထိခိုက် ဆုံးရှုံးစေနိုင်သော မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များကိုလည်း အထူးသတိထား ရမည်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် နေရာဒေသအချို့တွင် မီးလောင်ကျွမ်းမှု ဖြစ်စဉ်များကို မြင်တွေ့နေရပြီး မကြာသေးမီက မကွေးမြို့ စားသောက် ဆိုင်တွင် လောင်ကျွမ်းခဲ့သော ပေါ့ဆမီးဖြစ်စဉ်ကြောင့် လူအသက်များစွာ ဆုံးရှုံးခဲ့ရမှုမှာ စိတ်မချမ်းမမြေ့ဖွယ်ကောင်းပေသည်။

မီးဘေးအန္တရာယ်ကို ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် အသိပညာ ပေးရေးလုပ်ငန်းများပြုလုပ်မှုနှင့်အတူ မီးလောင်မှုဖြစ်စေနိုင်သော အနေအထားများရှိ မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ကြပ်မတ်မှုများကိုလည်း ပြုလုပ်သွားရမည်ဖြစ်သည်။ မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်ပွားလာပါက လျင်မြန် စွာမီးငြိမ်းသတ်နိုင်ရေးအတွက် မီးသတ်ပစ္စည်းများ၊ မီးငြိမ်းသတ်မည့် အဖွဲ့များ၊ ကယ်ဆယ်စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့များကို စီမံချက်ဖြင့်ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

မီးငြိမ်းသတ်မည့် ရေရှိရေးအတွက် မြို့နယ်များတွင် မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင်နေရာများ၊ အုတ်ရေကန်များ၊ သဘာဝရေကန်၊ ရေတွင်း၊ ရေပိုက်ခေါင်း၊ အမြင့်ရေစင်များ၏ တည်နေရာစာရင်းကို ပြုစုထားပြီး စနစ်တကျအလျင် အမြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အစီအမံများကို ရေးဆွဲထား ရမည်ဖြစ်သည်။ သာဓကအားဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် များရှိ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို မြို့နယ်အလိုက်ဖွဲ့စည်းထားရာ သန္ဓေ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၇၉၈ ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၄၂၁၁ ဦး၊ သီးသန့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၃၂၂ ဦးနှင့် မီးသတ်စက်ယာဉ် အစီး ၅၂၀ ဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားသည်ကို အားရဖွယ်သိရှိရသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်သူတို့၏အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်တို့ကို အချိန်မရွေး ထိခိုက်မှုကိုဖြစ်စေနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို မလွှဲမသွေ ကြိုတင်စောင့်ရှောက်နိုင်ရေးအတွက် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု နည်းနိုင်သမျှနည်းစေရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေဒေသအလိုက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင် ကာကွယ်ရေး၊ မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပြီး တက်ညီလက်ညီ ပိုင်းဝန်းပါဝင်ဆောင် ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး စင်ကာပူနိုင်ငံ Global Institute of Social Work မှ Professor Dr. Tan Ngoh Tiong အား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူမှုရေးပညာသင်တန်းကျောင်း ထူထောင်နိုင်ရေး ကြိုတင် ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ပြုစုပျိုးထောင်ခြင်းနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် သင်တန်းများ လာရောက်ပို့ချနိုင်ရေး၊ နှစ်ဖက်ပူးပေါင်းပြီး သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ရေး၊ လူမှုအကျွမ်းဝင်ရင်းနှီးပေါင်းစပ်မှု (Social Cohesion)နှင့် လူမှုရေး ဘာသာရပ်အထူးပြုသင်တန်းများ လာရောက်ပို့ချနိုင်ရေးအတွက် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံ

Global Institute of Social Work မှ Professor Dr. Tan Ngoh Tiong တို့သည် ဝန်ကြီးရုံး မေခလခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် သဘောတူညီမှုအထိမ်းအမှတ် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန သည် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု အရည်အချင်းပြည့်ဝသော လူမှုဝန်ထမ်း သမားများ မွေးထုတ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
(သတင်းစဉ်)

CIO လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုး တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်း အချက်အလက်နည်းပညာနှင့် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးဦးစီးဌာန နှင့် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်တို့ ကြီးပွားကျင်းပ သည့် G-Government စနစ်အား အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် ခန့်ထားတာဝန်ပေးအပ်ထားသည့် Chief Information Officer (CIO)လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ်(၂) စုပေါင်းခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုး တက်ရောက်အမှာ စကားပြောကြားသည်။

မြစ်မ်းရောင်အရင်းမပျောက် မတည်ငွေ ထုတ်ချေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ကြက်သွန်ခင်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် မြစ်မ်း ရောင် အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံ ငွေများ စတုတ္ထအကြိမ် ပြန်လည် ထုတ်ချေးခြင်းကို ဧပြီ ၅ ရက်က အဆို ပါကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အစဉ်များရေးဆွဲထားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန CIO များအနေဖြင့် ယူနိုက်တစ်စနစ်သို့ ကူးပြောင်းရာတွင် အခက်အခဲများနှင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ အား ပွင့်လင်းစွာ တင်ပြဆွေးနွေးသွားရန်လိုကြောင်း၊ သို့မှသာ ဝန်ကြီးဌာနအချင်းချင်း ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင် ရွက်ရာတွင် လွယ်ကူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။
ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ဦးက မြန်မာစာစနစ်သုံးစွဲရန် ISO 10646 ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကွန်ပျူတာသုံးမြန်မာစာ စနစ် အား တစ်ပြေးညီ သုံးစွဲသွားနိုင်ရန် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ အား လမ်းညွှန်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်မှ ဒေါက်တာ တွန်းသူရသက်က မြန်မာယူနိုက်တစ်စနစ်သတ် သတ် ချိန် ဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်အလက်များ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရ မည့် ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် နည်းပညာများ၊ သတင်း အချက်အလက် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များအား ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးဆိုင်ရာနှင့် e-Government နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(သတင်းစဉ်)

ချေငွေပေးအပ်ရာတွင် မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နေခြည်ဇာဝေ က အသင်းသားများနှင့် ကျေးရွာမြစ်မ်း ရောင်စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဝင်များအား စာရင်းဇယားနှင့် ချေးငွေလည်ပတ်မှုအခြေအနေများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တာဝန်ရှိ သူများက စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ကိုင်သူ ၂၆၀ အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၃၃၅၅၀၀၀၊ မွေးမြူရေးလုပ်ကိုင်သူ ၉၇ ဦး အတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၆၀၅၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၃၉၈၀၀၀၀ ထုတ်ချေး ပေးခဲ့သည်။
(ရွှေရဲရင့်)

ရင်သွေးဥယျာဉ်နေရာသီ ယဉ်ကျေးလိမ္မာနှင့် အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်းဆင်းပွဲ ဆုပေးပွဲကျင်းပ

အင်္ဂပူ ဧပြီ ၇
အင်္ဂပူမြို့နယ် ပန်းတင်ကျေးရွာအုပ်စု တွင် အခမ်းအနားတွင် ဇောင်းတန်း ကွမ်းသီးတောကျေးရွာရှိ ကန်ဆည် ကျေးရွာ အတွင်းမှန်ကျောင်းတိုက်အုပ် ဆရာတော် ဦးတိလောကက ဩဝါဒ စကားချီးမြှင့်သည်။ ယင်းနောက် ကန်ဆည် ဘုရားကြီးကျောင်းတိုက် စာသင်တန်းဆင်းပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
အခမ်းအနားတွင် ဇောင်းတန်း ကျေးရွာ အတွင်းမှန်ကျောင်းတိုက်အုပ် ဆရာတော် ဦးတိလောကက ဩဝါဒ စကားချီးမြှင့်သည်။ ယင်းနောက် ကန်ဆည် ဘုရားကြီးကျောင်းတိုက် စာသင်တန်းဆင်းပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ

ကျားခဲ့သည်။
ထို့နောက် သင်တန်းဆင်းလက်မှတ် များနှင့် ထူးချွန်ဆုရရှိသော ကျောင်း သား ကျောင်းသူများအား အတွင်း မှန်ကျောင်း တိုက်အုပ်ဆရာတော် ဦးတိလောက၊ ကန်ဆည်ဘုရားကြီး ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဦးဇောတိက နှင့် ဆရာတော်များ၊ အလှူရှင်များက အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ကျောင်း သား ကျောင်းသူလေးများက လမ်းပြ ကြယ်သီချင်းဖြင့် သီဆိုခဲ့သည်။
အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဇောင်း တန်းကျေးရွာ အတွင်းမှန်ကျောင်း တိုက်အုပ်ဆရာတော် ဦးတိလောက၊ ရန်ကုန်မြို့မှ သင်တန်းဆရာမ ဒေါ်စုစုလှိုင်နှင့် ဆရာမများ၊ ပန်း ကျေးရွာ၊ ကန်ဆည်ကျေးရွာနှင့် ကွမ်း သီးတောကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား များ၊ မိဘများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းသား ၁၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်းနှင့် သင်တန်းကာလ ၁၅ ရက် ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မန်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇	မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၉၀၄၀၀၀ - ၉၀၄၀၀၀	ရန်ကုန်	မန္တလေး
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း			
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၆၉၅/၇၀၅ ကျပ်	၇၂၀/၇၃၅ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း 95	တစ်လီတာ	၇၄၀/၇၆၀ ကျပ်	၈၄၀/၈၇၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း 92	တစ်လီတာ	၇၀၀/၇၂၀ ကျပ်	၇၅၅/၇၆၀ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၇၁၅/၇၃၀ ကျပ်	၇၃၅/၇၄၅ ကျပ်
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး			
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၆၄၅ ကျပ်	အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၅၉ ကျပ်
အောက်တိုန်း 92	တစ်လီတာ	၆၅၀ ကျပ်	

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	-	၁၃၆၀. ၀
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	-	၁၄၄၇. ၈
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	-	၁၉၇. ၁၇
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	-	၃၉. ၂၇၂
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	-	၃၀၆. ၅၅
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	-	၂၁. ၀၄၈
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	-	၁၂၂၆. ၃
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	-	၁၂၀. ၂၄
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	-	၁၀၂၅. ၉
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	-	၉၆၉. ၅၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

စာတည်းများအုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ဒင်
စာတည်းများများ - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေးသန်း၊ ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်မေလှသင်း၊ ဒေါ်စန္ဒာဝင်း

သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင်
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

အယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်ခင်ဇာလီ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း၊
အထူးသတင်းထောက် - ဒေါ်ဆုနင်းလဲ့

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်သူနှင့်အတူ

ပြည်သူအများစုရဲ့ လူနေမှုဘဝများ တိုးတက်မြင့်မားရေး

ကျွန်တော်တို့အစိုးရက တိုင်းပြည်အကျိုးအတွက် ရည်ရွယ်ချက်ထားတဲ့ မူဝါဒများဖြစ်တဲ့ အမျိုးသားရပ်ကြားစေရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်မှုကို ရှေးရှုတဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်ရေးနဲ့ ပြည်သူအများစုရဲ့ လူနေမှုဘဝများ တိုးတက်မြင့်မားရေးတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့ကိုရွေးချယ်ပြီး တာဝန်အပ်နှင်းခဲ့တဲ့ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများကလည်း မိမိတို့နေရာကဏ္ဍအသီးသီးက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ချို့ယွင်းချက်များကို ဝေဖန်ထောက်ပြခြင်း၊ လုပ်ဆောင်သင့်တာတွေကို အကြံပြုလမ်းညွှန်ခြင်းစတဲ့ နည်းလမ်းတွေနဲ့ ဆက်လက်တက်ကြွစွာ ဝိုင်းဝန်းပါဝင်ပေးကြဖို့ အလေးအနက် ပန်ကြားလိုပါတယ်။

(၁၇-၄-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် ပေးပို့သည့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ နှစ်သစ်ကူး သဝဏ်လွှာမှ)

ပြည်သူပြည်သားအားလုံး ဝိုင်းဝန်းကူညီ

ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ကိစ္စတွေအတွက်ကို ပြည်သူနဲ့အတူတူ တာဝန်ယူမယ်။ ပြည်သူနဲ့အတူတူ ကျွန်မတို့ ဒီတာဝန်တွေကို ထမ်းဆောင်မယ်။ ကျွန်မတို့အနေနဲ့ ဒီတာဝန်တွေကို ကျေပွန်ဖို့အတွက် ပြည်သူ့အားကို ကျွန်မတို့ယူသလို ကျွန်မတို့ရဲ့ စွမ်းအားတွေအားလုံးကိုလည်း ပြည်သူတွေအတွက် ကျွန်မတို့သုံးပါမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့ ပြည်သူနဲ့အတူ ကျွန်မတို့ နောက်နှစ်ကို ချီတက်သွားချင်ပါတယ်။ အဲဒီလိုချီတက်သွားတဲ့အခါ ကျွန်မတို့ ပြည်သူပြည်သားအားလုံး ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ အားလုံးဟာ ဝိုင်းဝန်းပြီးတော့ ပံ့ပိုးကူညီကြလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်မတို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

(၃၀-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရတာဝန်ယူမှု တစ်နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် Total ကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပြင်သစ်နိုင်ငံ Total ကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌ၊ Mr. Patrick Pouyanne နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။(သာပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် Total ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင် ထုတ်လုပ်အသုံးပြုရေး အလားအလာများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။



(သတင်းစဉ်)



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် GCDP ဥက္ကဋ္ဌ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသမ္မတဟောင်းအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့အခြေစိုက် Global Commission on Drug Policy (GCDP) ဥက္ကဋ္ဌ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသမ္မတဟောင်း Ms. Ruth Dreifuss အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။(အပေါ်ပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှု၊ သုံးစွဲမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ GCDP ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် အကူအညီပေးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် အီကွေဒေါသမ္မတနိုင်ငံတို့ သံတမန်အဆက်အသွယ် ထူထောင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် အီကွေဒေါသမ္မတနိုင်ငံတို့သည် ကုလသမဂ္ဂ ပဋိညာဉ်စာတမ်းပါ မူကြီးများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေတို့ကို အခြေခံပြီး သံတမန်ဆက်ဆံရေးနှင့် ကောင်စစ်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ ဗီယင်နာ ကွန်ဗင်းရှင်းများနှင့်အညီ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးနှင့် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို ထူထောင်လိုသည့်ဆန္ဒ ရှိကြသည့်အားလျော်စွာ ဧပြီ ၆ ရက်မှစတင်၍ နှစ်နိုင်ငံအကြား သံတမန်ကြီးအဆင့်ဖြင့် သံတမန်အဆက်အသွယ် ထူထောင်ကြသည်။

နှစ်နိုင်ငံ သံတမန်အဆက်အသွယ် ထူထောင်သည့် ပူးတွဲကြေညာချက်ကို ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ အီကွေဒေါ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်တို့သည် ဧပြီ ၆ ရက်တွင် နယူးယောက်မြို့ ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ အီကွေဒေါ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံး၌ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံမှု တိုးချဲ့ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အီကွေဒေါသမ္မတနိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ၁၁၆ နိုင်ငံမြောက် သံတမန်အဆက်အသွယ် ထူထောင်သည့်နိုင်ငံ ဖြစ်သည်။

(သတင်းစဉ်)

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများ အဆင်ပြေစွာ ငွေလွှဲပို့နိုင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
ဧပြီ ၃ ရက်မှစတင်၍ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများ၏ လုပ်ခ၊ လစာများအား မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိသားစုများထံ လုံခြုံစိတ်ချစွာ လွှဲပို့နိုင်ရန်အတွက် ထိုင်းနိုင်ငံ Krung Thai Bank မှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ မည်သည့်စီးပွားရေးဘဏ်ခွဲများတွင်မဆို လွှဲပြောင်း ထုတ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်အနေဖြင့် ငွေလွှဲခနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုစရိတ်များ ကောက်ခံခြင်း မပြုဘဲ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

တောင်တရုတ်ပင်လယ်မှ ကျွန်းများကိုသိမ်းပိုက်ရန် ဒူတာတေး အမိန့်ပေး

မနိလာ ဧပြီ ၇
ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ ရိုဒရီဂို ဒူတာတေးက တောင်တရုတ်ပင်လယ်ရှိ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံနှင့် အငြင်းပွားနေသော လူမနေသည့်ကျွန်းများကို သိမ်းပိုက်ရန် ဖိလစ်ပိုင်တပ်ဖွဲ့များကို အမိန့်ပေးလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။
ဒူတာတေးက ၎င်းအနေဖြင့် တောင်တရုတ်ပင်လယ်ရှိ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက ထိန်းချုပ်ထားသည့် ကျွန်းတစ်ကျွန်းကို သွားရောက်ဖွယ်ရှိပြီး ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံအလံလွှင့်ထူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
“ဒါက ကျွန်တော်တို့ရဲ့ လွတ်လပ်မှုပါ။ ဒီကျွန်းတွေပေါ်မှာ နေကြစို့ဗျာ” ဟု ဒူတာတေးက ဧပြီ ၆ ရက်တွင် အငြင်းပွားရေပိုင်နက်အနီး ပလာဝန်ကျွန်းရှိ စစ်အခြေစိုက်စခန်းသို့ အလည်အပတ်ရောက်ရှိစဉ် သတင်းထောက်များကို ပြောကြားသည်။
ဒူတာတေး၏ အစီအစဉ်မှာ တရုတ်တာဝန်ရှိသူများအတွက် ဒေါသဖြစ်စရာ လုပ်ရပ်ဖြစ်ဖွယ်ရှိသည်။ တရုတ်နိုင်ငံက တောင်တရုတ်ပင်လယ်တစ်ခုလုံးနီးပါးကို ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အခိုင်အမာပြောကြားသည်။ တရုတ်၊ မလေးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ ထိုင်ဝမ်၊ ဘရူနိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့ကလည်း တောင်တရုတ်ပင်လယ်တစ်ခုလုံး သို့မဟုတ် အစိတ်အပိုင်းအချို့ကို ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု ဆိုထားကြသည်။
ဒူတာတေး၏ ပြောဆိုချက်ကြောင့် တရုတ်နှင့် ဖိလစ်ပိုင်တို့၏ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများအကြား အငြင်းပွားရဖွယ်ရှိသည်။ **ဗွီအိုအေ။**



နောက်ထပ် နျူးဒိုးကျည်တစ်စင်း စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ရန် ပြုလုပ်မိစဉ်

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၇
မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ နျူးကလီးယားပစ်လွှတ်သည့် နေရာတွင် နောက်ထပ်နျူးဒိုးကျည်တစ်စင်းသပ်ပစ်လွှတ်ရန် လှုပ်ရှားမှုများတွေ့ရှိရသည်ဟု အမေရိကန် သုတေသီအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ပြုလုပ်တုတ်ပုံပါ အချက်အလက်များအရ ပြောကြားခဲ့သည်။
ရွှန်ဟော့ကင်းစစ်တက္ကသိုလ်၏ “38 North” အမည်ရှိ သုတေသီအဖွဲ့က မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်းရှိ ပန်ဂျီးရီ နျူးကလီးယားဗုံးကျည် ပစ်လွှတ်စမ်းသပ်သည့် နေရာအတွင်းရှိ လှုပ်ရှားမှုများကို ဧပြီ ၇ ရက်က ပြုလုပ်တုတ်ပုံရိုက်ကူးထားခဲ့သည်။
ပြုလုပ်တုတ်ပုံပါအချက်အလက်များအရ ယခင် နျူးဒိုးကျည်ပစ်လွှတ်ရန် စမ်းသပ်ကာလအတွင်း အသုံးပြုခဲ့သည့် မြောက်ပိုင်းမုခ်ဝရှိ ဥမင်လိုဏ်ခေါင်းတစ်ခုမှ ရေများ အဆက်မပြတ်စီးဆင်းလျက်ရှိသည်။ လမ်းပိုင်းနေရာတွင် မော်တော်ယာဉ်နှစ်စင်းကိုတွေ့ရှိရပြီး ဖုံးအုပ်ထားသည့် အမည်မသိပစ္စည်းများကိုလည်း တွေ့ရှိရသည်။
ထို့ပြင် ခုံးကျည်ပစ်လွှတ်စင်၏ အနီးဝန်းကျင်တွင် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ စီတန်းထားခြင်း(သို့မဟုတ်) တာဝန်ရှိသူများ အစုအဖွဲ့အနေအထားဖြင့် တည်ရှိနေသည်ဟု သုတေသီများက ပြုလုပ်တုတ်ပုံအရ ပြောကြားခဲ့သည်။
အဆိုပါအချက်အလက်များအရ နောက်ထပ် နျူးဒိုးကျည်တစ်စင်း စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ရန် တိကျသောအချိန်နှင့် ခိုင်မာသော သက်သေအထောက်အထားများကိုမူ ပေးစွမ်းနိုင်ခြင်းမရှိသော်လည်း မြောက်ကိုရီးယားအနေဖြင့် နျူးဒိုးကျည်တစ်စင်း နောက်ထပ်ပစ်လွှတ်ရန် စီစဉ်နေကြောင်း သုတေသီများက ဆိုသည်။ **အင်န်အိုတီချီကေ။**

နယူးဒေလီမြို့ အင်ဒီရာဂန္ဒီလေဆိပ်ရှိ လေယာဉ်ပြေးလမ်းတွင် ခရီးသည်တင်လေယာဉ်နှစ်စင်း တိုက်မိလုနီးပါးဖြစ်ပွား

နယူးဒေလီ ဧပြီ ၇
အိန္ဒိယနိုင်ငံ မြို့တော်နယူးဒေလီရှိ အင်ဒီရာဂန္ဒီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်တွင် ဧပြီ ၇ ရက်က မတော်တဆမှုကြီး တစ်ရပ်ဖြစ်လုနီး အခြေအနေမှ သွေဖယ်သွားသောဖြစ်ရပ်တစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး လေကြောင်းလိုင်းဖြစ်သည့် အဲအင်ဒီယားမှ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်တစ်စင်းသည် နိုင်ငံအနောက်ပိုင်း ဝိအာပြည်နယ်သို့ ဦးတည်ပျံသန်းနိုင်ရေးအတွက် ပြေးလမ်းအမှတ်(၂၈)၅၅ ပျံတက်ရန် အသင့်ရှိနေစဉ် တူညီသောပြေးလမ်းသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် ပုဂ္ဂလိက လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုမှ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်တစ်စင်းနှင့် တိုက်မိလုနီးပါး အခြေအနေဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ မြေပြင်မှ ပျံတက်တော့မည့် အစီအစဉ်ကို ရုတ်တရက် ဖျက်သိမ်းလိုက်ရသည်။
ယင်းမတော်တဆမှုသည် ဧပြီ ၇ ရက် မွန်းတည့် ချိန်ဝန်းကျင်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဲအင်ဒီယားလေကြောင်းလိုင်းမှ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်သည် ခရီးစဉ်အမှတ်(၁၅၆) ပျံသန်းထွက်ခွာရန် ပြေးလမ်းအမှတ် ၂၈ တွင်စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ယင်းလမ်းကြောင်းကိုပင် ပုဂ္ဂလိကစရိတ်နည်း လေကြောင်းလိုင်း အင်ဒီဂိုမှ လေယာဉ်အား ဆင်းသက်ရန် လေကြောင်းထိန်းသိမ်းရေးမှူးက သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း လေဆိပ်သတင်းရပ်ကွက်က ပြောကြားသည်။ **ဆင်ဟွာ။**

သမ္မတထရန်နှင့် သမ္မတရီကျင့်ဖျင်တို့၏ ပထမဆုံးသော ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲ စတင်ပြီ

ပမ်းဘီချ်(ဖလော်ရီဒါ) ဧပြီ ၇
သမ္မတနှစ်ဦးတို့၏ ပထမဆုံးသော ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲအဖြစ် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် တရုတ်သမ္မတ ရီကျင့်ဖျင်အား ဖလော်ရီဒါပြည်နယ် ပမ်းဘီချ်မြို့ရှိ ၎င်း၏ အပန်းဖြေစခန်းတော်ကြီးတွင် ဧပြီ ၆ ရက်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက် ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းစဉ်ခံခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။
ဧပြီ ၆ ရက် ညက မာရာလာပိုအပန်းဖြေစခန်းတော်ကြီး၌ သမ္မတထရန်က သမ္မတရီကျင့်ဖျင်အား ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းစဉ်ခံခဲ့သည်။ ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးတို့၏ နှစ်ရက်ကြာ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲတွင် မူဝါဒရေးရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြရန် စီစဉ်ထားသည်။
သမ္မတနှစ်ဦးအတွက် ပထမဆုံးသောတွေ့ဆုံပွဲဖြစ်သော်လည်း ဆက်ဆံထိမခံသည့် လုံခြုံရေးရာ ပြဿနာများနှင့် နှစ်နိုင်ငံ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ အဖူအထစ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြမည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။
လုံခြုံရေးကဏ္ဍတွင် သမ္မတထရန်က တရုတ်ခေါင်းဆောင်အား မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံကို ပိုမိုထိန်းကျောင်းပေးရန် တိုက်တွန်းဖွယ်ရှိသည်။ နျူးကလီးယား

ရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်ထားသော မြောက်ကိုရီးယားအား တရုတ်နိုင်ငံက ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုရှိသဖြင့် အရှေ့အာရှဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် တရုတ်ခေါင်းဆောင်ပိုင်းက စည်းရုံးဖျောင့်ဖျော့ပေးရန် ထရန်က လိုလားခြင်းဖြစ်သည်။
နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးတက်စေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းသွားကြရန်လည်းကောင်း၊ အပြန်အလှန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး သဘောတူညီချက်တစ်ရပ်ရရှိလာရေးအတွက် ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်သွားရန်လည်းကောင်း သမ္မတရီကျင့်ဖျင်က တိုက်တွန်းခဲ့သည်။
တရုတ်နှင့် အမေရိကန်ဆက်ဆံရေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် လိုအပ်သည့် အခြေခံအကြောင်းတရား တစ်ထောင်ခန့်ရှိပြီး တစ်စုံတစ်ရာသော အကြောင်းတရားကြောင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ထိခိုက်မှုမဖြစ်သင့်ကြောင်း ရီကျင့်ဖျင်က ပြောကြားခဲ့သည်။
တရုတ်ခေါင်းဆောင် အမေရိကန်သို့ရောက်ရှိ၍ မင်းခမ်းမင်းနားဖြင့် ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုမှုများ ပြုလုပ်နေချိန်အတွင်း နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒဆိုင်ရာ မီးပွားတစ်ခုအဖြစ် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့က ဆီးရီးယားရှိ လေတပ်စခန်းတစ်ခုကို ခရုဇံဒိုးကျည်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်ဖြစ်ရပ် ဧပြီ ၇ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်း



မကြာမီက ဓာတုလက်နက်အသုံးပြု၍ တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ခဲ့သည့် အစိုးရတပ်ဖွဲ့ကို ဒဏ်ခတ်သည့်အနေဖြင့် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့က လက်တုံ့ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ **ရိုက်တာ။**



ဓာတုလက်နက်သုံးစွဲမှုအတွက် ဒဏ်ခတ်မှုအဖြစ် အမေရိကန်က ဆီးရီးယားလေတပ်စခန်းတစ်ခုကို တိုက်ခိုက်

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၇
ဆီးရီးယားနိုင်ငံရှိ လေတပ်စခန်းတစ်ခုကို အမေရိကန်က ဧပြီ ၇ ရက်တွင် ခရုဇံဒိုးကျည်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။
ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတုလက်နက်ဖြင့် တိုက်ခိုက်မှုကို တာဝန်ယူပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဆီးရီးယားလေတပ်စခန်းတစ်ခုကို အမေရိကန်စစ်ဘက်က အရေးယူဒဏ်ခတ်မှုအဖြစ် ခရုဇံဒိုးကျည်များဖြင့် တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၌ အမေရိကန်၏ စစ်ရေးအခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်လျက်ရှိရာ အမေရိကန်နှင့် ဆီးရီးယား၏ မဟာမိတ် ရုရှားတို့အကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာမှုကို ထင်ဟပ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထွင်ဖော်ပြသည်။
ဆီးရီးယားလေတပ်စခန်းကို အရေးယူဒဏ်ခတ်သည့် အနေဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ရန် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ညွှန်ကြားခဲ့ပြီးနောက် နာရီပိုင်းအကြာတွင် ယင်းတိုက်ခိုက်မှု ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။

အမေရိကန်၏ တိုက်ခိုက်မှုသည် မိမိ၏နိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်အကြား ဆက်ဆံရေးကို အကြီးအကျယ် ထိခိုက်စေနိုင်ကြောင်း ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်က ဝေဖန်ပြောကြားသည်။
ဧပြီ ၄ ရက်က သူပုန်ထိန်းချုပ်သော ဧရိယာတစ်ခုအတွင်း အစိုးရတပ်ဖွဲ့က အဆိပ်ဓာတ်ငွေ့ဖြင့် တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုကို တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် သမ္မတဘာရှားအယ်လ်အာဆတ်၏ တပ်ဖွဲ့များကထိန်းချုပ်သော လေတပ်စခန်းတစ်ခုကို မြေထဲပင်လယ် အရှေ့ပိုင်း၌ ဖြန့်ကြက်ထားသော အမေရိကန်စစ်သင်္ဘောနှစ်စင်းက ခရုဇံဒိုးကျည် ၅၉ စင်း အသုံးပြုကာ ပစ်ခတ်တိုက်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ခိုင်မာမှုမရှိသည့် အကြောင်းပြချက်ဖြင့် အချုပ်အခြာ အာဏာပိုင်စိုးသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်မှု လုပ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတအာဆတ်၏ မဟာမိတ် သမ္မတ ပူတင်က ဝေဖန်ပြောကြားသည်။ **ရိုက်တာ။**

ပြည်တွင်းရေးရာ

● ရှေ့ဖွဲ့မှု

မွန်လူပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရှီအန်နိုး မြို့ရှိ ချင်အင်ပါယာ၏ တာရာကိုတာ (Terracotta Army) စစ်သည်တော် ရုပ်တုနှင့် မြင်းရုပ်တုပြတိုက်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး ရှေးဟောင်းရုပ်တု များ၏ အနုပညာလက်ရာများနှင့် ချင်အင်ပါယာ၏ စစ်အင်အား ဖွဲ့စည်းမှု သမိုင်းကြောင်းကို လေ့လာ ကြကာ ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်း တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

၁၉၇၄ ခုနှစ်တွင် ရှီအန်နိုးမြို့ အရှေ့ဘက် လင်ထုံခရိုင်အတွင်းရှိ ဒေသခံလယ်သမားများ ရေတွင်း တူးဖော်ရာမှ (Terracotta Army) တာရာကိုတာ စစ်သည်တော်ရုပ်တုနှင့် မြင်းရုပ်တုများကို စတင်တွေ့ရှိခဲ့ ကြောင်း၊ ၂၀၀၇ ခုနှစ်အထိ စစ်သည် ရုပ်တု ၈၀၀၀၊ စစ်ရထားရုပ် ၁၃၀၊ မြင်းရုပ် ၅၂၀ နှင့် မြင်းစစ်သည်ရုပ် ၁၅၀ ခန့်ကို တူးဖော်တွေ့ရှိထား ကြောင်း၊ ၁၉၈၇ ခုနှစ်တွင် UNESCO က ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်း ရုပ်တုများသည် ချင်မင်းဆက်၏ အင်ပါယာကြီး စစ်အင်အားကြီးမားခဲ့ ပုံကို ဖော်ပြနေပြီး ဘီစီ ၂၄၆ မှ ၂၂၇ ခုနှစ်အတွင်း ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ရုပ်တု များဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ရှီအန်နိုးမြို့ရှိ ချင်အင်ပါယာ၏ တာရာကိုတာ စစ်သည်တော်ရုပ်တုနှင့် မြင်းရုပ်တုပြတိုက်ရှေ့တွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ရှန်ရှီပြည်နယ်သည် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်၏ မွေးရပ်မြေဖြစ်ပြီး

ရပ်ဝန်းတစ်ခု၊ လမ်းကြောင်းတစ်ခု စတင်ရန် ဒေသလည်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရှီအန်နိုးမြို့မှ လေ ကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာရာ ဒေသ

စံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ရှန်ဟိုင်းမြို့သို့ ရောက်ကြသည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့

အား ရှန်ဟိုင်းအစိုးရအဖွဲ့ ဒုတိယ အတွင်းရေးမှူး မစ္စတာယူပေဝားနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ခေတ္တတည်းခိုမည့် ရှန်ဟိုင်းမြို့ ဟုန်းချောင်နိုင်ငံတော် ဧည့်ဝေဟာသို့ ရောက်ရှိကြသည်။

ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရှန်ဟိုင်းမြို့၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အခြေအနေများကို Huangpu Jiang မြစ်အတွင်း သင်္ဘောစီး၍ လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့ လာသည်။

(သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ရှီအန်နိုးမြို့ရှိ ချင်အင်ပါယာ၏ တာရာကိုတာ စစ်သည်တော်ရုပ်တုနှင့် မြင်းရုပ်တု ပြတိုက်အတွင်း ကြည့်ရှုလေ့လာ ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

သထုံခရိုင်အတွင်း ကျေးလက်လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်

သထုံ ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ရန်ပုံငွေဖြင့် သထုံခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်လေးမြို့နယ်တွင် ကျေးလက်လမ်း၊ တံတားနှင့် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ စုစုပေါင်း မူလ မွမ်းမံရန်ပုံငွေ ၃၃၆၂ ဒသမ ၈၉၇ သန်းဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ သွားလာရေး အဆင်ပြေစေရုံသာမက မိုးတွင်းကာလ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အခက်အခဲများ မရှိစေရေးအတွက် ကွန်ကရစ်လမ်း (၉/၀. ၇၅)မိုင်၊ ကတ္တရာ လမ်း(၆/၁)မိုင်၊ ကျောက်ချောလမ်း(၂/၄) မိုင် စုစုပေါင်း (၁၇/၅. ၇၆)မိုင်၊ တံတားအစင်း ၂၀ စုစုပေါင်းအရှည် ၁၉၉၈ ပေ၊ ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်း အမှတ်(၂)

လမ်းအားလည်း တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည့် ကတ္တရာလမ်းသစ်ခင်းခြင်း (၂/၀) မိုင်၊ ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်း (၄/၄) မိုင်၊ မြေသားလမ်းမြှင့်တင်ခြင်း (၂/၀) မိုင်အပြင် တံတားခုနစ်စင်း၊ ၂၇၃ ပေအား အသစ်တည်ဆောက်ပေးနိုင်သကဲ့သို့ တံတားငါးစင်း ပေ ၁၂၀ အားလည်း ကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး နွေရာသီရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုများ မရှိစေရန်နှင့် ကျန်းမာသန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ မြေသားရေကန် ကိုးကန်၊ စိမ့်စမ်းရေ သွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်း ကိုးခု၊ လက်တူးတွင်းငါးတွင်း၊ တွင်းတိမ်/ တွင်းနက် လေးတွင်းနှင့် အခြားရေရရှိနိုင်သည့် နည်းလမ်းဖြင့် လုပ်ငန်း ၁၁ ခုအား

ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် ယူနီဆက်ဖြင့် ပူးပေါင်း၍ တွင်းတိမ်တစ်တွင်း၊ တွင်းနက်တစ်တွင်းအား စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေ ၁၀ သန်းဖြင့် ရေရှားပါးမှုကို လျှော့ချစေနိုင်ခဲ့ပြီး မတ်လမှစ၍ ရေရှားပါးသောကျေးရွာများသို့ ရေပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေး ရေဖြန့် ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ပြည်ထောင်စုအရေး အစဉ်ပြောတွေး မနေ့ဆောင်ရွက် ပြည်သူ့အတွက်

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့ (IORA)

မြူဒြယ်

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့ (Indian Ocean Rim Association - IORA) သည် နိုင်ငံတကာတွင် နိုင်ငံရေးအရ အဓိကကျသည့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းရိုးတန်းနိုင်ငံ အများစုပါဝင်သော ထူးခြားသည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ယဉ်ကျေးမှု၊ လူမျိုး၊ ဘာသာရေး၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် မဟာဗျူဟာကျသည့် အကျိုးစီးပွားတို့တွင် မတူကွဲပြားမှုများစွာရှိသော တောင်နှင့်အရှေ့ အာဖရိကဒေသ၊ အေဒင်ပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၊ အိုမန်ပင်လယ်၊ တောင်အာရှဒေသ၊ အရှေ့တောင်အာရှဒေသနှင့် ဩစတြေးလျဒေသ အစရှိသောဒေသများမှ နိုင်ငံများ စုစည်းပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်များတွင် အာဆီယံအဖွဲ့ (Association for Southeast Asian Nations-ASEAN)၊ ပင်လယ်ကွေ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကောင်စီ (Gulf Cooperation Council- GCC)၊ ဆာဒ် (South Asian Association for Regional Cooperation-SAARC) စသည့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများလည်း ပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သမုဒ္ဒရာများအနက် တတိယအကြီးဆုံး သမုဒ္ဒရာဖြစ်သော အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာရပ်ဝန်းဒေသတွင် လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၇ ဘီလီယံခန့် ဖွဲ့စည်းနေထိုင်လျက်ရှိပြီး ကမ္ဘာ့ကုန်စည်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု၏ သုံးပုံတစ်ပုံနှင့် ကမ္ဘာ့လောင်စာ စွမ်းအင်တင်ပို့မှု၏ သုံးပုံနှစ်ပုံသည် ၎င်းရေပြင်အတွင်း နှစ်စဉ်ဖြတ်သန်းလျက်ရှိသဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်မှုနှင့် စီးပွားရေးအတွက် အဓိကအရေးကြီးသော လမ်းကြောင်းတစ်ခုလည်းဖြစ်ပါသည်။

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ ရပ်ဝန်းဒေသရှိနိုင်ငံများမှ ပြည်သူများသည် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အသိုက်အဝန်းအသွင်ဖြင့် ရာစုနှစ်များစွာကပင် အတူတကွလှုပ်လှံစွာဖြင့် စုစည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။ ကုန်သည်များ၊ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသားများ၊ ငါးဖမ်းသမားများနှင့် ဘုရားဖူးများသည် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာအတွင်းရှိ ဆိပ်ကမ်းများသို့ ကူးသန်းသွားလာခြင်းဖြင့် ကုန်သွယ်မှုကွန်ရက်ပေါ်ထွန်းလာစေရန် အထောက်အကူဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အပြီးတွင် ကိုလိုနီနိုင်ငံများ လွတ်လပ်ရေးပေးခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များကြောင့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာအတွင်း ဗြိတိသျှအင်ပါယာ၏ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကို အဆုံးသတ်စေခဲ့သော်လည်း ၎င်း၏ မဟာဗျူဟာကျသော တည်နေရာအနေအထားကြောင့် ဒေသတွင်း၌ အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ ပြိုင်ဆိုင်မှုသည် အရှိန်မြှင့်တက်လာခဲ့ပါသည်။ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာရပ်ဝန်းဒေသနိုင်ငံများ၏ တူညီသောသမိုင်းကြောင်း၊ အတွေ့အကြုံနှင့် ပထဝီဝင်နိုင်ငံရေးအရ ပဓာနကမ္ဘာတို့ကိုအခြေခံ၍ ယင်းဒေသနိုင်ငံများအကြား ယေဘုယျဝေသလက္ခဏာများရှိကြောင်း ခံစားယုံကြည်မှုဖြင့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေတစ်လျှောက် ရှေးယခင်ရာစုနှစ်များစွာ တည်ရှိခဲ့သည့် ကမ်းရိုးတန်းဒေသ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသိုက်အဝန်းကို ပြန်လည်ရင်သန်လာစေခဲ့ပါသည်။

ဖွဲ့စည်းခြင်း

မောရစ်ရှပ်နိုင်ငံ၌ ၁၉၉၇ ခုနှစ် မတ်လ ၆ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးတွင် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ပဋိညာဉ်စာတမ်း(Charter)ကို ချမှတ်၍ အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ ကိစ္စများကို ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပါသည်။ အဖွဲ့၏အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးအား မောရစ်ရှပ်နိုင်ငံ၊ အီဘန်နီဆိုက်ဘာမြို့ (Ebène Cyber City) တွင် ဖွင့်လှစ်ထားပြီး လက်ရှိအတွင်းရေးမှူးချုပ်မှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသား Mr. KV Bhagirath ဖြစ်ပါသည်။ အတွင်းရေးမှူးချုပ်သက်တမ်းမှာ သုံးနှစ်ဖြစ်ပြီး အဖွဲ့၏ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ကို ဝန်ကြီးများကောင်စီက ရွေးချယ်ခန့်အပ်ပါသည်။

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ ကမ်းခြေတစ်လျှောက် တည်ရှိသည့် နိုင်ငံပေါင်း ၂၃ နိုင်ငံအနက် ဩစတြေးလျ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ကိုမိုရိုစ်၊ အိန္ဒိယ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ အီရန်၊

ကင်ညာ၊ မဒဂတ်ကာစကား၊ မလေးရှား၊ မောရစ်ရှပ်၊ မိုဇမ်ဘစ်၊ အိုမန်၊ ဆေးရှ်လ်စ်၊ စင်ကာပူ၊ ဆိုမာလီယာ၊ တောင်အာဖရိက၊ သီရိလင်္ကာ၊ တနင်္သာရီ၊ ယိုးဒယား၊ ထိုင်း၊ ယူအေအီးနှင့် ယီမင် စုစုပေါင်း ၂၁ နိုင်ငံမှာ IORA အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြပါသည်။ တရုတ်၊ အီဂျစ်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျပန်၊ ဂျာမနီ၊ ယူကေနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့သည် IORA ၏ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြပါသည်။ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာခရီးသွားလာရေးအဖွဲ့ (Indian Ocean Tourism Organization-IOTO)နှင့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ သုတေသနအဖွဲ့ (Indian Ocean Research Group) တို့သည် လေ့လာသူအဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ပါသည်။

၁၉၉၉ ခုနှစ် မတ်လတွင် မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံ မပူတိုမြို့၌ ဒုတိယအကြိမ် ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အိုမန်နိုင်ငံ မတ်စ်ကတ်မြို့၌ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ဝန်ကြီးအဆင့် ကောင်စီအစည်းအဝေးတွင် အဖွဲ့ဝင်နှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများအား ဖိတ်ခေါ်ရန် အစီအစဉ်ချမှတ်ခဲ့ပါသည်။



အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျကာတာမြို့တွင်ကျင်းပခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး

အဖွဲ့၏ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ဆန္ဒအလျောက် လျှောက်ထားမှုအပေါ် မူတည်၍ နှစ်နှစ်ကာလအတွက် ဥက္ကဋ္ဌရာထူးတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်စေပါသည်။ ဆန္ဒအလျောက် လျှောက်ထားခြင်းမရှိပါက ဒေသ၏ပထဝီအနေအထားအပေါ် အခြေခံ၍ ဥက္ကဋ္ဌရာထူးထမ်းဆောင်မည့်နိုင်ငံအား ရွေးချယ်ပါသည်။ အဖွဲ့၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်အား တောင်အာဖရိကနိုင်ငံမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၉-၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွက် ယူအေအီးနိုင်ငံမှ ဆက်လက်၍ တာဝန်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဦးစားပေးကဏ္ဍများ

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့ (IORA) ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပြုလုပ်ရာတွင် အောက်ပါဦးစားပေးကဏ္ဍများကို သတ်မှတ်ထားပါသည်။

- (၁) ရေကြောင်းသွားလာမှု ဘေးကင်းရေးနှင့် လုံခြုံမှု
- (၂) သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ချရေး
- (၃) ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး
- (၄) ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းစီမံခန့်ခွဲရေး
- (၅) ပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး
- (၆) ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ယဉ်ကျေးမှုလှုပ်လှံရေး။ ထို့ပြင် Blue Economy နှင့် Women's Empowerment တို့ကိုလည်း အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များအဖြစ် သဘောတူသတ်မှတ်ထားခဲ့ပါသည်။

နှစ် (၂၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ပထမအကြိမ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ ကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့ ထူထောင်သည့် နှစ်(၂၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ၏ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ ဝန်ကြီးများကောင်စီအစည်းအဝေး (COMM) နှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိများ အစည်းအဝေး (CSO) တို့ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လ ၅ ရက်မှ ၇ ရက်နေ့အထိ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျကာတာမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သမ္မတ၊ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံသမ္မတ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဒုတိယသမ္မတ၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၊ မလေးရှားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် အပါအဝင် IORA အဖွဲ့ဝင် ၂၁ နိုင်ငံမှ ခေါင်းဆောင်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ၊ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများနှင့် ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အစည်းအဝေးသို့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အထိ IORA ၏ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတနိုင်ငံ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်းဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အဆိုပါ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ လေ့လာသူအဖြစ် တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသမ္မတ Joko

Widodo၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် Malcolm Trunbull နှင့် တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ သမ္မတ Jacob Zuma တို့က ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ ယခု ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သော ပထမအကြိမ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာရပ်ဝန်းဒေသ၏ အနာဂတ်အတွက် IORA ၏ မဟာဗျူဟာ ရည်မှန်းချက်များ ထင်ဟပ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအတွက် လမ်းညွှန်ချက်များပါဝင်သည့် Jakarta Concord နှင့် ORA Action Plan ၂၀၁၇-၂၀၂၁ တို့ကို ချမှတ်သဘောတူညီခဲ့ကြပါသည်။ ထို့ပြင် အစည်းအဝေး၌ ၂၀၁၇-၂၀၁၉ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်အား တောင်အာဖရိကနိုင်ငံသို့ လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတာဝန်အား ယူအေအီးနိုင်ငံသို့ လည်းကောင်း လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပါသည်။

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ခေါင်းဆောင်များ၊ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများနှင့် ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက မိန့်ခွန်းများ အသီးသီးပြောကြားခဲ့ကြပါသည်။ အထူးဖိတ်ကြားထားသည့်လေ့လာသူအဖြစ် တက်ရောက်ခဲ့သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်ကလည်း မြန်မာနိုင်ငံအား ဖိတ်ကြားမှုအတွက်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ၏ အရေးပါမှုနှင့် အတူ IORA အဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ထောက်ခံကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ရေးအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိတ်ဝင်စားမှုနှင့် ပြည်တွင်း တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ အရပ်ဘက်နှင့် ဒီမိုကရက်တစ်အဖွဲ့အစည်းများ ခိုင်မာရေး၊ အကျင့်ပျက်ခြစားမှုနှိမ်နင်းရေးနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့တွင် အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုတို့ ပါဝင်သည့် မိန့်ခွန်းတစ်ရပ်ကို ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်သည် မတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် အိန္ဒိယပြည်ပရေးရာ ဒုတိယဝန်ကြီး General (Dr) VK Singh (Retd)၊

အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Retno LP Marsudi နှင့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့ (IORA) အတွင်းရေးမှူးချုပ် KV Bhagirath တို့နှင့် အသီးသီးတွေ့ဆုံကာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်း ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုနှင့် အပြန်အလှန်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ထိရောက်ကျယ်ပြန့်စွာ ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံများအဖွဲ့ (IORA) အနေဖြင့် အစောပိုင်းကာလများတွင် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုကဏ္ဍများတွင်သာ အဓိကထားပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာမှ ယခုကျင်းပခဲ့သည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အောင်မြင်သော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ဒေသတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်မှု ထိန်းသိမ်းရေးမှာ မရှိမဖြစ်လိုအပ်ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း တညီတညွတ်တည်း သဘောတူညီခဲ့ကြပါသည်။ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် ရေကြောင်းသွားလာမှု လုံခြုံရေးကို လေးစားရန် အလေးထားပြောကြားခဲ့ကြပြီး ကြီးမားကျယ်ပြန့်သော အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာဒေသအတွင်း ပဋိပက္ခဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မှု အလားအလာကို အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြပါသည်။ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကို လုံခြုံ၍ ငြိမ်းချမ်းသော ဒေသတစ်ခုဖြစ်စေရန် တူညီသောဆန္ဒရှိကြပြီး United Nations Convention သည် the Law of the Sea (UNCLOS) ၁၉၈၂ အပါအဝင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာသွားရန် ကတိကဝတ်ပြုခဲ့ကြပါသည်။ ယခုကျင်းပခဲ့သည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှ အမြဲတမ်း IORA ၏ အာရုံစိုက်မှုသည် ဒေသတွင်း ကုန်သွယ်ရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှ ဒေသတွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေးသို့ပြောင်းလဲခဲ့ပါသည်။

ယနေ့ ပြောင်းလဲလာသော Globalization ဖြစ်စဉ်နှင့်အတူ ပေါ်ပေါက်လာသော စိန်ခေါ်မှုပြဿနာရပ်များကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရာတွင် တစ်နိုင်ငံတည်း၊ အစိုးရတစ်ခုတည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် မဖြစ်နိုင်ပေ။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းသည်သာ ပြဿနာရပ်များကို ကျော်လွှားနိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သော မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် IORA အဖွဲ့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒေသတွင်းကိစ္စရပ်များတွင် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်းကိုလည်း ပြသရာရောက်မည်ဖြစ်သလို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပကတိတိုးတက်မှုအခြေအနေများကို နိုင်ငံရေးအရ အရေးပါသည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရှင်းလင်းတင်ပြနိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။ ထို့ပြင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေကြောင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင်လည်း အထောက်အကူပြုစေနိုင်မည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ပါသည်။ ။

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာကမ်းခြေနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သော မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် IORA အဖွဲ့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒေသတွင်းကိစ္စရပ်များတွင် တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်းကိုလည်း ပြသရာရောက်မည်ဖြစ်သလို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပကတိတိုးတက်မှုအခြေအနေများကို နိုင်ငံရေးအရ အရေးပါသည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရှင်းလင်းတင်ပြနိုင်မည်ဖြစ်...။

ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

Global Commission on Drug Policy ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သမ္မတဟောင်း Ms. Ruth Dreifuss အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် Global Commission on Drug Policy (GCDP) ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သမ္မတဟောင်း Ms. Ruth Dreifuss အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် GCDP အဖွဲ့မှ မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ မူဝါဒများနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာတွင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တိုက်ဖျက်ရေးတွင် ကြံ့တွေ့လျက်ရှိသည့် ပြဿနာများ၏ အခြေခံအကြောင်းတရားများ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပေမြင့် သတင်းစာတိုက်များနှင့် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပေမြင့်သည် ယနေ့တွင် နေပြည်တော် ဇေယျာ သိရိမြို့နယ်ရှိ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း သတင်းစာတိုက်များနှင့် တပ်ကုန်းမြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သတင်းစာတိုက်သို့ ရောက်ရှိပြီး ဘိုးဝဇီရခန်းမ၌ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ကြေးမုံ၊ မြန်မာ့အလင်း၊ မြန်မာ့သတင်းစဉ်နှင့် နေပြည်တော်သတင်းစာတိုက်တို့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန နေပြည်တော်ပုံနှိပ်စက်ရုံမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဒစ်ဂျစ်တယ် သတင်းစာနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြောင်းလဲလာသည့် နည်းပညာနှင့် အညီ လိုက်လျောညီထွေစွာ လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရန်များ၊ ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ၊ စွယ်စုံကျမ်းနှင့် အခြားပုံနှိပ်ထုတ်ဝေရေးလုပ်ငန်းများတွင် တီထွင်ကြံဆ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြောကြားပြီး ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် သတင်းစာတိုက်ရှိ သတင်းခန်းအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး ဝန်ထမ်းများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံအားပေးသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်ကုန်းမြို့ရှိ မြန်မာ့အသံနှင့်



ရုပ်မြင်သံကြားသို့ ရောက်ရှိပြီး Auditorium ခန်းမ၌ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသည့် ဝန်ထမ်းများက မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက် (Civil Service Reform Strategic Action Plan) ရေးဆွဲခြင်းအတွက်

အများပြည်သူနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ သဘောထားတောင်းခံ

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ အဓိကစံတန်ဖိုး (Core Value) များ ဖြစ်သည့် ရိုးသားခြင်း (Honesty)၊ ဖြောင့်မတ်သမာဓိရှိခြင်း (Integrity)၊ ဘက်မလိုက်ခြင်း (Impartiality)၊ ဓမ္မဓိဌာန်ကျခြင်း (Objectivity) တို့ကို ပိုမိုခံယူကျင့်သုံး တန်ဖိုးထားတတ်စေရေးနှင့် ဝန်ထမ်းတစ်ဦး၏ စွမ်းဆောင်ရည်မူဘောင်၏ အခြေခံအုတ်မြစ်များဖြစ်သော စရိုက်လက္ခဏာ (Ethos)၊ ကိုယ်ကျင့်တရား (Ethics)၊ တန်းတူညီမျှမှု (Equity) နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝမှု (Efficiency) ပိုမိုရရှိစေရေးတို့အတွက် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီမှုဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက် (Civil Service Reform Strategic Action Plan) ကို ရေးဆွဲလျက်ရှိရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲလေးကြိမ်တိုင်တိုင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များ၊ အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးတို့မှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ ကိုယ်စားလှယ်များ စုစုပေါင်းအင်အား ၁၂၀၀ ကျော် ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့မှုအရ ထွက်ပေါ်ခဲ့သည့် Logframe Zero Draft ၊ First Draft နှင့် Second Draft တို့ကို နယူးဇီလန်နိုင်ငံမှ ယခင် ဒုတိယကော်မရှင်နာမင်းကြီး Mr. Ryan Orange ဦးဆောင်သည့် ပြည်ပညာရှင်အဖွဲ့က ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး၍ အကြံပြုချက်များရယူခဲ့ပြီးနောက် Logframe Third Draft ကို ပြင်ဆင်ရေးဆွဲပြုစုထားပါသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကို နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းကဏ္ဍအား ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးစေပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးနှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းအသွင်ကူးပြောင်းမှုအား ထိရောက်စွာ ပါဝင်ကူညီပံ့ပိုးနိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းကဏ္ဍနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ရိုးပြောင့်သမာဓိရှိမှု၊ တန်းတူညီမျှမှုနှင့် တာဝန်ခံမှုဆိုင်ရာ မြင့်မားသော စံနှုန်းများကို ထိန်းသိမ်းလိုက်နာပြီး မြန်မာပြည်သူများ၏ ယုံကြည်အားထားရသော မိတ်ဖက်များအဖြစ် အသွင်ပြောင်းလဲနိုင်ရန်အလို့ငှာ ရည်ရွယ်ပြီး ရွေးချယ်လုပ်ဆောင်ရမည့် နယ်ပယ်လေးခုဖြစ်သည့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအုပ်ချုပ်မှုပုံစံသစ် (New Civil Service Governance)၊ အရည်အချင်းကို အခြေခံ၍ စွမ်းဆောင်ရည်ရှိမှုကို ဦးစားပေးသော အလေ့အထနှင့်စနစ်များ (Merit-based and Performance-driven culture and system)၊ လူထုပတ်ဝန်းကျင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများဖြစ်လာစေရန် ခေါင်းဆောင်မှုပေးနိုင်သည့် အရည်အသွေးများနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်များကို မြှင့်တင်ခြင်း (Effectiveness and Efficiency of the Civil Service) နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းကဏ္ဍ၏ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့်တာဝန်ခံမှု/တာဝန်ယူမှု (Transparency and Accountability in the Civil Service) တို့အပေါ် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသော ကိုယ်စားလှယ်များက အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး၍ Logframe မူကြမ်းများကို ပြုစုရေးဆွဲခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ CSR Logframe Third Draft ကို ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ Website များဖြစ်သည့် www.ucsb.gov.mm နှင့် ucsb.imis.com.mm တွင်လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ Facebook Account Name ဖြစ်သည့် Ucsb Myanmar နှင့် Facebook page name ဖြစ်သည့် Union Civil Service Board Myanmar တွင်လည်းကောင်း လွှတ်တော်ထားရှိပါသဖြင့် အများပြည်သူနှင့် လွှတ်တော်ရုံးများ၊ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအား အဆိုပါ Website၊ Facebook များတွင်လည်းကောင်း တက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါကြောင်းနှင့် အများပြည်သူများအနေဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဌာနအလိုက်သော်လည်းကောင်း၊ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးချင်းအနေဖြင့်သော်လည်းကောင်း အကြံပြုချက်ပေးပို့လိုပါက myanmar.civilservicereform@gmail.com သို့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၇ ရက်အရောက် ရေးသားပေးပို့နိုင်ပါကြောင်းကို ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ ၃၁-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့ ရက်စွဲပါ အမှာစာဖြင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖြန့်ဝေအသိပေး အကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့်ပြည်သူများ၏ အကြံပြုချက်များ၊ မှတ်ချက်များအားလုံးကို အပြည့်အဝလျှို့ဝှက်ထိန်းသိမ်းပြီး နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက် စာတမ်းတစ်ခုလုံးအား ပြန်လည်သုံးသပ်အတည်ပြုရန်အတွက်သာ အသုံးပြုသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့

သုံးနှစ်ပြည့် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းကော်မတီအသစ်ရွေးချယ်

ကျိုက်မရော ဧပြီ ၇

မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်ခရိုင် ကျိုက်မရောမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်ထိ သုံးနှစ်ပြည့် မြောက်သောကြောင့် ဧပြီ ၄ ရက်တွင် ဦးလေးကျေးရွာ၊ ကော့ပြည့်ကျေးရွာ၊ ကော့ဝက်ကျေးရွာနှင့် ငဖယ်ချောင်ကျေးရွာအသီးသီးတို့တွင် ရွေးချယ်ပြီးစီးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ရွေးချယ်ပွဲတွင် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဘုန်းမြင့်နိုင်၊ ကျေးလက်ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးသူရလွင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများက တက်ရောက်ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု ပျောက်ဆုံးမသွားစေရေး နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတပ်ကို ထမ်းဆောင်နေရမည်

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၇
တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း (ပထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၀) သူရတပ်ခွဲ သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် ဗဟိုတပ်မြို့ တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း (ပထူး) စစ်ရေးပြတွင်း၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ စိုးဝင်း တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်း ကိုခံယူကာ ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများကို စစ်ဆေးပြီး ကျောင်းဆင်းဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အနှေးလျှောက် အမြန်လျှောက်ဖြင့် ချိတ်တက်အလေးပြုခြင်းကို ခံယူသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်က အကောင်းဆုံး ဗိုလ်လောင်းဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်း နိုင်လင်းအောင်အား ငွေစားဆုချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် စစ်ဘက်ခေါင်းဆောင်ငယ် များအဖြစ် တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့အသီးသီးတွင် တာဝန်ထမ်း ဆောင်သည့်အခါ ပေးအပ်လာမည့် တာဝန်များကို ကျေပျော်စွာထမ်းဆောင်ရင်း အထက်ကယုံကြည်အားကိုး ရပြီး လက်အောက်ကလည်း လေးစားတန်ဖိုးထားရသော အရာရှိကောင်းများဖြစ်အောင် ကြိုးစားသွားကြရန်လို ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အချက်အချာ

ကျသည့်နေရာတွင် တည်ရှိပြီး အင်အားကြီးနိုင်ငံ နှစ်နိုင်ငံ အကြားတွင်လည်း တည်ရှိနေသောကြောင့် မိမိတို့ တပ်မတော်၏ အဓိကတာဝန်သည် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ် အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု ပျောက်ဆုံးမသွားစေရေး နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတပ်ကို ထမ်းဆောင်နေရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တာဝန်ထမ်းဆောင် ရာတွင် အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြစ်သည့် ဒို့တာဝန်အရေး(၃) ပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် တိုက်စွမ်းရည်၊ တိုက်စွမ်းအားမြှင့်တင်မှုသည် တပ်မတော်သားများဖြစ်နေရန် လိုကြောင်း။

တပ်မတော်အနေဖြင့် ဒို့တာဝန်အရေး (၃)ပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းရင်း၊ ဂျီနီဗာကွန်ဗင်းရှင်း ပါ အချက်အလက်များအတိုင်း တိကျစွာ လိုက်နာရင်း နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းဖြင့် နိုင်ငံရေးပြဿနာ ဖြေရှင်းဆွေးနွေးအဖြေရှာသည့် လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် တပ်မတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ (၆)ရပ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုအောက် တွင် ဆက်လက်ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည့် အတွက် ကျရာအခန်းကဏ္ဍအလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း စဉ်များနှင့် မူဝါဒများကိုသိရှိပြီး တာဝန်ကျေပွန်စွာထမ်း ဆောင်သွားကြရန်လိုကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် သည် ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူ ပြီးနောက် စစ်ရေးပြအခမ်းအနားမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွား သည်။



ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ စိုးဝင်း အကောင်းဆုံးဗိုလ်လောင်းဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်းနိုင်လင်းအောင်အား ငွေစားဆုချီးမြှင့်စဉ်။

စစ်ရေးပြအခမ်းအနားအပြီးတွင် ဒုတိယတပ်မတော် ၏ ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ရိပ်သာဧည့်ခန်းမ၌ ထူးချွန် သည်။ ဆုရ ဗိုလ်လောင်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိဘများအား တွေ့ဆုံ

(သတင်းစဉ်)

* ကျောပိုးမှ

ကျင်းပရာ အဆိုပါမီးသတ်အဆောက်အအုံသစ်အား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ နယ်စပ်ရေးရာနှင့် လုံခြုံရေး ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးစိုးမိုးအောင်၊ ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်မင်း၊ ကလေးမြို့နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းထိုက်နှင့် ဘော်ဆိုင်းဒေသ အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ (၁၆)ခုတင်ဆွဲ ဘော်ဆိုင်းတိုက်နယ် ဆေးရုံသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ တိုက်နယ် ဆေးရုံ ဆိုင်းဘုတ်အား ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွေး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးထွန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာစိုးထွန်းအောင်နှင့် ကလေးမြို့နယ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ပြုံးကေသီနိုင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌ (၁၆)ခုတင်ဆွဲ ဘော်ဆိုင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ဘော်ဆိုင်း ဈေးသစ်ဆိုင်ရာအချက်အလက်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ် သည့် အခမ်းအနားကိုကျင်းပရာ ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွေးတို့က အဖွင့်အမှာစကားများ ပြောကြား ကြသည်။ ထို့နောက်အလှူရှင် ကမ္ဘောဇအနာဂတ် အလင်း တန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းလှိုင်ခမ်းက (၁၆)ခုတင်ဆွဲ ဘော်ဆိုင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ဘော်ဆိုင်း ဈေးသစ် ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခြင်း အကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေး နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးထွန်းထံ ဆေးရုံနှင့် ပတ်သက်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကိုလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုင်းစွဲဆိုင်ထံ ဘော်ဆိုင်း အဆင့်မြှင့်တင်ရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကိုလည်းကောင်း လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ ဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ဘော်ဆိုင်းကျေးရွာအုပ်စု ရပ်မိရပ်ဖများက ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာ ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းလှိုင်ခမ်းကို ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ပြီး ကလေးမြို့နယ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ပြုံးကေသီနိုင်နှင့် ဘော်ဆိုင်း ဇာတိဒေသခံ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံ မြို့နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာအောင်ကျော်

ဦးတို့က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ဘော်ဆိုင်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးသစ်ကြီးကို မြေအကျယ် ၂ ဒသမ ၈ ဧကတွင် ဈေးပုံစံကို မူလပုံစံပျက် ပိုမိုခိုင်ခံ့ အောင် ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေး ရှင်းမှ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းထားခြင်း ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ဈေးသစ်ကြီးတွင် ၆ ပေ ပတ်လည် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၁၆၂ ခန်းနှင့် ၉ ပေ ပတ်လည် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၄၂၀ ပါဝင်ပြီး ဈေးအတွင်း ဈေးလမ်းကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း ၃၁၂၀၀ စတုရန်းပေအပါအဝင် သန့်ရှင်းသော သန့်စင်ခန်းများနှင့် ဆိုင်ခန်းများအားလုံးကို သံကူကွန်ကရစ်များဖြင့် ဆောက် လုပ်ထားကြောင်း သိရသည်။

(၁၆)ခုတင်ဆွဲ တိုက်နယ်ဆေးရုံကို မြေဧက ၄ ဒသမ ၃၁ ဧက ပေါ်တွင် Operation Theater နှစ်ခန်း၊ သားဖွားခန်း တစ်ခန်း၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးကုသခန်း တစ်ခန်း၊ နှစ်ခန်းတွဲ ဆရာဝန်နေအိမ် တစ်လုံး၊ လေးခန်းတွဲ သူနာပြုနေအိမ် တစ်လုံးနှင့် လေးခန်းတွဲ အမှုထမ်းနေအိမ် များကို TV၊ သောက်ရေသန့်စက်များ၊ ပရိဘောဂ စုံလင်စွာ ဖြင့် လှူဒါန်းတည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း သည် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ၃၀၀(၁၀၀)ဆွဲ ခိုလှုံပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီးကိုလည်းကောင်း၊ တောင်ကြီးမြို့ ဇီဝတဒါန သံဃာ့ဆေးရုံကြီးကိုလည်းကောင်း၊ ကျိုင်းခမ်းဆေးရုံကြီး ကိုလည်းကောင်း ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ စုံလင်စွာဖြင့် တည်ဆောက်လှူဒါန်းထားပြီး အေးသာယာ အခမဲ့ဆေးခန်း ကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ကုသလိုလှူခဲ့သည့်အပြင် ရန်ကုန်မြို့၊ မန္တလေးမြို့နှင့် တောင်ကြီးမြို့တို့တွင် နှုတ်ခမ်းကွဲ အာခေါင်ကွဲ ကလေးငယ်များကို အခမဲ့ ဆေးဝါးကုသမှုများ ပေးခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ဘာသာ ရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ သဘာဝဘေး အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး စသည်ဖြင့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ တွင် လှူဒါန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(အောင်ထွန်း)

ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁၂၀) သူရတပ်ခွဲသင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၇
တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်း ကျောင်း (ပထူး)ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၀)သူရတပ်ခွဲသင်တန်း ဆင်း ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနား ကို ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ဗဟို တပ်မြို့ တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း (ပထူး) စစ်ရာထူးခန့်ထားရေးခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး

ဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီးစိုးဝင်း တက်ရောက်ချီးမြှင့် သည်။ ရှေးဦးစွာ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် သင်တန်းဆင်းအရာရှိများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်ပြီး သင်တန်းဆင်းအရာရှိများ၊ မိဘ ဆွေမျိုးများနှင့်အတူ ညစာသုံးဆောင် ကြသည်။ ညစာသုံးဆောင်အပြီးတွင် ကပွဲ

ခန်းမ၌ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေး မှူးရုံးကွပ်ကဲမှုအောက် မြဝတီ တေးဂီတနှင့် အငြိမ့်အဖွဲ့တို့နှင့်အတူ တပ်မတော်(ကြည်း) တိုက်ခိုက်ရေး ကျောင်း (ပထူး) တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ပထူး) ယိမ်း အဖွဲ့တို့၏ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများ ကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများ ဆက်လက်ပြုလုပ်မည်

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၇
နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ ရုံးအမှတ်(၇) နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ဧပြီ ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ကလည်းကောင်း၊ ဧပြီ ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဧပြီ ၂၆ ရက်တွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဧပြီ ၂၈ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန၊ မေ ၂ ရက်တွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၊ မေ ၄ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုရွှေ့နေချုပ်ရုံး၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့တို့ကလည်းကောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားကြမည်ဖြစ်သည်။

တက်ရောက်သတင်းရယူလိုသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပသတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဆက်ဆံရေးနှင့် သတင်းပြန်ကြားရေးဌာနခွဲ e-mail:ir.pso.moi2015@gmail.com သို့ လိပ်မူ၍ အမည်၊ သတင်းဌာန၊ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်၊ လိပ်စာ (e-mailလိပ်စာ)တို့အား ပေးပို့ရန်နှင့် ဆက်လက်ရှင်းလင်းမည့် ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်မည့်နေ့ရက်များအား ကြိုတင်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

* မြန်မာမှ

ဆီးရီးယားအသင်းကို ၁၄ ရိုးအထိ သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ဆီးရီးယားအသင်းကို တစ်ဖက်သတ်ဖိကစားကာ ပထမပိုင်းတွင် ခုနစ်ဂိုး၊ ဒုတိယပိုင်းတွင် ခုနစ်ဂိုး သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အနည်းငယ် အပြောင်းအလဲ လုပ်ခဲ့ပြီး အသင်းခေါင်းဆောင် ခင်မာလာထွန်းမှလွဲ၍ လူစုံပါဝင်ခဲ့သည်။ ဆီးရီးယား အသင်း၏ ကစားပုံကြောင့် မြန်မာအသင်းပွဲစတင်ကစားက ဖိကစားနိုင်ခဲ့သည်။ ခြောက်

မိနစ်တွင် မြန်မာအသင်းအဖွင့်ဂိုးရခဲ့ပြီး ဂိုးများတရစပ်သွင်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာ အသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးများကို ဝင်းသီဂီထွန်းက ၂၄၊ ၃၆၊ ၃၈၊ ၅၆၊ ၆၃ မိနစ်တွင် တစ်ဦးတည်း ငါးဂိုးသွင်းခဲ့ပြီး ရီရီဦးက ၁၈၊ ၄၅၊ ၈၀၊ ၈၅ မိနစ်တွင် လေးဂိုး၊ နော်အား လိုဝါးဖောက ၆၊ ၄၀၊ ၉၅ မိနစ်တွင် သုံးဂိုး၊ ဝေဝေအောင်က မိနစ် ၇၀၊ ဖူးပွင့်ခိုင်က မိနစ် ၉၀ တို့တွင် တစ်ဂိုးစီသွင်းယူခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် နှစ်ပွဲစာစား နှစ်ပွဲနိုင် ခြောက်မှတ်ရထားပြီး ဧပြီ ၉ ရက်တွင် စင်ကာပူနှင့် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ (ရဲရင့်နိုင်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာညီလာခံတက်ရောက်မည့် အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့၌ကျင်းပမည့် (၁၀၆) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာညီလာခံအတွက် တက်ရောက်မည့် အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များရွေးချယ်ရေးကို အလုပ်သမား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာညီလာခံအတွက် အလုပ်သမား ကိုယ်စားလှယ် အချိန်မီရွေးချယ်ပေးနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အလုပ်သမားအဖွဲ့ ချုပ်သုံးဖွဲ့ ထံသို့ အဖွဲ့ချုပ်များအချင်းချင်းညှိနှိုင်း၍ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးရွေးချယ်ပေးရန်၊ ကိုယ်စားလှယ်အမည်စာရင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက် နောက်ဆုံးထားပြီး ပြန်လည်တင်ပြပေးရန်နှင့် ညှိနှိုင်းသဘောတူရွေးချယ်ပေး နိုင်ခြင်းမရှိပါက ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ILO Criteria များနှင့်အညီ ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က အကြောင်းကြားစာပေးပို့ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် CTUM မှ ကိုယ်စားလှယ်အမည်စာရင်း တင်ပြခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမား၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်စားသောက် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ် (AFFMIUF) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံစက်မှုလက်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းပေါင်းစုံအလုပ်သမား သမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်(MICS-TUSF)တို့က တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ်ရှိအခြေခံအဖွဲ့များအား စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ ဖိတ်ကြားပြီး အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ပွဲကျင်းပပေးရန် ပြန်ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တောင်းဆိုချက်နှင့်ပတ်သက်၍ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းအားလုံးကို ဖိတ်ကြားမည်ဆိုပါက သင့်တော်ကျယ်ဝန်းသည့်အဆောက်အအုံနေရာစီစဉ် ရခြင်း၊ အလုပ်သမားများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်များမှ ခွင့်တိုင်ကြားခြင်း၊ သွားလာနေထိုင်စားသောက်ရေးအတွက် စီစဉ်ကြခြင်း အခက်အခဲများနှင့် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများအကြား အမြင်မတူညီမှုများ၊ သဘောထား ကွဲလွဲမှုများဖြစ်ပေါ်၍ မလိုလားအပ်သည့်ပြဿနာများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည် ကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကျင်းပမည့် (၁၀၂)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာညီလာခံအတွက် အလုပ်သမား ကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်ပေးခဲ့ရာတွင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကိုယ်စားပြုမှု အများဆုံးသောအဖွဲ့အစည်းများမရှိသည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်၊ အဖွဲ့ချုပ်အဆင့်အထိ အဖွဲ့အစည်းအားလုံးဖိတ်ကြားပြီး ရွေးချယ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် အဖွဲ့ချုပ်အဆင့်အထိအဖွဲ့အစည်း များဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်၍ ကိုယ်စားပြုမှုအများဆုံးဖြစ်သည့် အဖွဲ့ချုပ်သုံးဖွဲ့မှ အခြားILOအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ ဆောင်ရွက်နေသည့်အတိုင်း ညှိနှိုင်းသဘော တူညီချက်ဖြင့် ကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သဘောတူညီမှု မရပါက ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ILO Criteria များနှင့်အညီ ကြားဝင် ဆောင်ရွက်၍ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး ရွေးချယ်သွားမည်ကြောင်းနှင့် ညီလာခံတက်ရောက်ရေးအတွက် အလုပ်သမားအဖွဲ့ချုပ်များအကြား ကိုယ်စား လှယ်အမည်စာရင်း အဆင်ပြေချောမွေ့စွာရွေးချယ်နိုင်ရေး လိုလားကြောင်း သိရသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာညီလာခံကို နှစ်စဉ်ကျင်းပပြီး ILO ဖွဲ့စည်းပုံစည်းမျဉ်းအပိုဒ် ၃(၅)အရ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအစိုးရမှ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်၊ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်၊ အလုပ်ရှင်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဆွေးနွေးမည့် ဘာသာရပ်အလိုက်အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သည့် ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့၏ အမည်စာရင်းကိုတင်သွင်းကြောင်း သိရသည်။

အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်အမည်စာရင်း တင်သွင်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍ (၁၀၃) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာညီလာခံ၏ Provisional Record 5C တွင် ညီလာခံသို့တက်ရောက်မည့် အလုပ်သမား ကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များကိုရွေးချယ်သတ်မှတ်ရာတွင် ပြည်သူ့ အာဏာပိုင်တို့၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုကင်းလွတ်ပြီး အလုပ်သမားအဖွဲ့ အစည်းများကဆောင်ရွက်ရမည့် တာဝန်သာဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြပါရှိသည်။

အလားတူCredential Committee အနေဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမြဲတမ်းတရားရုံး (Permanent Court of International Justice - PCIJ) ၏ အကြံပြုသဘောထားမှတ်ချက်(၁)တွင် အမျိုးမျိုးသောကိုယ်စားပြုအဖွဲ့ အစည်းများရှိသည့်အခြေအနေ၌ ကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ရေးအစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ရာတွင် အစိုးရသည် ထိုအဖွဲ့အစည်းအားလုံးကိုထည့်သွင်းစဉ်းစားရ မည်ဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းတို့အနက်မှ ကိုယ်စားပြုမှုအများဆုံးဖြစ်သော အဖွဲ့အစည်းများ ၏ သဘောတူညီချက်ကိုရယူခြင်းသည် အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်။ ကိုယ်စား ပြုမှုအများဆုံးဖြစ်သောအဖွဲ့အစည်းများကြား၌ သဘောတူညီမှုမရရှိမှသာ အစိုးရအနေဖြင့် ကိုယ်စားပြုမှုအများဆုံးဖြစ်သော အဖွဲ့အစည်းအား ILO Criteria နှင့်အညီ အတည်ပြုပေးရမည်ဟု ဖော်ပြထားကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမှိုက်မှစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်သည့် ပထမဆုံးစက်ရုံ ရန်ကုန်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမှိုက်မှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်သည့် ပထမဆုံးစက်ရုံကို ဧပြီ ၇ ရက်က ရန်ကုန်မြို့တွင် စတင် ဖွင့်လှစ်လိုက်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတို့ ပူးတွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော Government to Government (Joint Crediting Mechanism) အရ ရန်ကုန်မြို့ စွန့်ပစ်အမှိုက်မှ လေထုအတွင်းသို့ ထွက်ရှိနေသည့် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ လျှော့ချရေး အစီအစဉ်အတွက် အဆိုပါအမှိုက်မှ စွမ်းအင် ထုတ်စက်ရုံ Waste to Energy ကို မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်နှင့် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ကြား လှော်ကားလမ်းဘေးတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်က တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပြီး ယခု စတင်ဖွင့်လှစ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

“စက်ရုံအနေနဲ့ တစ်ရက်ကို အမှိုက်တန် ၆၀မီးရှို့နိုင် ပါတယ်။ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တစ်နာရီကို ၇၀၀ ကီလိုဝပ် ထွက်ပါမယ်။ အဲဒီထွက်လာတဲ့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကနေ ၃၀၀ ကီလိုဝပ်ကို စက်ရုံလည်ပတ်ဖို့အတွက်ပြန်သုံးမှာ ဖြစ်ပြီးတော့ ၄၀၀ ကီလိုဝပ်ကို မဟာဓာတ်အားလိုင်းကို ထည့်သွင်းပြီးဖြန့်ဖြူးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစက်ရုံကနေ တစ်နှစ်လျှင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် တန်ချိန် ၄၈၀၀ ကျော် လျှော့ချနိုင်ခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာကြီး ပူနွေးလာခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ထိခိုက်နေမှုများကို

တစ်ထောင့်တစ်နေရာက လျှော့ချနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု အဆိုပါ စက်ရုံဖွင့်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါစက်ရုံကို ဂျပန်နိုင်ငံနှင့်အစိုးရချင်း ချိတ်ဆက်ကာ ပူးတွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေ ခြင်းဖြစ်ပြီး ကုန်ကျမှုစရိတ်ကို ဂျပန်နိုင်ငံနှင့်ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ တစ်ဝက်စီကျခံဆောင်ရွက်ခဲ့ သည့်စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ရန်ကုန်မြို့မှ နေ့စဉ်ထွက်ရှိနေတဲ့ အမှိုက်တန်ချိန် ၂၇၀၀ ကျော်ကို မြေပြင်ပေါ်မှာ ပြုပြင်သန့်စင်ခြင်းမရှိဘဲ တိုက်ရိုက်စွန့်ပစ်နေခြင်းကြောင့် လေထု၊ ရေထု၊ မြေထု ညစ်ညမ်းမှုကို များစွာဖြစ်ပေါ်စေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုကြောင့် မြေရှားပါးမှုပြဿနာ ကိုလည်း ရင်ဆိုင်လာရတဲ့အတွက် အမှိုက်စုပုံဖို့ မြေနေရာ ရှားပါးမှုကိုလည်း ရင်ဆိုင်နေရပါတယ်။ ဒါကြောင့် လက်ရှိ အမှိုက်စွန့်ပစ်နေတဲ့ နောက်ဆုံးစွန့်ပစ်မြေနေရာများမှာ အမှိုက်မှ စွမ်းအင်ပြောင်းလဲတဲ့စက်ရုံများ တည်ဆောက် အသုံးပြုနိုင်ပါက ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ထိန်းသိမ်းမှုကို ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့အပြင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိနိုင်ပြီး မြေအသုံးချမှုအပေါ် နောင်နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော်အထိ အသုံးပြုနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ရန်ကုန်မြို့ တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးက အဆိုပါ စက်ရုံဖွင့်ပွဲ အဖွင့်မိန့်ခွန်းတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အမှိုက်မီးရှို့စက်ရုံ ပုံမှန်လည်ပတ်ရန် မင်္ဂလာဒုံမြို့ နယ်အတွင်း နေ့စဉ်ထွက်ရှိသည့် အမှိုက် ၇၂ တန်ခန့်ကို



အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပြီးယင်းသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်အတွင်း အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုပညာပေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ အဓိက အားဖြင့် မီးလောင်နိုင်သည့်အမှိုက်နှင့် မီးမလောင်နိုင် သည့်အမှိုက်တို့ကို ခွဲခြားစွန့်ပစ်နိုင်ရန်နှင့် မပျက်မကွက် သိမ်းဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အမှိုက်မှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မည့် စက်ရုံ လည်ပတ်ချိန်တွင် စက်ရုံအနီး သုံးရက်စာ လည်ပတ် နိုင်မည့် အမှိုက်များကိုစုပုံထားရှိနိုင်သည်ဟု သိရသည်။ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာ နယ်နိမိတ်မြို့နယ်များ အတွင်း စွန့်ပစ်အမှိုက်များကို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနက သိမ်းဆည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး

နေ့စဉ် အမှိုက်တန်ချိန် ၂၇၀၀ ခန့်သိမ်းဆည်းနေကြောင်း အဆိုပါ ဌာနမှ သိရသည်။ အဆိုပါ အမှိုက်များကို အဓိကစွန့်ပစ်နေသည့် အမှိုက်ပုံကြီး နှစ်နေရာ၊အမှိုက်ပုံ အသေး လေးနေရာတို့တွင် စုပုံစွန့်ပစ်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ အမှိုက်ပုံကြီး နှစ်နေရာတွင်လည်း အမှိုက်မှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်စက်ရုံ တည်ဆောက်အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန် စီမံကိန်းလျာထားမှုများရှိပြီး အကောင်အထည် မပေါ်သေးကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိထွက်ရှိနေသော စွန့်ပစ်အမှိုက်များကြောင့် မြေနေရာ လိုအပ်ချက် မြင့်မားလာနေကြောင်း ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်း-ဆုန်းလှ
ဓာတ်ပုံ- စောသိန်းဝင်း

ဝ ခြင်းလုံးမှ

အုပ်ချုပ်သူ/နည်းပြခြောက်ဦး၊ အားကစားသမား အမျိုးသား ၁၂ ဦး အမျိုးသမီးလေးဦး စုစုပေါင်း ၂၂ ဦးတို့သည် မတ် ၃၁ ရက်တွင် နေပြည်တော် သို့ ရောက်ရှိလာပြီး နေပြည်တော် အားကစား လေ့ကျင့်ရေးစခန်းတွင် အဆင်ပြေစွာတည်းခို နေထိုင်စားသောက်နိုင်ရေးတို့အတွက် အာရှ ခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးနိုင်၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များက စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ ခြင်းလုံးအသင်းအား မြန်မာနည်းပြနှစ်ဦးဖြင့်

နည်းစနစ်မှန်ကန်စွာ ဆက်ကစားနိုင်ရေးအတွက် စနစ်တကျလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။ SEA Games ပြိုင်ပွဲတွင် ထည့်သွင်း ကျင်းပလျက်ရှိသော ခြင်းလုံးအားကစားနည်းကို အရှေ့တောင်အာရှ ပြိုင်ပွဲဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် စိတ်ဝင်စားစွာ ဆက်လက်ကစားလာကြပြီး နည်းစနစ် မှန်ကန်စွာ ခတ်ကစားနိုင် ရေးအတွက် မကြာမီကာလအတွင်း ထိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ မလေးရှား နိုင်ငံအသင်းများလည်း လာရောက် ပူးတွဲလေ့ကျင့်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ထရန်စဖော်မာနှင့် ၄၀၀ ပို့ဓာတ်အားလိုင်း တိုးချဲ့တည်ဆောက်

လက်ပံတန်း ဧပြီ ၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် လက်ပံတန်းမြို့နယ် ဘီးလင်းတန်းရပ်ကွက် ဘီးလင်းတန်းလမ်း ရဲစခန်းရှေ့တွင် ၁၁/၀ ဒဿ ၄ ကေဗွီ၊ ၂၀၀ ကေဗွီအထရန်စဖော်မာတစ်လုံး တိုးချဲ့တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ယင်းထရန်စဖော်မာမှ ဓာတ်အား ပေးထားသော ၄၀၀ ပို့ ဓာတ်အားလိုင်း ပေ ၁၃၀ ဖြည့်စွက် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်း ဒေသကြီးဘတ်ဂျက် ခွင့်ပြုရန်ခုံငွေဖြင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ် အင်ဂျင်နီယာ ဦးအောင်စိုး ဦးဆောင်သော လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက

ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ လုပ်ငန်းများအားလုံးပြီးစီး၍ ဧပြီ ၃ ရက်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် လက်ပံ တန်းမြို့နယ် ဘီးလင်းတန်းရပ်ကွက်ရှိ ပြည်သူများသို့ ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးရာတွင် လိုင်းအရင်း ဗို့အား ၂၂၀ ဗို့နှင့် လိုင်းအဖျား ဗို့အား ၁၈၀ဗို့ရှိသည့်အတွက် ဗို့အားပြည့်ဝစွာဖြင့် ဝန်အားနိုင်နင်း စွာ ဓာတ်အားသုံးစွဲနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၄၉၉)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အကွရာနှင့်ဂဏန်းဂေါ်လီအားလုံး စည်အတွင်းမှာ တူညီစွာလည်ပတ်နိုင်အောင် ပြုလုပ်ထား ထိချစ်သူမိဘပြည်သူများ စိတ်သောကကင်းကင်း ဝယ်ယူကံစမ်းနိုင်

ဧပြီ ၁ ရက်က (၁)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေ သိန်းတစ်သောင်းဆု ထိဖွင့်ပွဲတွင် အကွရာဂေါ်လီများ အလေးချိန်တူညီမှုရှိ မရှိ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကတ္တားငယ်ဖြင့် လာရောက် လေ့လာတိုင်းတာခဲ့သူရှိခဲ့ပြီး ယင်းတွင် အကွရာ ဂေါ်လီလုံးများ အလေးချိန်ကွာဟမှု အနည်းငယ်ရှိခဲ့သည့် အပေါ် အငြင်းပွားဖွယ်ရာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သလို သတင်းမီဒီယာ အချို့တွင်လည်း ဖော်ပြခဲ့သဖြင့် ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ အောင်ဘာလေသိန်းဆု ဌာနနှင့်အခြားအဖွဲ့အစည်းများ ဦးထွန်းထွန်းအောင်နှင့်တွေ့ဆုံ မေးမြန်းမှုများကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

မေး။ ။(၁)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေ သိန်းတစ်သောင်းဆု ထိဖွင့်ပွဲမှာ အကွရာဂေါ်လီများ အလေးချိန်တူညီမှုရှိ မရှိကို လာရောက်တိုင်းတာမှုရှိခဲ့ပြီး အလေးချိန်တစ်ခုတစ်ခု အနည်းငယ် ကွဲလွဲမှုရှိနေတာကို ရှင်းပြပေးပါ။

ဖြေ။ ။ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆရာ ထင်လင်းကျော် ရေးထားတဲ့ အောင်ဘာလေထိသိမ်းစာအုပ်မှာ ရေးသား ထားတာရှိပါတယ်။ အဲဒီစာအုပ်မှာ ၂၀၀၇ ခုနှစ် စာပေ ဗိမာန်စာမူဆု သူတပဒေသာ (ဝိဇ္ဇာပညာရပ်) ပထမဆု ရရှိခဲ့တဲ့ စာအုပ်လည်းဖြစ်ပါတယ်။ အကွရာဂေါ်လီတွေက သစ်သားနဲ့ပြုလုပ်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ အပင်တစ်ပင် တည်းက အသားပင်အပေါ်နဲ့ အောက် သိပ်သည်းမှုခြင်း မတူပါဘူး။ နောက်ပြီး ဂေါ်လီတွေကို လက်နဲ့ ပြုလုပ်တာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အလေးချိန် ၁၆ ဂရမ် - ၁ ကျပ်သားလောက် ကွာခြားမှုရှိနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီ အလေးချိန်မတူတဲ့ ပြဿနာ ကိုဖြေရှင်းဖို့အတွက် သစ်သားစည်တွေထဲမှာ ရော်ဘာတုံး တွေကို V ပုံစံ ထည့်သွင်းထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အကွရာ ဂေါ်လီလုံးတွေမှာ လေးတဲ့ အကွရာအလုံးက အောက်ခြေ မှာသာ ကပ်နေမယ်ဆိုတာမဟုတ်ပါဘူး။ စည်ထဲမှာ အကွရာ

ဂေါ်လီလုံးအားလုံး လည်ပတ်နေမှုမှာ အားလုံးချိတ်ပါပြီး လည်ပတ်ပါတယ်။

မေး။ ။ဝေဖန်မှုတွေရှိလာတဲ့အပေါ် ထိဖွင့်ပွဲမှာ အကွရာအစုံ ပေါက်ဂဏန်းထွက်ရှိခဲ့ပါလား။

ဖြေ။ ။ထိဖွင့်ပွဲမှာ ပြန်ကြည့်ရင်လည်း (၁)ကြိမ် မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေ သိန်းတစ်သောင်း ဆု ထိဖွင့်ပွဲမှာ အကွရာအားလုံး ပေါက်ဂဏန်းထွက်ရှိ တာကို ထိပေါက်စဉ်မှာတွေ့မြင်ရမှာပါ။ တကယ်လို့ လေးတဲ့ အကွရာက အောက်ရောက်နေမယ်ဆိုရင် အခုလို အကွရာ အားလုံး ထိပေါက်နိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။

မေး။ ။အခု အသုံးပြုနေတဲ့ အကွရာဂေါ်လီ ဂဏန်း



ဂေါ်လီတွေကို ဘယ်လိုပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွားဖို့ အစီအစဉ် ရှိပါလဲ။

ဖြေ။ ။ထိဖွင့်ပွဲ ပြုလုပ်နေတဲ့ အကွရာဂေါ်လီ ဂဏန်း ဂေါ်လီတွေဟာ ခေတ်မီမီတွေ့တာ၊ ကြာမြင့်နေတာတွေ ရှိလာတဲ့အတွက် သက်ဆိုင်ရာကို တင်ပြခဲ့ပြီး E-Lottery စနစ် စတင်နိုင်ချိန်မှာတော့ ပြုပြင်သွားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ လစဉ် ထိဖွင့်ပွဲပြုလုပ်တဲ့အခါမှာ အခြေခံပညာကျောင်းက ကလေးတွေကို ကျောင်းအလိုက်၊ မြို့နယ်အလိုက် အလှည့် ကျ ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်တဲ့အတွက် စိတ်ပါဝင်စားတဲ့ ကလေးငယ်တွေရှိရင် လာရောက်ပြီး ရွေးချယ်ပေးလို့ ရပါတယ်။ တခြား စိတ်ဝင်စားသူများအနေနဲ့လည်း ထိဖွင့်



ဦးထွန်းထွန်းအောင် (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ)

ပွဲကို လာရောက်လေ့လာနိုင်ပါတယ်။

မေး။ ။အောင်ဘာလေထိ ကံစမ်းနေတဲ့ မိဘပြည်သူ တွေ သတ်မှတ်ထိစေရန်အတွက် ကံစမ်းနိုင်ဖို့နဲ့ ထိစနစ် ရွေးချယ်မှုအပေါ် အများပြည်သူကို ဘာများပြောချင်ပါလဲ။

ဖြေ။ ။ထိချစ်သူ မိဘပြည်သူများအနေနဲ့ သတ်မှတ် ထိစေရန်အတွက် ကံစမ်းနိုင်အောင် ဆက်လက်ကြပ်မတ် သွားပါမယ်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကွယ်တိုင် ထိလုပ်ငန်းရှင် တွေနဲ့ တွေ့ဆုံပြောကြားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပြီး အကွရာ ဂေါ်လီ ဂဏန်းဂေါ်လီတွေ အလေးချိန်တူညီသော်လည်း စည်များအတွင်းမှာ တူညီစွာလည်ပတ်အောင် လုပ်ထားတဲ့ အတွက် စိတ်သောကကင်းစေးစွာနဲ့ ဝယ်ယူကံစမ်းနိုင်ပါ တယ်လို့ ပြောပါရစေ။ အကွရာဂေါ်လီတွေကို အလေးချိန် ၁၀ ဂရမ်လောက်သာကွာခြားအောင် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပြီး သွားပါပြီ။ ဂေါ်လီလုံးအသစ်တွေကို လာမယ့် (၂) ကြိမ် မြောက်မှာ သုံးစွဲစေမှာဖြစ်ပါတယ်။ အများဆုံးကွာခြားမှု ၁၀ ဂရမ်ပဲရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ။

ဆုနှင့်လဲ

ပုသိမ်မြို့ ဝန်ထမ်း ဖိတ်ခေါ်ခြင်းနှင့် စက်လှေနှစ်မြုပ် ပုသိမ် ဧပြီ ၇ ရောက်တိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကြက်တန်းကူးတို့ဆိပ် အောက်ဘက် ပုသိမ်တီးအနီး ဝန်ထမ်းအတွင်း ငွေကြယ်ပွင့် ခရီးသည်တင်စရယာဉ်နှင့် နဒီရွှေစင် ကျောက်တွဲသင်္ဘောတို့ ယနေ့ည ၇ နာရီခန့်က တိုက်မိရာ ခရီးသည်တင်စရယာဉ်မှာ နစ်မြုပ်သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇ ဧပြီ ၆ ရက် ဘုရင့်နောင်ဈေးကွက်တွင် နိုင်ငံစုံမှတင်သွင်း လာသောပြည်ပသကြားပိဿာချိန် ၃၀ ဒသမ ၅၀ ဝင် တစ်အိတ်ငွေကျပ် ၃၆၅၀၀ ဖြင့် အရင်းဈေးတစ်ပိဿာ ကျပ် ၁၂၀၀ သာရှိ၍ ဈေးကွက်တွင် ကျပ် ၁၂၅၀၊ ၁၂၅၅ ကျပ်ဖြင့် ဝယ်ယူရသည်။

သကြား၊ စားအုန်းဆီ၊ မတ်ပဲ ဈေးကျ၊ ထန်းလျက်၊ ကြက်သွန်ဖြူ ဈေးတက် လိုက်ရောင်းခြင်းများကြောင့် ထန်းလျက်ဈေးသည် သကြားထက် တစ်ပိဿာ ကျပ် ၅၀၀ မှ ၇၀၀ အတွင်း ဈေးမြင့်လာသည်။ ပြည်ပမှတင်သွင်းလာသော ကြက်ကုတ် ကြက်သွန်ဖြူလက်ကား တစ်ပိဿာကျပ် ၅၃၀၀ သို့ ဈေး မြင့်လာသည်။ ရှမ်းကြက်သွန်ဖြူအောင်ပန်း တစ်ပိဿာ ကျပ် ၁၉၀၀ မှ ၃၀၀၀ အတွင်း ဈေးနှုန်းရှိသည်။

တောကိုမပြုန်း ချင့်ချိန်သုံး၍ သက်ဆုံးရှုံးကြာ သုံးစွဲပါလော့

တားမြစ်သေးများရောင်းချခြင်းမရှိစေရေး စစ်သေး တံတားဦး ဧပြီ ၇ ကျောက်ဆည်ခရိုင် တံတားဦးမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်ရှိ ဆေးအရောင်းဆိုင်များ၊ ကွမ်းယာဆိုင်များကို တားမြစ်သေးများရောင်းချခြင်းရှိ မရှိ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြကြောင်း သိရသည်။

တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ခေတ္တဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ဇွန်မာနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ အမှတ်(၃)အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစောသန်းနှင့်အဖွဲ့တို့က ရပ်ကွက်အတွင်း ဆေးအရောင်းဆိုင်များနှင့် ကွမ်းယာဆိုင်များ၌ တရားမဝင်ဆေးဝါး ရောင်းချခြင်းရှိ မရှိ၊ လိုင်ပိုင်းဆိုင်ရာ စိတ်ကြွဆေးဝါးများ ရောင်းချခြင်းရှိ မရှိ၊ မဟာသင်္ကြန်ကာလတွင် အထူးသတိပြုရမည့် ကာမအားတိုးဆေးများနှင့် မှတ်ပုံတင် မထားသောဆေးဝါးများအန္တရာယ် ကာကွယ်ရန်တို့အတွက် တွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြ သည်။ ယင်းနောက် အသိပညာပေးဟောပြောမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။ (ရဲတပ်ဖွဲ့)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အစားအသောက်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးအား ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့အခြေစိုက် Global Commission on Drug Policy (GCDP) ဥက္ကဋ္ဌ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသမ္မတဟောင်း Ms. Ruth Dreifuss က ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမတွင် လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မူးယစ်ဆေးစွဲကာကွယ်ကုသရေးမူဝါဒကို ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအမြင်ဖြင့် ရေးဆွဲရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့လူထုမှ အမြန်အလှန်ဆွေးနွေးနိုင်သည့်မူဝါဒအချက်အလက်များ၊ မူးယစ်ဆေးစွဲသူများအား ကုသရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကုသမှုအစုံပါဝင်သည့်မူဝါဒအချက်အလက်များ၊ ပြည်သူ့လူထုအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ Global Commission on Drug Policy (GCDP) မှ ထုတ်ဝေသော A New Approach to Decriminalization 2016 Report ကို အသုံးပြုကာ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ကိုက်ညီမညီမမှီမတ်နိုင်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် Lake



Garden Hotel ၌ ကျင်းပသော အစားအသောက်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဟန်ချက်ညီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အစားအသောက်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာတွင် စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူထုတ်လုပ်သည်မှ အစပြုကာ သုံးစွဲစားသောက်သည်အထိ အဆင့်တိုင်းတွင် အရေးကြီးကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာအဆင့်တိုင်းတွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ စံနှုန်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ စားသုံးသူများအနေဖြင့် အန္တရာယ်ကင်းသည့်အစားအသောက်ကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဈေးကွက်တွင် ထုတ်လုပ်ရောင်းချနေသော

စားသောက်ကုန်များအနက် အန္တရာယ်ရှိသော စားသောက်ကုန်များအား ပြည်သူ့လူထုမှ စားသုံးရန်မသင့်ဟု သိရှိသည့်အခါ ဝယ်ယူစားသုံးခြင်းမပြုတော့လျှင် အဆိုပါအန္တရာယ်ရှိစားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ ရပ်ဆိုင်းသွားနိုင်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ ပြည်သူများသည် အစားအသောက်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဓိကအခန်းကဏ္ဍ (Gate Keeper) အနေဖြင့် ပါဝင်နေကြောင်း။

ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် မည်သည့်အစားအသောက်ကစားသင့်သည်၊ မစားသင့်သည်ကို သိရှိစေရန် အလွန်အရေးကြီးကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အစားအသောက်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို မြို့ပေါ်သာမက ကျေးလက်ဒေသအထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာမြှင့်တင်ရေးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ဌာနအကြီးအကဲများ၊ နီးနယ်ဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အစားအသောက်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ဒီရေတောများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစီမံကိန်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ဘိုကလေး ဧပြီ ၇
ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဒီရေတောများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစီမံကိန်း အပြီးသတ်အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဘိုကလေးမြို့ မြို့နယ်ခန်းမတွင် မတ် ၃၁ ရက်နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် သယံဇာတနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးအုန်းဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံရုံးမှ

သံမှူးကြီးအား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ဘိုကလေးမြို့နယ် မိန်းမလှကျွန်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာများမှ ပြည်သူများအား ဒီရေတောများကို ပိုင်းဝန်းကူညီစောင့်ရှောက်ပေးသဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားပြီး လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သတ်မှတ်ထားသည့်နေရာများတွင် လမုပင်များနှင့်

အခြားသစ်ပင်တို့ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ အလှူရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် သစ်တောဝန်ထမ်းများက ယခင်စိုက်ပျိုးထားခဲ့သည့် ဒီရေတောသစ်ပင်များအနီးတွင် အမှတ်တရသစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မွေးနိုင်(ဘိုကလေး)

တရားမဝင်ငွေရေးကြေးရေးဆိုင်ရာစီးဆင်းမှုများတားဆီးခြင်း အတွေ့အကြုံဖလှယ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
တရားမဝင်နည်းလမ်းဖြင့် ရရှိသည့်ငွေကြေးဆိုင်ရာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့် ချမ်းသာကြွယ်ဝလာမှုများကို ကာကွယ်တားဆီးတိုက်ဖျက်ရန်အတွက် ဥပဒေအတွေ့အကြုံဖလှယ်ခြင်းနှင့် ဥပဒေအသိပညာဖြန့်ဝေခြင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ဟိုတယ်ဇန်နီဟော်ရီဇန်နီလိတ်ဗျူးရီရိုအင်ကြင်းခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် တရားမဝင်သောနည်းလမ်းဖြင့် ရရှိသော ငွေရေးကြေးရေးနှင့်ပစ္စည်းများကို ပြန်လည်ရယူခြင်းနှင့် တားဆီးခြင်းဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေပြဌာန်းချက် အတွေ့အကြုံများရယူ၍ နိုင်ငံတော်၏ရှေ့ဆက်သွားမည့် ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် အဂတိလိုက်စားမှုဖြင့် ကြွယ်ဝချမ်းသာလာမှုနှင့် တရားမဝင်ငွေကြေးစီးဆင်းမှုတို့ကို ဥပဒေနှင့်အညီ တားဆီးကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး ဥပဒေအကြံပေးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်အဖြစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရာတွင် အဟန့်အတားဖြစ်စေသော အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ထိခိုက်စေသော ဖော်ပြပါအချက်များကို ကာကွယ်တားဆီးတိုက်ဖျက်ရန်အတွက် ဆွေးနွေးပွဲကို ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်တွင် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက မြန်မာနိုင်ငံ၏တည်ဆဲပြဌာန်းချက်များအား လက်တွေ့ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ လိုအပ်ချက်များ၊ စိန်ခေါ်မှုများအား ဆွေးနွေးပြောကြားပြီးနောက် ဆွစ်ဇာလန်သံအမတ်ကြီးက ဥပဒေအတွေ့အကြုံများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

မိုင်းယောင်း၌ တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး အသိပညာပေးဟောပြော

မိုင်းယောင်း ဧပြီ ၇
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းယောင်းမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးရှိ ယာယီခန်းမ၌ ဧပြီ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မာတီဆာ(Maltheser International) ကျင်းပတဲ့ တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် တီဘီရောဂါခံစားနေရသည့် လူနာများ နှစ်စဉ်ရှိနေကြောင်း၊ လူနာတော်တော်များများသည် ဆေးကုသမှုခံယူနေကြသော်လည်း ရောဂါပျောက်ကင်းသည်အထိ ဆက်လက်ကုသခြင်းမရှိကြသည့်အတွက် နယ်အထိကွင်းဆင်းပြီး အသိပညာပေးမှုတွေ ပြုလုပ်ပေးနေကြောင်း၊ တီဘီရောဂါရှင်လူနာများရှိလာပါက လက်လှမ်းမီ ဆေးကုသမှုရရှိနိုင်အောင် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပိုင်းဝန်းကူညီပေးစေလိုကြောင်း၊ ပြည်နယ် တီဘီရောဂါဆရာဝန်နန်းဆောင်ခမ်းက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲသို့ ခေတ္တမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်လင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ မာတီဆာ(ကျိုင်းတုံ)မှ ဒေါက်တာစောလူခေတ်၊ ဒေါက်တာစိုင်းဖြိုးဝေအေးနှင့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



စစ်တောင်းမြစ်ရေတိုက်စား၍ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုးရေကာတန်းများဆောင်ရွက်နေ

တောင်ငူ ဧပြီ ၇
မြန်မာနိုင်ငံတွင် မြောက်မှတောင်သို့ ရှည်လျားစွာစီးဆင်းလျက်ရှိသည့် စစ်တောင်းမြစ်သည် မြစ်ချိုးမြစ်ကွေ့များပြားခြင်းအပြင် နန်းပို့ချမြစ်မားကာ မြစ်ကြမ်းပြင်မြင့်တက်လျက်ရှိသည့်အတွက် နှစ်စဉ်လိုလို မြစ်ရေတိုက်စားမှုများကြောင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ် ကျွန်းတောကျေးရွာမှာ ယခုနေ့ကာလ၌ပင် မြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့်ကမ်းပါးများပြိုကျလျက်ရှိသဖြင့် ကျေးရွာဒေသခံများက ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို ဧပြီ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။

“အခုရက်ပိုင်း ကမ်းပါးပဲ့တာအတော်ကြမ်းလာတယ်။ လူနေအိမ်တွေနဲ့လည်းနီးလာလို့ ရွာသားတွေစုပြီး ဝါးတွေသွားခုတ်၊ မြစ်ထဲဆင်း ရေကာတန်းတွေရိုက်နေရတာနှစ်ရက်ရှိသွားပြီ”ဟု ကျွန်းတောကျေးရွာ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ယင်းကျေးရွာအထက်ပိုင်းဒေသများတွင် မြစ်တွင်းသောင်ထွန်းမှုမာဏများပြားလျက်ရှိပြီး ဇီးဖြူပင်ကျေးရွာအနီး၌ မြစ်ရေတိုက်စားသည့်နေရာများအား မြစ်ကြောင်းထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနက ရေကာတန်းများ ဆောင်ရွက်ထား၍သာ သက်သာခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

ကိုလွင်(ဆွာ)

မူခင်းပြခန်းယာဉ်ဖြင့် အသိပညာပေးဆောင်ရွက်

ဘီးလင်း ဧပြီ ၇
မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ် ရဲချုပ်ဇော်ဝင်းနှင့် မွန်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးကြီးဘိုဘိုဦးတို့၏ လမ်းညွှန်ချက်၊ သထုံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးလှမြင့်၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဘီးလင်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးစိုးမြင့်ခေါင်းဆောင်သော အဖွဲ့သည် မူခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ်ဖြင့် မတ်လနောက်ဆုံးပတ်က ဘီးလင်းမြို့နယ် ဝိုင်လ်တေရပ်ကွက်၌

သွားရောက်ပြသခဲ့သည်။

အဆိုပါ မူခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ်ပြသခြင်းနှင့်အတူ လာရောက်ကြည့်ရှုကြသော ကျေးရွာပြည်သူများအား မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် မြို့နယ်စခန်းမှူးတို့က မူခင်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် လူကုန်ကူးမှုအကြောင်းအရာများကို ပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မော်လမြိုင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သော အရှည်ပေ ၄၃၀၀၊ အကျယ် ၁၀ ပေ၊ အမြင့် ရှစ်လက်မ၊ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၆၄ ဒသမ ၇၀ သန်းဖြင့် ဇာနည်လျှမ်းကုမ္ပဏီမှ တင်ဒါအောင်မြင်သော ကတိုး-ကော့လာကျေးလက်ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို မြို့နယ်တည်ဆောက်ရေး ကော်မတီဝင်များနှင့် မြို့နယ်ကျေးလက်မှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးလက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်လွင်နှင့် အင်ဂျင်နီယာအဖွဲ့တို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးစဉ်။

(ကျေးလက်ဦးစီး)

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဦးကိုနီအား လုပ်ကြံခဲ့မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများကို ရုံးထုတ် လက်နက်အမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှာဖွေသက်သေအား စစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇ - ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ဦးကိုနီအား လုပ်ကြံခဲ့သည့် သေနတ်သမား ကြည်လင်းနှင့်အတူပါဝင် ပတ်သက်သူများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၌ ရုံးထုတ်ရာ တွင် လက်နက်အမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှာဖွေသက်သေ တစ်ဦးအား စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း အဆိုပါတရားရုံးမှသိရသည်။

ပွဲပေးသည့် ခုံအဖွဲ့ဖြင့် စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး မြောက်ပိုင်း ခရိုင် ဥပဒေရုံးမှ ဒုတိယခရိုင် ဥပဒေအရာရှိ သုံးဦးက တရားလိုဘက်မှ လိုက်ပါဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ အမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရာဇဝတ်ကြီးအမှုအမှတ် (၄၅/၂၀၁၇)တွင် တရားလိုပြသက်သေ ၈၀ ခန့်ရှိပြီး အမှုမှတရားလိုဖြစ်သူ ရဲအုပ်မှူးခင်အား မတ် ၃၁ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ရာဇဝတ်ကြီးအမှုအမှတ်(၄၆/၂၀၁၇) တွင် တရားလိုပြသက်သေ ရှစ်ဦးရှိပြီး အမှုမှတရားလို ဖြစ်သူ ဒုတိယရဲမှူး မြထွန်းကျော်အား မတ် ၂၄ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ တရားလိုပြသက်သေဖြစ်သူ ဦးတင်မောင် အား ယနေ့တွင် လည်းကောင်း စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အမှုကို ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်က

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ-ဇော်ကြီး(ပုဂံတ)



ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

၁။ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတစ်ဆင့်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၉ အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ် သည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရွှေလင်းပန်းတန်းဖိုးနည်းအိမ်ရာ၊ ရွှေအင်ကြင်းလမ်း၊ အခန်း(၁၀၅) တိုက်(၉)တွင် ပါတီရုံးချုပ်တည်ရှိသော ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများဒီမိုကရေစီပါတီသည် ယင်းတို့၏ ပါတီ အမည်အား ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီဟု အမည်ပြောင်းလဲခွင့်ပြုပါရန်နှင့် ပါတီအလံနှင့် တံဆိပ် ကိုလည်း ဖော်ပြပါအတိုင်း ပြောင်းလဲအသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ တင်ပြလာ ပါသည်။

ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ၏ အလံပုံစံ (Left) and ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ၏ တံဆိပ်ပုံစံ (Right) with corresponding images of a hand holding a torch and a hand holding a star.

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ရခိုင်ပြည်နယ်အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ - ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်က ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများအား ရခိုင်ပြည်နယ် အခြေ အနေနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပွဲကို ဧပြီ ၁၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၏ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ် ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန(NRPC)၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ရှင်းလင်းပွဲသတင်းရယူရေးအတွက် ပြည်တွင်း သတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနသို့ လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်း အခြေစိုက်နိုင်ငံခြားသတင်းဌာနများအနေဖြင့် သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းတို့သို့ လည်းကောင်း ဆက်သွယ်၍ အမည်စာရင်းပေးပို့နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ကာလတန်ဖိုး ဂဠု ဝိန်းဖိုးခန့် သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ - ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီး၏ မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၄၇/၄)အနီး ဇီးပင်သာ အမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ ရဲအုပ်ရာဇာလင်းနှင့်အဖွဲ့၊ ဘားအံခရိုင် မှူးစစ်ဦးစီးဌာနမှ ရဲအုပ်သက်နိုင်ဦးနှင့် အဖွဲ့နှင့် သံတောင်နယ်မြေ ရဲစခန်းမှ ရဲအုပ် မြင့်ဦးနှင့်အဖွဲ့တို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ လာရောက်ရောင်းချမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ယမန်နေ့ ညနေ ၅ နာရီခန့်တွင် ရန်ကုန်မှ နေပြည်တော်သို့ ယာဉ်မောင်း အောင်မင်း (ခ)မောင်ငယ် မောင်းနှင့်လာသော HONDA FIT ခဲရောင် မော်တော်ယာဉ်၊ ရဲတပ်သား ဝေယံမင်းထွေးမောင်းနှင့်ပြီး ရဲတပ်သား သန့်ဇင်မျိုးလိုက်ပါလာသည့် wave 110 နီညီရောင်ဆိုင်ကယ်နှင့် ကျော်ကျော်မောင်းနှင့်ပြီး ခွန်ကီးခေါင်လိုက်ပါလာသည့် နံပါတ်မပါ KENBO-X ဆိုင်ကယ် တို့အား ပိတ်ဆို့ရှာဖွေဖမ်းဆီးရာ ပြန်လည်ခုခံပြီး မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသဖြင့် လုံးထွေးဖမ်းဆီးခဲ့ရာ ရဲတပ်သား ဝေယံမင်းထွေး ဝဲမျက်ခုံးပေါက်ပြဒဏ်ရာ၊ ဦးခေါင်း ပေါက်ပြဒဏ်ရာတို့ဖြင့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။



ဖမ်းဆီးရမိသော အောင်မင်းပါ ခြောက်ဦးအား စစ်ဆေးမေးမြန်းချက်အရ ယင်းမူးယစ်ဆေးဝါးများအား လွန်ခဲ့သော ၁၅ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ပင်လောင်းမြို့နေ ဒေါ်အိအိအား ကျော်ကျော်မှ ဆေးပြား ၁၀၀၀၀ ပါ တစ်ထုပ်လျှင် သိန်း ၂၀ ဖြင့် ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ် မှာယူပြီး ပင်လောင်းမြို့မစေ့အနီး၌ ခွန်ကီးခေါင်နှင့် မဥမ္မာရွှေတို့နှစ်ဦးက ဆိုင်ကယ်ဖြင့် သွားရောက်ယူဆောင် ခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။

ဝေယံမင်းထွေးနှင့် သန့်ဇင်မျိုးတို့ ခြောက်ဦးအား ဇီးပင်သာ အမြန်လမ်းရဲစခန်းမှ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၅/၁၉(က)/၂၀ အရ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း အမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့ စခန်းမှ သိရသည်။

သန်းဦး(လေးမျက်နှာ) ဓာတ်ပုံ(အမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့)

ဖမ်းဆီးရမိသော ရဲတပ်သား ဝေယံမင်းထွေး၊ ရဲတပ်သား သန့်ဇင်မျိုး၊ ကျော်ကျော်လွင်နှင့် ခွန်ကီးခေါင်တို့ လေးဦးအား စစ်ဆေးခဲ့ရာ ယာဉ်မောင်းအောင်မင်း မောင်းနှင့်လာသော HONDA-FIT ယာဉ်နောက်ခန်းမှ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိသည်။ သိမ်းဆည်းရမိသော ပစ္စည်းများမှာ TALKES စာတန်းပါ ကျောပိုးအိတ်အတွင်းမှ WY စိတ်ကြွဆေးပြား အညှီရောင် ၁၉၈ ပြား၊ အစိမ်းရောင် နှစ်ပြား ပေါင်း အပြား ၂၀၀ ပါ အထုပ် ၅၀၊ ယာဉ်နှစ်စီးမှ စိတ်ကြွဆေးသွပ် ဆေးပြား ၂၀၀၀၀၊ ကပ်ခွာအိတ်အတွင်းမှ ဆေးပြား ၂၀၀ ပါ ၄၉ ထုပ်၊ ယာဉ်တစ်စီးမှ စိတ်ကြွဆေးသွပ်ဆေးပြား ၉၈၀၀၊ လက်ကိုင်ဖုန်းခြောက်လုံးတို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တန်ဖိုးရှိလှ လူငယ်ဘဝ မူးယစ်ကင်းစင် ကျန်းမာမှု

ရေပူနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ - တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့အား ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဧပြီ ၆ ရက်တွင် မန္တလေး- မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု ယာဉ် ပို့ကုန် ၄၈၈ စီး၊ သွင်းကုန် ၆၀၂ စီး၊ ရန်ကုန်- မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၄၂ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၈၃ စီး ကုန်စည်များသယ်ယူ ပို့ဆောင် လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့ သော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ ဧပြီ ၆ ရက် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းက တားဆီးမှု ရှစ်မျှ(ခန့်)တန်းတန်းကျပ် ၈၆ သန်း ခန့်နှင့် မရမ်းချောင်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု သုံးမျှ (ခန့်)တန်းတန်းကျပ် ၆ ဒသမ ၁၈၇ သန်းခန့်)စုစုပေါင်း ၁၁ မျှ(ခန့်)တန်းတန်းကျပ် ၉၂ ဒသမ ၁၈၇ သန်းခန့်)သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။ ထူးခြားသိမ်းဆည်းမှုအနေဖြင့် ဧပြီ ၆ ရက်တွင် မြဝတီမှ ရန်ကုန်သို့ သွားရောက်မည့် ခြောက်ဘီးယာဉ်များ အား မရမ်းချောင်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်း စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ စစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် CP9933 Fish Food (1 x 20)Kg (600) Bags (ခန့်)တန်း တန်းကျပ် ၄ ဒသမ ၂ သန်းခန့်)အား တွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

အားကစား

ဝေဖန်မှုတွေကို အကောင်းဆုံးတုံ့ပြန်ဖြေဖို့ လိုအပ်နေတဲ့ လုခ်ရှော့

လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်တာကာလက လုခ်ရှော့ဆိုတာ အင်္ဂလန်အသင်းရဲ့ အလားအလာအရှိဆုံး မျိုးဆက်ကစားသမား၊ မန်ယူရဲ့ နောက်ခံတိုင်း၊ ရှေ့နောက်ချိတ်ဆက် တုံ့နေရာ အလွန်လျင်မြန်တဲ့ ကစားသမားစသဖြင့် အမျိုးမျိုး သတ်မှတ်ခံခဲ့ရပေမယ့် ခုချိန်မှာတော့ နည်းပြ မော်ရင်ဟိုရဲ့ ဝေဖန်အခံရဆုံး ကစားသမားဖြစ်နေပြီး မန်ယူကနေနေ့စဉ်ကွက်ထွက်မယ့် ကစားသမားအဖြစ် ထိပ်ဆုံးကရေပန်းစားနေပါပြီ။ သူဟာ ဆောက်သမ်တန် ကနေ မန်ယူကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ ပြောင်းရွှေ့ကြွေးပေါင်သန်း ၃၀ ကျော်နဲ့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ပထမရာသီမှာ ပွဲ ၂၀ လောက် ဝင်ရောက်ကစားပေးခဲ့ပေမယ့် ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ဘောလုံးရာသီက ခြေထောက်ကျိုးသွားခဲ့လို့ ရှစ်ပွဲသာ ဝင်ရောက်ကစားပြီး တစ်ရာသီလုံး အနားယူခဲ့ရသူဖြစ်ပါတယ်။ ဒဏ်ရာပြဿနာကနေ လွန်မြောက်လာခဲ့ပေမယ့် နိုင်ငံဘာ နောက်ပိုင်း သုံးပွဲသာ ဝင်ရောက်ကစားခွင့်ရခဲ့သေးသူပါ။

ယခုနှစ်နေ့ရာသီ မန်ယူအသင်းနည်းပြအပြောင်း အလဲဖြစ်လာခြင်းနဲ့အတူ သူ့ကိုခေါ်ယူခဲ့တဲ့ ဗန်ဟားလ် နေရာ မော်ရင်ဟို အစားထိုးဝင်ရောက်လာပါတယ်။ မော်ရင်ဟိုဟာ ကစားသမားတစ်ဦးကို ဘာလို့ ပွဲထွက် ကစားခွင့်မပေးသလဲဆိုတဲ့ မေးခွန်းတိုင်းအတွက် သူခေါ်ယူထားတဲ့ ကစားသမားတိုင်းဟာ သူ့စိတ်ကြိုက် မဟုတ်တာကြောင့်ဆိုတဲ့ စကားနဲ့ တုံ့ပြန်ခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။ ရုပိုင်းစတင်ပါ။ ရုပိုင်းဒါလင်နဲ့ ဒီပိုင်းတို့ တုန်းကလည်းအလားတူ စကားမျိုး ပြောကြားခဲ့ပါသေး တယ်။ ဒီကစားသမားသုံးဦးကလည်း မန်ယူကနေထွက်ခွာ ခဲ့ပြီးဖြစ်တာကြောင့် လုခ်ရှော့လည်း အသင်းဖော်များရဲ့ လျှောက်လှမ်းခဲ့တဲ့ လမ်းစဉ်အတိုင်း နေရာသစ်မှာ အစွမ်း ပြနိုင်ဖို့ ကြိုးစားသင့်တယ်လို့ ယူဆမှုတွေလည်း ရှိပါတယ်။

မော်ရင်ဟို လက်အောက်မှာ နေရာမရဘဲ အသင်း ပြောင်းခဲ့ရပြီး ပရီမီယာလိဂ်မှာ ထိပ်တန်းခြေစွမ်းပြနေတဲ့ လူကကူ ဒီဘရိုင်းတို့လို တောက်ပြောင်တဲ့ ကစားသမား တွေ ရှိနေတာကြောင့်လည်း မော်ရင်ဟိုဟာ ကစားသမား တစ်ဦးရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်ကို ညှစ်ထုတ်ရယူတဲ့နေရာမှာ လိုအပ်မှုရှိနေတာကို သက်သေပြနေတဲ့ အချက်တွေ ဖြစ်နေပါတယ်။ ဒီပိုင်း၊ ရုပိုင်းဒါလင်တို့ဟာလည်း ထင်ထင်ရှားရှား ဥပမာပြနိုင်တဲ့ ကစားသမားတွေဖြစ်ပြီး ဝင်ကစားခိုင်းချိန် ခြေစွမ်းမပြနိုင်ရင် နောက်ပွဲမသုံးဘဲ ချောင်ထိုးထားတာတွေကလည်း ကစားသမားတွေရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်နဲ့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိုပါ များစွာထိခိုက်စေ ပါတယ်။ နွေဈေးကွက်ဖွင့်လှစ်ချိန် လိုသေးပေမယ့် လုခ်ရှော့ဟာ ဆရာဟောင်း ပိုချက်တီနိုရဲ့ စပိန်းကို ပြောင်းရွှေ့တော့မယ်ဆိုတဲ့ ခန့်မှန်းချက်တွေ အခုကတည်း က ပလူယုံနေပါတယ်။

“သူဟာ ကျွန်တော်ရှေ့မှာ ရှိနေပေမယ့် ဘယ် အချိန်မှာ ဘာလုပ်ရမလဲဆိုတာ အကုန်လုံးလိုက်ပြောနေ ရပါတယ်။ သူ့အနေနဲ့ ကျွန်တော် ဦးနှောက်နဲ့ချည်း ကစား လို့မရဘူးဆိုတာကို သဘောပေါက်ဖို့ လိုပါတယ်။ သူ့ရဲ့ ဘောလုံးဦးနှောက်ကို ပြောင်းလဲဖို့ လိုပါပြီ” လို့ အဲဟတန် ကို တစ်ရိုးစီ သရေကျတဲ့ ပွဲအပြီးမှာ မော်ရင်ဟိုက ဒီလို ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဝေဖန်ခဲ့တာပါ။

မန်ယူနည်းပြ မော်ရင်ဟိုက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပတဲ့နေရာကနေ လုခ်ရှော့ကို ဖြစ်ဖြစ်နှစ်နှစ် ဝေဖန်ခဲ့ပြီး နာရီပိုင်းအတွင်း ခံစားချက်အပြည့်ရှိနေတဲ့ လုခ်ရှော့က “ကျွန်တော်နောက်ဆုံးမိနစ်အထိ တိုက်ပွဲဝင် သွားပါမယ်။ ဘာလို့လဲဆိုရင် ကျွန်တော် ဒီနေရာမှာ ဆက်ရှိချင်သလို ဒီအသင်းအတွက် ဒီလို မန်နေဂျာအတွက် ကစားပေးရတာကို ကျွန်တော်နှစ်သက်လို့ပါ”လို့ တုံ့ပြန် လိုက်ပါတယ်။

လုခ်ရှော့ဟာ အဲဟတန်နဲ့ ပွဲစဉ်မှာ မန်ယူအသင်း အတွက် ၂၅ မိနစ်လောက် လူစားဝင်ကစားသမားအဖြစ် ဝင်ရောက်ကစားခဲ့ပြီးနောက် မော်ရင်ဟိုက လုခ်ရှော့ အနေနဲ့ ဘောလုံးဦးနှောက်အသုံးပြုတာကို ပြောင်းလဲရ တော့မယ်၊ လုခ်ရှော့ ခန္ဓာကိုယ်ဟာ သူ့ဦးနှောက်နဲ့ ဘောလုံးကစားနေတယ်၊ တိုးတက်လာဖို့ လိုအပ်နေပြီ စတဲ့ စကားတွေနဲ့ ထိုးနှက်ခဲ့တာပါ။ ဒီလိုစကားတွေကြောင့် မော်ရင်ဟိုအနေနဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးအပေါ် လေးစားမှု ပေးဖို့ လိုအပ်တယ်လို့ မန်ယူနောက်ခံလူဟောင်း ဖာဒီနန် ကတောင် ဝင်ရောက်ပြောဆိုခဲ့ပါသေးတယ်။

ဒီလိုမပြောကြားခင် ၇၂ နာရီအလိုကလည်း လုခ်ရှော့ဟာ ဒါဗီယန်၊ ဒါလော့လင်းနဲ့ အက်ရှ်လေယန်း တို့နောက် လေ့ကျင့်မှု ခံယူချက်၊ ပွဲအပေါ် အာရုံစူးစိုက်မှု စတဲ့နေရာတွေမှာ များစွာပြတ်ကျန်နေခဲ့ပြီးလို့ ဝေဖန်ခဲ့ သေး တယ်။ ဒါကြောင့် ယခုရက်ပိုင်းဟာ လုခ်ရှော့အတွက် အနိမ့်အမြင့်၊ အတက်အကျကြမ်းတဲ့ ရိုလာကိုစတာ ရက် သတ္တပတ်ရယ်လို့ အင်္ဂလန်မီဒီယာတွေက အမည်တပ်နေ ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဂယ်ရီနီဇီးလ်ကတော့ လုခ်ရှော့ဟာ မန်ယူမှာ နေရာမရ၊ အချိန်ကုန်နေရင်းနဲ့ သူ့ရဲ့ တိုးတက်မှု တွေ ပျောက်ဆုံးသွားမှာကို စိတ်ပူမိပေမယ့် မန်ယူမှာ ဆက်ရှိပြီး သူ့တန်ဖိုးအစစ်ကို ပြသဖို့တော့လိုတယ်လို့ သတိပေးခဲ့ပါတယ်။

ပွဲပြီးပြီးချင်းမှာ လုခ်ရှော့က နှုတ်ဆိတ်နေခဲ့တဲ့ လုခ်ရှော့က သူဟာ အဲဒီပွဲမှာ ၂၅ မိနစ်သာ လူစားဝင် ကစားသမားအဖြစ် ပါဝင်ခဲ့ပေမယ့် သူ့ရဲ့ထိုးဖောက်မှုကို တားဆီးရင်း အက်ရှ်လေယန်း လက်ထိဘောကျပြီးလွန်းမိ ခဲ့လို့ မန်ယူအသင်း သရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့တာဖြစ်တာလို့ ထောက်ပြပါတယ်။ ဒါ့အပြင် သူဟာ မန်ယူအတွက်

ကစားပေးရတာကို နှစ်သက်သလို နောက်ဆုံးမိနစ်အထိ မန်ယူအသင်းမှာ သူ့အနာဂတ်ဆက်ရှိဖို့အရေး တိုက်ပွဲဝင် သွားမယ်လို့လည်း ကတိပြုပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

လုခ်ရှော့ဟာ မတ်လအစ ဘုန်းမောက်ကို ရင်ဆိုင် တဲ့ ပွဲစဉ်နောက်ပိုင်း တစ်ပွဲမှ ပွဲထွက်ကစားခွင့်မရသေးသလို အင်္ဂလန်လက်ရွေးစင်မို့ အသင်းရဲ့ နံပါတ်ဆိုတာ မဟုတ် ကြောင်း ဂျိုးဟတ် မန်စီးတီးကနေ တိုရိုနိုကို အငှား နဲ့ ထွက်ပြီးကစားရတာကို ကြည့်ရင် သိနိုင်တယ် လို့ မော်ရင်ဟိုက ဆိုခဲ့ပါတယ်။ ယခုလို ဝေဖန် စကားဆိုခဲ့ပေမယ့် မန်ယူမှာလုခ်ရှော့ အနာဂတ်ဆက်ရှိ နေသေးတယ်လို့တော့ မှတ်ချက်ပြုခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ကစားသမားတစ်ယောက် ဟာ ဘယ်လောက်ပဲ ပင်ကိုအရည်အသွေး ကောင်းမွန်ပြည့်စုံပါစေ၊ နေရာပေးတဲ့ နည်းပြမရှိရင် စွမ်း ဆောင်ရည် ဆို



တာလည်း ပြသ လို့ မရတာကြောင့် ဘာတွေ ဆက်ဖြစ်လာမလဲဆိုတာ အတိအကျပြောဖို့ခက်ပါတယ်။ သေချာတာကတော့ ကစားသမားတစ်ဦးဟာ အရန် အဖြစ်သာ ကစားနေရရင် သူ့ရဲ့ တန်ဖိုးကိုပြသဖို့ဆိုတာ ခက်တာကြောင့် လုခ်ရှော့အနေနဲ့ မန်ယူအသင်းကို ဘယ်လောက်ဘဲ သံယောဇဉ်ရှိတယ်ဆိုစေတော့ ပုံမှန် ပွဲထွက်ခွင့် ပျောက်ဆုံးနေရင်တော့ အသင်းပြောင်းဖို့ ဆုံးဖြတ်လိုက်ခြင်းကသာ အကောင်းဆုံးအဖြေဖြစ် တယ်လို့ သုံးသပ်လိုက်ပါရစေ။ ။

မန်ယူ၏ စိတ်ဝင်စားမှုရရှိနေသည့် ရိုးယဲလ်ကွင်းလယ်လူ အဆန်စီယို အနာဂတ်ကိစ္စ

ရိုးယဲလ်ကွင်းလယ်ဖန်တီးရှင် အဆန်စီယိုကို မန်ယူအသင်းက ချိတ်ဆက်နေသော်လည်း ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင်ကမူ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်မှ ထွက်ခွာရန်ဆန္ဒမရှိကြောင်း တုံ့ပြန်စကား ဆိုခဲ့သည်။ ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီတွင် အဆန်စီယိုမှာ လာလီဂါ ၁၆ ပွဲတွင် ခုနစ်ပွဲ သာ ပွဲထွက်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ရာသီ က အက်စ်ပန်ညီအသင်းတွင် အငှားဖြင့် သွား ရောက်ကစားခဲ့ရပြီး သွင်းဂိုးလေးဂိုး၊ ဂိုး ဖန်တီးမှု ၁၅ကြိမ်အထိ ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

နည်းပြ ဇီဒန်းလက်အောက် ပွဲထွက် ချိန်နည်းပါးနေခြင်းကြောင့် မော်ရင်ဟိုသာ ဆန္ဒရှိပါက ပေါင်သန်း ၄၀ ပေးချေရုံမျှဖြင့် အဆန်စီယိုကို အလွယ်တကူ ခေါ်ယူနိုင်မည် ဟု ဒေးလီးစတာက ဖော်ပြခဲ့သည်။ ရိုးယဲလ် ဘက်ကလည်း မန်ယူအသင်း၏ ကမ်းလှမ်းမှု ကို သဘောတူလက်ခံရန် အသင့်ရှိနေသော် လည်း အဆန်စီယိုကမူဘာနေဗျူမှာပင် ဆက်ရှိနေရန် နောက်ဆုံးအချိန်ထိ တိုက်ပွဲဝင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။



အဆန်စီယိုက “ကျွန်တော်အနေနဲ့ အမြဲစဉ်းစားခဲ့သူပါ။ ကျွန်တော် နောက်ဆုံး တခြား အသင်းပြောင်းရွှေ့နေဆိုတာ ဘယ်တုန်း ကမှ မစဉ်းစားခဲ့သလို ရိုးယဲလ်အကြောင်းပဲ ကြိုးပမ်းသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဆိုခဲ့သည်။

အာဆင်နယ်ကို ကန်တီ ဘာလို့ မပြောင်းသလဲဆိုတာ ဖွင့်ပြောပြီ

ချယ်လ်ဆီးအသင်းကွင်းလယ်လူ ကန်တီက ပြီးခဲ့သည့်နေ့စဉ်ကွက်အတွင်း အာဆင်နယ်၏ ကမ်းလှမ်းမှုကို ငြင်းပယ်ကာ ဘာကြောင့်ချယ်လ်ဆီးကို ရွေးချယ်ခဲ့သလဲဆိုတာကို ဖွင့်ဟပြော ကြားလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ ကန်တီသည် လက်စတာအသင်းနှင့်အတူ ပရီမီယာလိဂ်ဖလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် အာဆင်နယ်နှင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းတို့ အပါအဝင် ဥရောပအသင်းကြီး များ ကမ်းလှမ်းနေသည့်ကြားမှ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို ရွေးချယ်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

ကန်တီသည် ချယ်လ်ဆီးအသင်းကွင်းလယ်ပိုင်းကို ထိထိရောက်ရောက် အကျိုးပြုနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်ပရီမီယာလိဂ် တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးကစားသမားဆုရရှိရန်ပင် ရေပန်းစားနေသူဖြစ် သည်။ ကန်တီက အာဆင်နယ်သည် သူ့ကို ရရှိရန် ထိထိရောက်ရောက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်း မရှိခဲ့၍ ချယ်လ်ဆီးကို ရွေးချယ်ခဲ့ရသည်ဟု အာဆင်နယ်ကို မပြောင်းဖြစ်သည့်အကြောင်းကို ပြန်ပြောပြောကြားခဲ့သည်။ အာဆင်နယ်အသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့်နေ့စဉ်ကွက်အတွင်း ဟဒီ နှင့် ကန်တီတို့ကို ခေါ်ယူရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း နှစ်ဦးစလုံးကို ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်နိုင် ခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ တိုက်စစ်နေရာအတွက် လူးကပ်စ်ပီရက်ဇ်နှင့် ကွင်းလယ်လူ ဇာကာတို့ကိုသာ ခေါ်ယူခဲ့သည်။

မေလဲသင်း - စုစည်းသည်။

လောကချမ်းသာ အဘယ လာဘာမှန် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကျောက်တော်ကြီးဘုရား၏ နှစ်သစ်မင်္ဂလာပွဲ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မင်းဓမ္မကုန်းတော်ပေါ်တွင် တည်ထားကိုးကွယ်လျက်ရှိသော လောကချမ်းသာ အဘယ လာဘာမှန် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး (ကျောက်တော်ကြီး) ဘုရား ၏ နှစ်သစ်မင်္ဂလာပွဲ ကို အောက်ပါအစီအစဉ်များဖြင့် ဆင်ယင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ဘုရားဖူးပြည်သူအများ ကြွရောက်ဖူးမြော်နိုင်ပါကြောင်း နှိုးဆော် အသိပေးအပ်ပါသည်။

၁၇-၄-၂၀၁၇ (နှစ်ဆန်းတစ်ရက်နေ့) နံနက်(၆:၃၀)နာရီအချိန်တွင် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဂေါပကအဖွဲ့မှ မျက်နှာသစ်တော်ရေ ဆက်ကပ်ပြီး၊ ၎င်းများကို ဘေးမဲလွတ်ပါမည်။ ဘုရားဖူးပြည်သူအများ လောကကြီးတွင် ချမ်းသာ၍ ဘေးဘယကင်းစေပြီး လာဘ်လာဘာများ ပေါများစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဘုရားကြီး၏ မျက်နှာသစ်တော်ရေများကို ဝေငှပေးပါမည်။ သင်္ကြန်ရက်များအတွင်း၌လည်း နေ့စဉ် မေ့ရကွိတ်တမောရုံကြီးတွင် သီလပေးတရားများ ချီးမြှင့်ပါမည်။ စတုဒိသာများလည်း ကျွေးမွေးမည်ဖြစ်ပါ၍ အလှူရှင်များမှ လာရောက် လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နှိုးဆော်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဂေါပကအဖွဲ့ရုံး - ဖုန်း - ၆၄၄၈၆၀၊ ၆၄၄၈၅၈၊ ၆၄၄၈၅၇။ ရုံးအဖွဲ့ဖွဲ့ - ဖုန်း - ၀၉ ၇၃၁၃၀၆၀၅။

အမည်ပြောင်း
ပဲခူးမြို့၊ Success ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း Grade(11) Cမှ မဆုလှဲမောင်အား မသွားဆုထက် ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဝေါ်ပေးပါရန်။

ဖောင်းကြွပျောက်
လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 4G/1060 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြား ဖျက်ပြယ်ကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
တပည့်၊ ခရိုင်၊ ရန်ကင်းအောင်ပိုင်။

မလှိုင်မြို့နယ်၊ စေတော်ဝင်ကျောင်း၊ ရွှေပေါကျွန်းသာသနာပြုစခန်း စတုတ္ထအကြိမ် သမထဝိပဿနာ(၇)ရက်တရားစခန်း ဖိတ်ကြားလွှာ

ကျေးဇူးတော်ရှင် အရှင်ဓမ္မယုဒိန္ဒြေမဉ္ဇူဇာတိက(အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇာတိကဓမ္မ) ရွှေပေါကျွန်းသာသနာပြုစခန်းကြီးအား ကျေးဇူးတော်ဆပ်သောအားဖြင့် ဆရာတော်ကြီး သက်တော်ထင်ရှားရှိစဉ်က ကိုယ်တော်တိုင် ကျင့်ကြံပြီး လမ်းညွှန်ပြသတော်မူခဲ့သော "ကနိနည်းပုဒ်ပဒေသာ-မောင်ဆောင်မြေစင်းတောရ သမထဝိပဿနာ ရှုနည်းများကို လှည်းကျွမ်းမြို့၊ ဗောဓိအေးငြိမ်းရိပ်သာလက်ထောက်ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယာဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဒေါက်တာကိတ္တိသာရ (သာသနာဓမ္မာစရိယ M.A Ph.D(B.H.U)) မှ ဟောကြားပြသနိုင်ရန် စေတော်ဝင်ကျောင်း၊ ရွှေပေါကျွန်းသာသနာပြုစခန်း၊ ပဓာနနာယကဆရာတော်က (၇)ရက်သားသမီးဝေဇယုယောဂီ အပေါင်းတို့၏ ပစ္စုပ္ပန် သံသရာနှစ်ဖြာကောင်းကျိုး တိုးပွားစေရန် မေတ္တာထားလျက် (၇)ရက်တရားစခန်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ဒုလ္လာများနှင့် ယောဂီဝေဇယုများအနေဖြင့် သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကျင့်ကြံပွားများအားထုတ်၍ နိဗ္ဗာန်ဟူသော အေးမြတော်သို့ ချမ်းသာစွာ တက်လှမ်းနိုင်ရန် ကြံ့ရောက်တရား အားထုတ်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

မှတ်ချက်။ တရားအားထုတ်ကြသော ဒုလ္လာများနှင့် ယောဂီဝေဇယုများသည် အိပ်ယာလိပ်သာယူဆောင်လာကြရန် ဖြစ်ပါသည်။ အခြားသော ဆွမ်းသောစဉ်နှင့် မျက်နှာသစ်တော်ပေါ်၊ ရေချိုးဖလား၊ ဆပ်ပြာ၊ သွားတိုက်ဆေး၊ သွားတိုက်တံဆိပ်များကို ကျောင်းတော်မှ ပေးဆောင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (ကျင့်ကြံလိုသည့် ဒုလ္လာများနှင့် ယောဂီများ (တာကူးလဆန်း) တန်ခူးလဆန်း ၁၃ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး စေတော်ဝင်ကျောင်း၊ မြို့တော်ဓမ္မာရုံသို့ လာရောက်စာရင်းပေးသွင်းကြရန်) နေ့ရက်။ ။ ၁၃-၄-၂၀၁၇ (တာကူးလဆန်း) တန်ခူးလဆန်း ၁၅ရက်နေ့မှ (တာကူးလပြည့်ကျော်) တန်ခူးလပြည့်ကျော် ၆ရက်နေ့၊ ၁၁-၄-၂၀၁၇ မှ ၁၇-၄-၂၀၁၇ အထိ နေရာဌာန။ ။ စေတော်ဝင်ကျောင်း၊ ရွှေပေါကျွန်းသာသနာပြုစခန်း။ ၀၉ ၇၃၂၂၄၂၇၊ ၀၉ ၄၀၂၅၆၀၂၅။

ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကား အများနှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

Expression of Interest(EoI)

ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကား အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်ပိုင် မှော်ဘီမြို့နယ်၊ မြို့ရွာလမ်းမကြီးဘေးရှိ မြေ(၁၈)ဧကကျော်ခန့်ပိုင်တွင် မြေရှင်းလမ်းဖောက်ခြင်းစီမံကိန်း၊ ရေ ခံစွမ်းရည်လုပ်ငန်း၊ ယာဉ်ရပ်နား စခန်းများ၊ အလုပ်ရုံများ၊ ရုံးအဆောက်အအုံများ၊ လိုင်းခန်းများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းသုံးရုံးခန်းများ၊ လူနေအိမ်ရာများ၊ Shopping Mallများ အပါအဝင် YBPC City Project အဆောက်အအုံခြင်းကို အကျိုးတူရင်းနှီးမြှုပ်နှံ၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် စိတ်ဝင်စားသူ Developerပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်း ကုမ္ပဏီများကို ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

စိတ်ဝင်စားမှုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ် ကမ်းလှမ်းချက်အဆိုပြုလွှာများကို အသေးစိတ်ဖော်ပြ၍ အဆိုပြုသူ၏သက်တမ်းရှိ အဖွဲ့အစည်း ကုမ္ပဏီ(ပြည်တွင်း/ပြည်ပ)နှင့် သက်ဆိုင်သောအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းများတွင် ၁၉-၄-၂၀၁၇ရက် နံနက်(၁၀:၀၀)နာရီမှ စတင်၍ ရုံးချိန်အတွင်း(စနေ/တနင်္ဂနွေအစိုးရရုံးပိတ်ရက်မပါ) ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ မေလ ၁၂ရက် (သောကြာနေ့) ညနေ ၁၆:၀၀နာရီနောက်ဆုံး အောက်ဖော်ပြပါ လိပ်စာသို့ ပေးပို့ပါရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့်အဆိုပြုလွှာ - အမှတ်(၁၃၁/၁၃၃)၊ ပထမထပ်(၁)၊ တပ်ရန်လိပ်စာ - ဗိုလ်တထောင် ဘုရားလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင် (နံနက် ၁၀:၀၀နာရီမှ - မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၉၅၇၅၅၀၊ ၀၉-၉၆၉၇၅၅၀၊ ၀၉-၂၆၄၈၂၅၂၅။

၀၉-၂၆၄၈၂၅၂၅။

“ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတ်ပေးကြေညာချက်”

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်၊ အမှတ်(၁၃၈/အေ-၇)တွင် ရုံးခန်းဖွင့်လှစ်၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော HMU WADY COMPANY LIMITED သည် အောက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် ကုမ္ပဏီမှပိုင်အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။



(IV-၂၀၁၇/၂၀၁၇)

အထက်တွင်ကော်မတီဖော်ပြထားသော “ASDANNE” ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို အသုံးပြု၍ HMU WADY COMPANY LIMITED မှ “အမျိုးသား/အမျိုးသမီးသုံး ASDANNE Skin Care နှင့် Cosmetics ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး” တို့ကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ဖြန့်ချိ ရောင်းချလျက် ရှိပါသည်။

သို့ပါ၍ အဆိုပါကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသား၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ အစိတ်အပိုင်းကိုဖြစ်စေ ဆင်တူယိုးမှားတူပွားပြုလုပ်၍ သော်လည်းကောင်း၊ ထင်ယောင်ထင်မှားတူပွားပြုလုပ်၍ သော်လည်းကောင်း၊ အတူအပွားပြုလုပ်၍ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ဖြန့်ချိရောင်းချခြင်း၊ မှားယွင်းသွင်းခြင်း၊ လက်ဝယ်ထားခြင်း၊ မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် အကယ်၍ ပြုလုပ်ပါက တရားဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

Daw Hla Hla Htwe (Ei Myat Hmu) Managing Director,
HMU WADY COMPANY LIMITED ၏ လွှဲအပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိသူအရာရှိ
ဦးအိန်(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) (စဉ်-၅၃၄၄)
အမှတ်-၁၇၆(ပထမထပ်)၊ ဝိဇာနည်မုခ်အိမ်ရာ၊ ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဖုန်း- ၉၅၇၅၅၀၊ ၉၆၉၇၅၀၊ ၂၆၄၈၂၅။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီ
လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း
ကြော်ငြာစာအမှတ်-၁/၂၀၁၇
၁၃၇၇ခုနှစ်၊ နောင်တန်ခူးလဆန်း ၁၀ရက်
(၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၆ရက်)

- ၁။ မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီတွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော အောက်ဖော်ပြပါ ဌာနများ၏ လက်ထောက်ရုံးအဖွဲ့မှ ရာထူးများအတွက် သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
ဌာန ရာထူး ပညာအရည်အချင်း
(က) အရည်အသွေးထိန်း သိမ်းခြင်းနှင့် စစ်ဆေးခြင်းဌာန လက်ထောက်ရုံးအဖွဲ့မှူး -M.B.,B.S ဘွဲ့၊ -ဆေးကုသခွင့်၊ လိုင်စင်ရရှိထားသူ
(ခ) နိုင်ငံခြားဆက်သွယ်ရေးဌာန လက်ထောက်ရုံးအဖွဲ့မှူး -M.B.,B.S ဘွဲ့၊ -ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင် ရရှိထားသူ
(ဂ) ကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဌာန လက်ထောက်ရုံးအဖွဲ့မှူး -M.B.,B.S ဘွဲ့၊ -ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင် ရရှိထားသူ
(ဃ) စီမံရေးရာဌာန လက်ထောက်ရုံးအဖွဲ့မှူး -တက္ကသိုလ်တစ်ခုခု ဘွဲ့၊ ရရှိထားသူ

၂။ လျှောက်ထားသူသည်
(က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
(ခ) မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီတွင် အနည်းဆုံး(၃)နှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်။

၃။ လျှောက်ထားသူသည် မိမိလျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါအချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာပူးတွဲတင်ပြရမည်။

- (က) ကိုယ်ရေးရာဇဝင်နှင့် ဆက်သွယ်ရန် နေရပ်လိပ်စာ၊ ဖုန်းနံပါတ်၊ အိမ်ထောင်ရေးရာဇဝင်နှင့် ဆက်သွယ်ရန် နေရပ်လိပ်စာ၊ ဖုန်းနံပါတ်
(ခ) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ၊ အခြားဖော်ပြလိုသော ပညာအရည်အချင်းနှင့် ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းမိတ္တူများ
(ဂ) ဘွဲ့လက်မှတ်၊ ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားမိတ္တူများ
(ဃ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မူရင်း
(င) လွန်ခဲ့သော တစ်လအတွင်းက ရိုက်ထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ်အစားဓာတ်ပုံ(၂)ပုံ

၄။ လျှောက်လွှာများကို ၅-၅-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့) ၁၆:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီအမှတ်-၁၂၃၊ နတ်မောက်လမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်သို့ လိပ်မူပေးပို့ရမည်။ (သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျရောက်ရှိလာသော လျှောက်လွှာများကို လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ)

၅။ လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းအတွက် မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီမှ ထပ်မံကြေညာပေးပါမည်။ လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်း လာရောက်ပြောဆိုသည့်အခါ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမူရင်း၊ ဘွဲ့လက်မှတ်၊ ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်၊ ဆေးကောင်စီမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားနှင့် ပညာအရည်အချင်းနှင့် ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများ ယူဆောင်လာရမည်။

၆။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီ အမှတ်-၁၂၃၊ နတ်မောက်လမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်တွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီ

စီနိုဝင်းနှင့်ရောင်းရင်းများ

သင်္ကြန်အဆင့်မြင့်ခရီးစဉ်များ
SCANIA ကားကုန်စီး- Hotel မှာတည်း- Restaurant မှာတည်း
[12/13-4-2017 ထွက်မည်]
▲ ပုပ္ဖိုး-ပုဂံ(ရွယ်တော်လေးဆူ)၊ ပုဂံကျွန်း-သီပေါ(၄)ရက်။
▲ ပုပ္ဖိုး-ပုဂံ(ရွယ်တော်လေးဆူ)၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း၊ ပြင်ဦးလွင် (၆)ရက်။
▲ တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ကိုလုံ၊ မွေတော်ကကျွန်း၊ ထန်စမ်း (၄)ရက်။
▲ တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ သီပေါ၊ လှိုင်ကော်-တောင်ကုတ်(၅)ရက်။
▲ တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင် (၆)ရက်။
အမှတ်- ၂၇၅၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အပေါ်လမ်း)၊ ကျောက်တံတား၊ ရန်ကင်းမြို့၊
01-249871, 255553, 09-5137245, 09-5508686, 09-5122511

Composite (Ac တံဆိပ်) (၁)ချပ်ကို အနည်းဆုံး 12000 ကျပ်ဖြင့် ဖြည့်ဝ ဆိုင်တွင် လက်ကားရောင်းချပေးနေပါသည်။ ဆိုင်ရှင်များသိရှိရန် - Ph : 09-440150650

ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်အမည်ပြောင်းလဲခြင်း

ရေယာဉ်ပိုင်ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသော ဆုမြတ်ခိုင်အမည်ရှိ ကုန်တင်စက်လှေ၊ မှတ်ပုံတင်နံပါတ် ON-3693 စုစုပေါင်းတန်ချိန် ၁၁၁.၉၄ အား ဂရုန်အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သော ဦးမောင်မောင်(MMN-582339)အမည်မှ ဦးသိန်းဇော်ဝင်း(၆/မအရ(နိုင်) ၀၈၈၆၃၄) အ.ထ.က(၁)ကျောင်းလမ်း၊ တပ်ပြင်ရပ်ကွက်၊ မြိတ်မြို့အမည်သို့ ပြောင်းလဲပေးရန် ဤဌာနသို့လျှောက်ထားလာပါသည်။ ၎င်းပိုင်ရှင်အမည်ပြောင်းလဲရန်စီစဉ်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ရေကြောင်းပိုင်ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ဒေါ်ပိုင်သော်ကျွန်း၊ ရန်ကင်းမြို့သို့ လိပ်မူ၍ ရက်ပေါင်း(၃၀)အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားများနှင့်တကွ မည်သူမဆိုလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ၎င်းရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက ရုံးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ လျှောက်ထားသူအမည်သို့ ပြောင်းလဲသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ရေကြောင်းပိုင်ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အမှတ်အသားပြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ၃၁-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာလမ်း၊ အမှတ်-၈၈၈/က၊ (အလျား ၂၄၄၂/၂၄၄၂) အနံ ၆၀ (ပေ) (ဂရုန်အမည်ပေါက်ဦးစန်းမောင် [ISN/032690])ရှိ အိမ်ခြံမြေကွက်နှင့် ယင်း အိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်သော အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို လက်ဝယ်ထားပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ဦးမောင်မောင် (၁၂/တရား(စည်း)၀၀၀၃၁) ထံမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းက အရောင်းဖွင့်တင်စိတ်တင်သော အရောင်းဖွင့်တင်စာချုပ်ကို ပေးပေးချထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက တရားဝင်ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် ဤ ကြော်ငြာပါသည့်နေ့စွဲ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမပြုပါက အရောင်း အဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိသူအရာရှိ
ဒေါ်သိန်းသက်စုအောင်(ဥပဒေဘွဲ့)
အထက်တန်းအရာရှိ (စဉ်-၄၈၄၇)
ဖုန်း-၀၉-၇၃၈၀၁၄၇၆၂၊ ၀၉-၇၃၈၀၁၄၈၃၁၀

အမေ့ပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၉၂)ရပ်ကွက်၊ တိုက်(၂၀)၊ အခန်း(၂၀၂)နေ ဒေါ်စန်းမြင့်(၁၂/ဒပန(နိုင်)၀၀၅၂၀၂)၏ သားသမီးများဖြစ်ကြသော (၁)ဒေါ်ခင်စောဦး DBN 011794၊ (၂)ဒေါ်ခင်စောအေး [၁၂/ဒပန(နိုင်)၀၀၈၀၇၀]၊ (၃)ဒေါ်ခင်စောသီတာ[၁၂/ဒပန(နိုင်)၀၀၈၀၇၀] (၄) မောင်ရန်ဝင်း DBN-011884 တို့အား အမေ့ပေးအမွေခံအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ။
ဒေါ်စန်းမြင့်(၁၂/ဒပန(နိုင်)၀၀၅၂၀၂)



The VOICE weekly

အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ထွက်ပြီ

သတင်း : 01- 242424, 389207, 09 9772 04248.
ကြော်ငြာ : 09 4211 07770, 09 517 6835.
ဖြန့်ချိရေး : 09 4211 18327
webiste : http://www.thevoicemyanmar.com

အထက်မြန်မာပြည်

လေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများအကောင်အထည်ဖော်ရေး နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုး

မကွေး ဧပြီ ၇
Private Infrastructure Development Group (PIDG) ၏ ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သော InfraCo Asia သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် ဖြစ်မြောက်နိုင်ခြေရှိ-မရှိ လေ့လာနိုင်ရန် မကွေးမြို့ နန်းထိုက်သူ ဟိုတယ်၌ ဧပြီ ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

InfraCo Asia နှင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ၎င်း၏စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်သည့်အဖွဲ့ဖြစ်သော Infra Capital Myanmar တို့သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့်ပူးပေါင်း၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် နည်းပညာပိုင်းနှင့် စီးပွားရေးပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြစ်မြောက်နိုင်ခြေရှိ-မရှိ လေ့လာဆန်းစစ်ချက်များ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ရာ ပထမဦးဆုံးဖြစ်မည့် လေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သယံဇာတ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးနှင့် InfraCo Asia မှ CEO Mr Allard Nooy တို့ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“InfraCo Asia အနေဖြင့် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တတ်စွမ်းမှုတွေနဲ့ မြန်မာပြည်အတွက် ပထမဦးဆုံးဖြစ်မည့် လေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတွေကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် ဆန္ဒရှိပါတယ်။ ပြီးတော့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာ ပြန်လည်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းအရပ်ရပ် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် စီမံကိန်းကနဦးအကောင်အထည်ဖော်မှုအပိုင်းမှာ InfraCo Asia မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းနဲ့ ကျွမ်းကျင်မှုတွေ ထောက်ပံ့ပေးဖို့ပဲဖြစ်ပါတယ်” ဟု Mr Nooy က ပြောသည်။

လေ့လာဆန်းစစ်မှုမှ ရရှိလာသည့်ရလဒ်သည် မြန်မာပြည်၏ လေစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ခိုင်မာသည့်အုတ်မြစ်တည်ဆောက်သွားရန် အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ICM ဒါရိုက်တာ Mr. Yanis Boudjouher က ပြောသည်။

“မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုမယ့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုပမာဏ မြှင့်တင်ရန်အတွက် ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီကိစ္စဟာလည်း မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရရဲ့ ဦးစားပေးအချက်ထဲမှာပါတဲ့အတွက်ကြောင့် InfraCo Asia ကိုယ်စား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်လာစေရေးအတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားပံ့ပိုးပေးဖို့ တာဝန်ယူထားပါတယ်” ဟု ၎င်းကထပ်မံဖြည့်စွက်ပြောသည်။

စီမံကိန်းရည်ရွယ်ချက်အရ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းမရှိ မရှိ လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းမှ စီးပွားဖြစ်ထွန်းနိုင်မည့် လေစွမ်းအင်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ ကောက်ခံရရှိခြင်းဖြင့် ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရေး လမ်းဖွင့်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ လုံလောက်သောအချက်အလက်များရရှိကာ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လေအားလျှပ်စစ်စွမ်းအင် အနာဂတ်အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

InfraCo Asia သည် ဤစီမံကိန်းမှတစ်ဆင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ပြန်လည်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးစီမံကိန်းများအပေါ် စွမ်းရည်မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် အနာဂတ်တွင် တူညီသောစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်မည့် နမူနာစာချွန်စာတမ်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေးအတွက်လည်း ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခဲ)

ကျောက်စိမ်းတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ချောင်းကမ်းပါးထိန်းသိမ်းနေမှုကြည့်ရှု

မြစ်ကြီးနား ဧပြီ ၇

ကျောက်စိမ်းတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကျောက်စိမ်းတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ စုပေါင်းစွန့်ပစ်မြေစာပုံအခြေအနေနှင့် ဥရုချောင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခက်အောင်သည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ လျှပ်စစ်နှင့်စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး၊ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး၊ အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိများနှင့်အတူ ဧပြီ ၄ ရက်နှင့် ၅ ရက်တို့တွင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဧပြီ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မ၊ မြို့ဖများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီဝင်များ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဥရုချောင်း ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး မြို့မ၊ မြို့ဖများနှင့် ကျောက်မျက်ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင်များက ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြဆွေးနွေးကြရာ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများက ရှင်းလင်းဖြေကြားကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကာ မြို့နယ်အတွက် ဆိုလာပြားများပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် နှစ်စဉ်ကြုံတွေ့လျက်ရှိသည့် ချောင်းကြမ်းပြင်မြင့်တက်လာမှု၊ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စွာ စီးဆင်းနိုင်မှုမရှိခြင်းတို့ကြောင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများအတွင်း ရေလွှမ်းမိုးမှုဖြစ်စဉ်လျော့နည်းစေရေး၊ ဥရုချောင်းနှင့် ၎င်းချောင်းအတွင်း စီးဝင်လျက်ရှိသည့် ချောင်းလက်တက်များ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရန်နှင့် လွတ်လပ်စွာစီးဆင်းနိုင်ရေးအတွက် ချောင်းကွေ့နေရာများတွင် ကမ်းပါးဖြိုချွဲခြင်းနှင့် ချောင်းကြမ်းပြင်နှုန်းမြေဆယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နမူနာပေါက်၊ ဆိပ်မူ



ကျေးရွာအုပ်စု စပေါနှင့် ကရင်ချောင် ကျေးရွာကြား ရာဇဂြိုဟ်ရေကျော်၊ ဖားပြင်ကျေးရွာရှိ ကမ်းပါးဖြိုရန်ဆောင်ရွက်ရမည့်နေရာ၊ မနပေါက်ဝတီနှင့် ငှက်ပျောတောနှင့် မရှိကထောင်ရပ်ကွက်ကြား ကျောက်စိမ်းတောင်ကွေ့တွင် ချောင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားမှုနှင့် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဧပြီ ၅ ရက်တွင် ဖားကန်မြို့နယ် ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းရုံး၌ လုံးခင်းနှင့် ဖားကန်ဒေသရှိ မြို့မမြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံရာ မြို့မ၊ မြို့ဖများနှင့် ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌတို့က ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များ၊ ရေမဆေးရွာဖွဲ့သူများကိစ္စ၊ ဥရုချောင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယူမာကျေးရွာ၌မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပြည်နယ်အစိုးရမှ ထိန်းသိမ်းထားသော မြေဧက ၃၇ ဧကပေါ်တွင် ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကားကြီးကွင်း၊ ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းရုံးနှင့် ကျောက်မျက်စေ့၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ရုံး၊ ဆိပ်မူ

စည်ပင်သာယာရေး၊ တိုင်းရင်းဆေးရုံ တည်ဆောက်ရန်လျာထားသည့် စီမံကိန်းမြေနေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ယင်းနောက် ကျောက်စိမ်းလုပ်ကွက်များမှ မြေစာစွန့်ပစ်သည့် ကန်ခမံစုပေါင်းစွန့်ပစ်မြေစာပုံ၌ မြေစာများစွန့်ပစ်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ ရှမ်းစုကျေးရွာအနီး ကျောက်စိမ်းတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီများ၏ တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဥရုရတနာကျောက်စိမ်းတောင်တံတားတွင် ချောင်းကမ်းပါးထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဖားကန်မြို့နယ် ကပ်မော်ဇွပ်ကျေးရွာ မူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ ရပ်မိ၊ ရပ်ဖများ၊ ဘာသာရေးအသင်းခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ကျေးရွာအတွင်း ကျောင်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးနှင့် အဆောက်အအုံပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲရရှိရေးတို့အတွက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ရပ်မိရပ်ဖများအား ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဘာသာရေးအသင်းတော်များအတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လျှာဒါနခဲ့သည်။

ပြည်နယ်(မြန်/ဆက်)

ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)တိုးချဲ့လေးထပ်ဆောင်သစ်နှင့် Skill Lab ဖွင့်လှစ်

မန္တလေး ဧပြီ ၇

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကျန်းမာရေးနှင့်လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာနက ဆေးပညာသင်ကြားရေးအထောက်အကူပြုစေရန်တည်ဆောက်ခဲ့သည့် တိုးချဲ့လေးထပ်ဆောင်သစ်နှင့် Skill Lab ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် (၇၃)လမ်းနှင့် လမ်း(၃၀)ထောင့်ရှိ အဆိုပါဆေးတက္ကသိုလ်တိုးချဲ့လေးထပ်ဆောင်ရွေ့တွင်ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ ပါမောက္ခချုပ်ဒေါက်တာခင်မောင်လွင်၊ ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် (သင်ကြား)ဒေါက်တာအေးအေးချစ်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။



ဝန်ကြီးချုပ်၊ မြို့တော်ဝန်နှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ဆေးပညာသင်ကြားရေးအထောက်အကူပြု Skill Lab အား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို တိုးချဲ့လေးထပ်ဆောင်သစ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပါမောက္ခချုပ်က တိုးချဲ့လေးထပ်ဆောင်သစ်နှင့် Skill Lab တည်ဆောက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် အလှူရှင်များအား ပါမောက္ခချုပ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ

များပေးအပ်သည်။

တိုးချဲ့လေးထပ်ဆောင်သစ်သည် အလျား ၆၅ ပေ၊ အနံ ၆၂ ပေ အာစီလေးထပ်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး မတ်လတွင် ပြီးစီးခဲ့ကာ နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်ကျပ်သိန်း ၄၃၀၀ ဖြင့် အဆောက်အအုံအထူးအဖွဲ့က ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။ Skill Lab ကိုလည်း နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်ကျပ်သိန်း ၅၀၀ ဖြင့် ပြုပြင်ခဲ့ပြီး အခြားလိုအပ်သည်များကို ပြည်တွင်းပြည်ပအလှူရှင်များက လှူဒါန်းခဲ့သည်။

သီဟကိုကို(မန္တလေး)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအကြား ညှိနှိုင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များအား တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ဟားခါး ဧပြီ ၇

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအကြား ညှိနှိုင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ လွယ်ကူရှင်းလင်းမှုရှိစေရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ဟားခါးမြို့ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလင်းလျန်လွယ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းခန့်က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအကြား ညှိနှိုင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ လွယ်ကူရှင်းလင်းမှုရှိစေရေးအတွက် အဖွဲ့များဖွဲ့၍ လာရောက်ရှင်းလင်းသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးထန်ကျားက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ပြည်ထောင်စုနှင့်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအကြား တာဝန်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်ခွဲဝေသတ်မှတ်ရေးဆိုင်

ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးဝိကောက စီမံကိန်း၊ ဘတ်ဂျက်နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့်သတ္တဝန်ကြီးဦးမန်ဟင်းဒါးလ်က မြေနှင့်သစ်တောဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးဦးမြန်ကျော်က ဝန်ထမ်းရေးရာနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များတွင် စီမံခန့်ခွဲမှု၊ စည်းမျဉ်းဥပဒေနှင့် နှံ့လုပ်ငန်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း အသီးသီး ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ဦးဝင်းခန့်၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များက ပြန်လည်ဖြည့်စွက် ရှင်းလင်းအကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(မြန်/ဆက်)

စစ်တွေမြို့၌ ရခိုင်ရိုးရာ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်



စစ်တွေ ဧပြီ ၇

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့၌ ၁၃၇၈ ခုနှစ် ရခိုင်ရိုးရာ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ဗဟိုမဏ္ဍပ် ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲ၊ ရခိုင်ရိုးရာ နံ့သာသွေးပြင်ပွဲ၊ ဘုရားရေသပ္ပာယ်ပွဲနှင့် မြို့လုံးကျွတ်သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားများကို စစ်တွေမြို့၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ရိုးရာ နံ့သာသွေးပြင်ပွဲကို ဧပြီ ၁၂ ရက် နံနက် ၇ နာရီနှင့် ဧပြီ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ဦးဥက္ကဋ္ဌခန့်မဉ်လည်းကောင်း၊ ဘုရားရေသပ္ပာယ် ပူဇော်ပွဲကို ဧပြီ ၁၃ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် အတုလမာရဇိန် ပြည်လုံးချမ်းသာ ဘုရားကြီး၌လည်းကောင်း၊ ဗဟိုမဏ္ဍပ်ဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၁၄ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီ၌လည်းကောင်း၊ မြို့လုံးကျွတ် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲကို ဧပြီ ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ဦးဥက္ကဋ္ဌခန့်မဉ်လည်းကောင်း၊ ဗဟိုမဏ္ဍပ်ပိတ်ပွဲကို ဧပြီ ၁၇ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင်လည်းကောင်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(မြန်/ဆက်)

၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံအောင်မြင်ရေး ဘာသာပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအခမ်းအနားကျင်းပ

ပဲခူး ဧပြီ ၇

ပဲခူးမြို့ ရွှေဝါထွန်းဟိုတယ် ကမ္ဘာ့သောဒီခန်းမ ၌ ဧပြီ ၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ပဲခူးမြို့ သာဘာ ပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေးလူငယ်များမှဦးဆောင်၍ (၂၁) ရာစု ပင်လုံညီလာခံအောင်မြင်ရေး ဘာသာ ပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအခမ်းအနား ပြုလုပ်သည်။

ရှေးဦးစွာ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များဖြစ် သော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးသံဃာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်ဒေါက်တာသုရိယ၊ အောင်ဇေယျာစာ သင်တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသာသနသီရိ၊ ဘာသာ ပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးလွင်၊ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း၊ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ ဝင် ဦးအောင်စိုးနှင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ ချုပ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဒန်တို့က ငြိမ်းချမ်းရေးအလင်းတန်းအား ထွန်းညှိပေးပြီး သဘာပတိ တိုင်းသံဃာယကဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်

အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာသုရိယက ဩဝါဒ ကထာ ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏိသာရ သီတဂူအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏အဓိပတိဆရာတော်ထံမှ ဖွဲ့စည်းသော ဩဝါဒကထာသင်တန်းနှင့် ဆုတောင်း လွှာအား တိုင်းသံဃာယက ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်နှင့် ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖတ် ကြားပြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးဝင်းသိန်း၊ အောင်ဇေယျာ စာသင်တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသာသနသီရိ၊ လူမှု ဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထား ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအောင်စိုး၊ အစွဲလမ်းဘာသာမှ ဦးဆောင်ဆော်ကြွေးရေးမှူး ဦးအေးလွင်၊ သံဇေယကကံသလစ်ရဟန်းဖြစ် ကျောင်းအုပ်ကြီး Rev.Fr Jerome၊ ဟိန္ဒူနယ်လှည့် ဓမ္မကထိကဆရာ ဦးဆန်းမင်းနိုင်၊ မြန်မာ့နစ်ခြင်း ခရစ်ယာန်အသင်းတော် ဆရာတော်ဦးစောရွှေခွံ နှင့် ပရဟိတဆရာတော်ဦးတို့တို့က ငြိမ်းချမ်း ရေးလမ်းစဉ် ဥပယောဇင်စကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားကို ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ် တွဲနေထိုင်ရေး၊ မတူခြားနားသောဘာသာတရား အချင်းချင်း အပြန်အလှန်လေးစားလိုက်နာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအောက်တွင် ဘာသာတရား အားလုံး အစိုးရက တန်းတူညီတူစောင့်ရှောက် ကာကွယ်ပေးနိုင်ရေး၊ အဓိကရုဏ်းများဖြစ်ပေါ်စေ သည့် ကောလာဟလသတင်းများကို သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ အရပ်ဘက်လူအဖွဲ့ အစည်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်း များ တားဆီးဟန့်တားပေးပေးပေးဆောင်ရွက်နိုင် ရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ်၍ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဆရာတော်များ၊ ဘာသာ ရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေး မှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ များ တက်ရောက်ကြကြောင်းသိရသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)

အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း(Emergency Rescue Training) အခမဲ့ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇

အရေးပေါ်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း (Emergency Rescue Training)ကို တော်ဝင်ဖွံ့ဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် မြဝတီအခြေစိုက်အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး ပရဟိတအဖွဲ့ဖြစ်သော Z-RESCUE MY-AWADDY တို့မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ အင်းစိန် မြို့နယ် ပေါက်တောဝ ဖန်ချက်စက်လမ်း၌ ဧပြီ ၅ ရက်နံနက် ၉ နာရီမှစတင်ကာ အခမဲ့ သင်တန်းဖွင့် လှစ်ပို့ချကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း၌ ပရဟိတအသင်းများ၊ အွန်လိုင်းမှလျှောက်ထားလာ ကြသူများနှင့် တော်ဝင်ဖွံ့ဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းမှ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများပါဝင်ပြီး Ambulance ယာဉ် များ၌လိုက်ပါခိုက် အရေးပေါ်ပစ္စည်းကိရိယာများ အသုံးပြုပုံများ၊ သွေးထွက်၊ အရိုးကျိုးလူနာများ အား ပတ်တီးစည်းနည်းများ၊ အရေးကြီးအစိတ် အပိုင်းဖြစ်သည့် နှလုံးရပ်အသက်ရှူမရသောလူနာ များအတွက် အောက်ဆီဂျင်ပေးပုံနည်းလမ်းများနှင့် လမ်းခရီးသွားစဉ် မည်သည့်ပစ္စည်းမျှမရှိသော အရပ်ဒေသ၌ လူနာအားကယ်တင်ပို့နည်းလမ်းများ အား ပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း Z-RESCUE MYAWADDY မှ တာဝန်ခံ ကိုဇော်ဇော်က သင်တန်း၌ ရှင်းပြခဲ့သည်။

တော်ဝင်ဖွံ့ဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို ထွေးက “ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီအရေးပေါ် ကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်းကို ခုမှပထမဆုံးအကြိမ်



အခမဲ့ စတင်ဖွင့်လှစ်ပို့ချနေတာပါ။ ယာဉ်အက်ဆီး ဒင့်အပါအဝင် အခြားထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူတွေကို အရေးပေါ်ကုသနိုင်တဲ့နည်းလမ်းများ ပို့ချပေးနေ ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုသင်တန်းပို့ချပေးခြင်းအား ဖြင့် နိုင်ငံအတွင်းမှာရှိတဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေနဲ့ ယာဉ်မတော်တမူ တွေကြုံတွေ့လာတဲ့အခါမှာ အဆင်ပြေအကျိုးရှိ စေမှာဖြစ်ပြီး ကယ်ဆယ်တဲ့သူအတွက်လည်း အကျိုး ရှိစေမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဆိုပြောသည်။

အဆိုပါ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း (Emergency Rescue Training) ကို ဧပြီ ၅ ရက်မှ ၉ ရက်အထိ စာတွေ့၊ လက်တွေ့ပို့ချပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သင်တန်းကို နှစ်လတစ် ကြိမ် ပုံမှန်ပို့ချနိုင်ရန်စီစဉ်ထားကြောင်း တော်ဝင်ဖွံ့ ဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် မြဝတီအခြေစိုက်အရေး ပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး ပရဟိတအဖွဲ့ဖြစ်သော Z-RESCUE MYAWADDY မှ သိရသည်။

(နိုးဝင်း-MLA)

ရန်ကုန်-ရေး-ထားဝယ်ရထားတိုက်ရိုက်ခရီးစဉ် အတားအဆီးကုန်ကျအတွင်း ပုံမှန်ပြေးဆွဲမည်

ရေး ဧပြီ ၇

မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးအတားအဆီးကုန်ကျအတွင်း ခရီးသွားပြည်သူများအဆင်ပြေ ချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာ့မီးရထားမှ ပြေးဆွဲလျက်ရှိနေသော ရန်ကုန်-ရေး-ထားဝယ် တိုက်ရိုက်ခရီးစဉ်ကို ယခင်ပုံမှန်ခရီးစဉ်အတိုင်း ဆက် လက်ပြေးဆွဲသွားရန်ရှိကြောင်း မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့ဘူတာရုံ ရုပ်ဝဲတာဝန်ခံ ဦးအေးအောင်စိုးက ပြောသည်။

“ရန်ကုန်-ရေး-ထားဝယ် ရထားခရီးစဉ်မှာ လက်ရှိ တစ်နေ့ကိုပျမ်းမျှ ခရီး သည် ၂၀၀ ဝန်းကျင်လောက်အထိဖြစ်ရာ ယခင်မတ်လကထက် ခရီးသည် ၇၀ ခန့်အထိ ပိုမိုများပြားလာလျက်ရှိတယ်။ ငါးခြောက်၊ ငါးရေခဲစိမ် ကုန်စည်ကို ပုံမှန် အတိုင်းပဲ တင်ပို့ပေးနေရပါတယ်” ဟု ရေးဘူတာရုံတာဝန်ခံ ဦးအေးအောင်စိုး က ဆက်ပြောသည်။

ခရီးသည်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ရေးအတွက် လက်မှတ်ခ နှုန်းထားများကို သတ်မှတ်ထားသောနှုန်းထားများအတိုင်း ဆက်လက်ရောင်းချ သွားမည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်-ရေး-ထားဝယ် ရထားတိုက်ရိုက်ခရီးစဉ်အပြင် ရေး-မော်လမြိုင် လူစီးကုန်တင်ရထားကိုလည်း ယခင်ပုံမှန်ခရီးစဉ်အတိုင်း ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်သည်။

ထွန်းထွန်း(ရေး)

မိုးရာသီမကျရောက်မီ အပူဒဏ်ခံရသူများအား ရှင်းလင်းဖယ်ရှား



ကျော့သောင်း ဧပြီ ၇

ကျော့သောင်းမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ယခုနှစ် မိုးရာသီမကျမီ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး၊ မြို့တွင်းလမ်းများ၏ လမ်းဘေးရေနုတ်မြောင်းများ ပြန်လည်တူးဖော်ခြင်းနှင့် အပူဒဏ်ခံရသူများရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်းလုပ်ငန်း များအား ဧပြီ ၅ ရက်က လိုက်လံဆောင်ရွက်ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော့သောင်းမြို့သည် တောင်စောင်းတောင်ကုန်းများပေါ်တွင် လူနေအိမ် များ ဆောက်လုပ်နေထိုင်သည့်မြို့ဖြစ်ရာ မြို့နေပြည်သူတချို့ အပူဒဏ်များ အား စည်းကမ်းမဲ့စွာ ရေနုတ်မြောင်းအတွင်း စွန့်ပစ်မှုကြောင့် မိုးရာသီရောက် တိုင်း မိုးရွာသွန်းမှုနှင့်အတူ မြောင်းများပိတ်ဆို့၍ လမ်းပေါ်ရေကျော်မှုဖြစ်ပွား ကာ မြို့တွင်းလမ်းများ ပျက်စီးမှုမဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ယခုနှစ်မိုးရာသီမကျ ရောက်မီ ကြိုတင်၍ ကျော့သောင်းမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ အဆိုပါ အပူဒဏ်ခံရသူများအား ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်း၊ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သယ်ယူ ကာ သတ်မှတ်ထားသည့် အပူဒဏ်ခံရသူ သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခြင်း၊ ရေစီး ရေလာကောင်းမွန်ရေး၊ အပူဒဏ်ခံရသူများပိတ်ဆို့နေသည့် ရေနုတ်မြောင်းအား တူးဖော်ပေးခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများအား လိုက်လံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုး(ကျော့သောင်း-မြန်/ဆက်)

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးညီလာခံ (People Health Assembly) ဘားအံမြို့၌ကျင်းပ

ဘားအံ ဧပြီ ၇

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သစ်အနေဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်ပြီး တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်သူ လူထုအများစု၏ လူနေမှုဘဝအဆင့်အတန်း တိုး တက်မြှင့်တင်ပေးလာရေးအတွက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်၊ ခြောက်လစီမံချက်၊ ရေတိုရေရှည်စီမံချက်များ ချမှတ်၍ ပြည်သူလူထု၏မျှော်မှန်းချက်များကို အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပြည်နယ်အတွင်းမှီတင် နေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ် လုံးအတွက် အထူးအရေးပါလှသည့် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးညီလာခံ (People Health Assembly) ကို ဧပြီ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးညီလာခံ (People Health Assembly) ကို ပြည်သူလူထုအားကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးရာ

တွင် လက်တွေ့ကြုံတွေ့နေရသည့်အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများအား သိရှိ၍ သိသာထင်ရှားသည့် ပြောင်းလဲမှုများဆောင်ရွက်သွားရန်၊ တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုများ၊ ထိခိုက်လွယ်သောအုပ်စုများ၊ ဝေးလံ ခက်ခဲသောဒေသများတွင် ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုများ တိုးတက်စေရေးအတွက် အထူးစီမံ ချက်များရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သွားရန်၊ ညီလာခံမှ ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များ အပေါ်မူတည်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ် တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ နည်းပညာဆိုင်ရာပြုပြင်ပြောင်းလဲ မှုများအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွား ရန်အတွက် ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကရင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးညီလာခံသို့ ကရင်ပြည်နယ် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ တင်ဝင်းကျော် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား ပြီး ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊

ပြည်နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်နယ်တိုင်းရင်း ဆေးပညာဦးစီးဌာန၊ ပြည်နယ်အစားအသောက် နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲမှုဦးစီးဌာန၊ သူနာပြုသင်တန်း ကျောင်းနှင့် သားဖွားသင်တန်းကျောင်းတို့မှ တာဝန် ရှိသူများက ဆွေးနွေးတင်ပြကြကာ သက်ဆိုင်ရာ အစုအဖွဲ့အလိုက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် အစုအဖွဲ့တစ်ခုချင်းအလိုက် ဆက် လက်ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဌာန ဆိုင်ရာအစုအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အစုအဖွဲ့၊ မြို့မိမြို့ဖနှင့် ပြည်သူ့လူထုအစုအဖွဲ့၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများအစုအဖွဲ့၊ INGO NGO များအစုအဖွဲ့၊ တိုင်းရင်းသားကျန်းမာရေးအဖွဲ့ အစည်းများ၊ အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ဆေးရုံဆင်းလူနာများ အစရှိသည့်အစုအဖွဲ့များက အသီးသီးဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(မြန်/ဆက်)

လယ်ယာကဏ္ဍတိုးတက်ရေးနှင့် အပင်ဇီဝနည်းပညာ

ဒေါက်တာဥမ္မာစော(မျိုးစေ့ဘက်၊ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန)

ဇီဝနည်းပညာရဲ့အခြေခံအဓိပ္ပာယ်ကို သက်ရှိအပင်၊ သတ္တဝါတို့ကို ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ပြုပြင်ဖန်တီးခြင်းလို့ဆိုရင် သဘောပေါက်လွယ်ကူမှာပါ။ စိုက်ပျိုးရေးဇီဝနည်းပညာကြောင့်လယ်ယာကဏ္ဍရဲ့ မျက်နှာစာကို ပြောင်းလဲစေခဲ့တာ ၁၉၉၀ ပြည့်လွန်နှစ်များကတည်းက ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်ရောက်တဲ့အခါ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ ဝါးပင်ပြုပြင်ထားတဲ့ သီးနှံစိုက်ဧရိယာ ၁၂၅ သန်းဟက်တာ ခန့်ရှိနေပါပြီ။ အဓိကဦးပြုပြင်ထားတဲ့ သီးနှံများကတော့ ပြောင်း၊ ပဲပုပ်၊ ဆီအုန်းနှင့် ဝါစတဲ့သီးနှံများပဲဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီသီးနှံလေးမျိုးကို ပေါင်းသတ်ဆေးဒဏ်ခံနိုင်တဲ့ ဝါး ပိုးမွှားဒဏ်ခံနိုင်တဲ့ဝါး စတဲ့ဝါးပင်မျိုးကို တစ်ခုချင်းဖြစ်စေ၊ နှစ်မျိုးလုံးဖြစ်စေ ပြုပြင်ထည့်သွင်းခဲ့ကြပါတယ်။ မူလဦး နောက်ခံအရည်အသွေးကောင်းမွန်တဲ့ (ဥပမာ- အထွက်နှုန်းကောင်း) သီးနှံမျိုးများကို ပိုးမွှားဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိအောင်၊ ပေါင်းသတ်ဆေးဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိအောင် ပြုပြင်ဖန်တီးခဲ့ကြတာဖြစ်လို့ အကျိုးများစွာဖြစ်ထွန်းခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဒီဇီဝနည်းပညာအပေါ်မှာ အငြင်းပွားမှုတွေနဲ့ သံသယတွေမရှိမဟုတ်ရဲနေခဲ့ပါတယ်။ အကောင်းဘက်ကကြည့်ရင် ဇီဝနည်းပညာကြောင့် သီးနှံအထွက်နှုန်းတွေတိုးတက်လာတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ စိုက်ပျိုးရာမှာ အသုံးပြုရမည့် ရေလိုအပ်ချက်၊ မြေလိုအပ်ချက်တွေကို လျော့ချနိုင်တဲ့အတွက် စိုက်ပျိုးမြေလည်းထပ်မံတိုးချဲ့စရာမလို၊ ရေသယ်ဇာတတွေကိုလည်း လျော့ချနည်းသုံးစွဲလာနိုင်တဲ့အပြင် ပိုးသတ်ဆေးများသုံးစွဲစရာမလိုအပ်တဲ့အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်းထိန်းသိမ်းရာရောက်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် စိုးရိမ်သူတွေဘက်ကတော့ ဝါးပင်ပြုပြင်သီးနှံများကို သုံးစွဲနေအတွက် အစိုးရိမ်ကြီးကြဆဲဖြစ်သလို မဖြစ်ပေါ်လာသေးတဲ့ ဘေးအန္တရာယ်တွေကိုလည်း ကြောင့်ကြပူပန်ကြပါတယ်။

ဝါးပင်ပြုပြင်သီးနှံဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းကိုလည်း သတ္တဝါတွေ (ဘက်တီးရီးယား၊ ပိုင်းရပ်စ်) မှာရှိတဲ့ ဝါးပင်စိုက်ပျိုးမှုကို သီးနှံများထဲသို့ ထည့်သွင်းခြင်းလို့ အများစုက သဘောပေါက်ကြတဲ့အတွက်၊ စိုးရိမ်မှုတွေဟာ ပိုမိုလာကြပါတယ်။ အပင်ဇီဝနည်းပညာအသုံးပြု ဝါးပင်ပြုပြင်ခြင်းလဲခြင်းမှာ အထက်ကဆိုသလို ဘက်တီးရီးယားတွေမှာရှိတဲ့ အသုံးဝင်ဇီဝကို ထည့်သွင်းတဲ့နည်းပညာကို အသုံးပြုထားတာရှိသလို (ဥပမာ-Bt ဝါးပင်)၊ မျိုးမတူတဲ့အပင်အချင်းချင်း မျိုးစပ်ပြီး အလိုရှိရာဇီဝကို ဇီဝနည်းပညာအသုံးပြုထည့်သွင်းခြင်း စတဲ့နည်းပညာ၊ ဓာတ်ရောင်ခြည်များကို အသုံးပြုပြီး သီးနှံများကို မျိုးထွန်းစေတဲ့နည်းပညာစတဲ့နည်းပညာတွေကိုလည်း အသုံးပြုကြပါတယ်။

တွေဟာ ကိန်းအောင်းနေပါတယ်။ ယနေ့ခေတ်မှာတော့ ဇီဝနည်းပညာအကူအညီနဲ့ ဒီဇီဝကောင်းတွေကို ရှာဖွေရွေးချယ်ကောက်နုပြီး စားသုံးနေတဲ့ စပါးမျိုးတွေထဲကို ပေါင်းစပ်ပေးနေပါပြီ။

သီးနှံတွေတိုးတက်လာစေဖို့အစွမ်းထက်ကိရိယာတစ်ခု
ခေတ်သစ်ဇီဝနည်းပညာရဲ့ အစွမ်းထက်မှုကြောင့် အရည်အသွေးကောင်းသီးနှံမျိုးသစ်များ ဖန်တီးရာမှာ လက်နက်ကိရိယာကောင်းတစ်ခုအဖြစ် သိပ္ပံပညာရှင်များက အသုံးပြုကြပါတယ်။ ဇီဝနည်းပညာကြောင့်

bryo rescue ခေါ်တဲ့ အာဟာရပြင်ပေါ်မှာ အပင်ဖြစ်ထွန်းအောင် မွေးမြူတဲ့နည်းပညာကို အသုံးပြုပြီးတော့ အောင်မြင်စွာမျိုးစပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီနာရီကာစပါးမျိုးသစ်ဟာ မူလမိဘနှစ်ပါးထက် ပိုမိုအရည်အသွေးကောင်းမွန်တဲ့အတွက် အာဖရိကရဲ့ စပါးအထွက်နှုန်းဟာ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာခဲ့ပါတယ်။ ယခုအခါ အဲဒီနာရီကာ စပါးမျိုးကို အာဖရိကနိုင်ငံပေါင်း ၃၀ ကို ဖြန့်ဝေထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုပဲ အာရှနိုင်ငံများမှာလည်း ၁၉၆၀ နဲ့ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်များစွာ grassy stunt လို့ခေါ်တဲ့ ပိုင်းရပ်စ်(စ်)ရောဂါတစ်

ရောင်တဲ့၊ ဆားပေါက်တဲ့မြေတွေမှာ စိုက်ပျိုးနိုင်မယ့် ဆားငန်ဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိတဲ့ သီးနှံတွေ၊ အာဟာရဓာတ် ပိုမိုကြွယ်ဝတဲ့ သီးနှံတွေကိုလည်း ထုတ်လုပ်ဖို့ရန်အတွက် လက်တစ်ကမ်းသာ လိုပါတော့တယ်။

အထက်မှာဖော်ပြခဲ့တဲ့ ဥပမာတွေကတော့ ဇီဝနည်းပညာကို အသုံးပြုပြီး ရရှိလာတဲ့ အောင်မြင်မှုရလဒ်များနဲ့ အကျိုးကျေးဇူးများရဲ့ ဥပမာအများကြီးထဲက နမူနာအချို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုအကျိုးကျေးဇူးတွေရရှိဖို့ရာအတွက်ကတော့ သုတေသနပညာရှင်များ၊ အစိုးရများ၊ အဖွဲ့အစည်းများဟာ ငွေကြေးအင်အား၊ အချိန်အင်အား၊ ကာယဉာဏအင်အားများစွာ စိုက်ထုတ်ပြီး နှစ်ပေါင်းများစွာ စူးစူးနစ်နစ် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခဲ့ကြရတာပါ။ အခုရေတွင်းတူး အခုရေကြည်သောက်ဆိုသလို ဒီနှစ်မှာသုတေသနလုပ် နောက်နှစ်မှာ မျိုးသစ်ထုတ်လို့ မရနိုင်ပါဘူး။

ဇီဝနည်းပညာဟာ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းရာရောက်အောင်၊ အနာဂတ်ကမ္ဘာကို အာဟာရဝလင်အောင်၊ ကျေးမွေးနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်မည့်နည်းပညာတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီနည်းပညာသက်သက်တစ်ခုတည်းနဲ့တော့ အလုံးစုံကိုအောင်မြင်အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီအစွမ်းထက်လှတဲ့နည်းပညာရပ်၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေရယ် ပေါင်းစပ်လိုက်နိုင်ရင်တော့ သီးနှံအရည်အသွေးတွေ ပိုမိုတိုးလာမှာပဲသေချာပါတယ်။

“ ဇီဝနည်းပညာဟာ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းရာရောက်အောင်၊ အနာဂတ်ကမ္ဘာကို အာဟာရဝလင်အောင်၊ ကျေးမွေးနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်မည့် နည်းပညာတစ်ရပ်ဖြစ်... ”

အရေးပါတဲ့ ဝါးပင်တွေကို ထောက်လှမ်းရှာဖွေဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့တယ်။ သမားရိုးကျအပင်မျိုးစပ်ခြင်းနဲ့ ဇီဝနည်းပညာပေါင်းစပ်ပြီး ပိုမိုအကျိုးထိရောက်လာခဲ့တယ်။ မလိုလားအပ်တဲ့ ဝါးပင်ကွဲကွဲတွေကို ကာကွယ်တာဆီးဖယ်ရှားရင်း ကောင်းတဲ့လိုချင်တဲ့ဇီဝဇီဝကွဲများ ချယ်ဖယ်ယူနိုင်ရန် အသုံးပြုလာကြတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ အကောင်းဆုံးဇီဝတွေကို စပ်ဟပ်ပေးပြီး အကောင်းတကားအကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် တီထွင်ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဇီဝနည်းပညာဟာ အစွမ်းထက်မြက်ပြီး အပင်မျိုးစပ်သူတွေအတွက် အလွန်အသုံးဝင်တဲ့ ကိရိယာကောင်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။

မျိုးကြောင့် အထွက်နှုန်းများစွာထိခိုက်ခဲ့ပါတယ်။ အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ဆိုင် ဆန်စပါးသုတေသန (IRRI) မှ သုတေသီများဟာ အိန္ဒိယမှရရှိခဲ့တဲ့ nivara လို့ခေါ်တဲ့ စပါးရိုင်းမျိုးစိတ်တစ်မျိုးမှာ အဲဒီပိုင်းရပ်စ်(စ်)ရောဂါကို ခံနိုင်ရည်ရှိကြောင်း တွေ့ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဲဒီစပါးရိုင်းမျိုးနဲ့ အာရှစပါးမျိုးကိုလည်း ပုံမှန်နည်းနဲ့မျိုးစပ်လို့မရတဲ့အတွက် ဇီဝနည်းပညာအသုံးပြုပြီး မျိုးကူးစပ်ခဲ့ကြပါတယ်။ အဲဒီနောက် စပါးရိုင်းမျိုးရဲ့ အလိုရှိရာဇီဝကို ရွေးချယ်မျိုးစပ်ခဲ့ကြပါတယ်။

ဒါပေမယ့် မူလအိန္ဒိယစပါးရိုင်းမျိုးကတော့ ယခုအချိန် အိန္ဒိယမှာ ထပ်မံရှာဖွေမတွေ့ရှိနိုင်တော့ပါဘူး။ ကံကောင်းတာကတော့ အဲဒီစပါးရိုင်းမျိုးရဲ့ အသုံးဝင်ဇီဝကောင်းများများကို IRRI မှ သိပ္ပံပညာရှင်များက ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး စပါးမျိုးသစ်သုံးမျိုးထဲမှာ ထည့်သွင်းထားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မြေအောင်းဘက်တီးရီးယားတစ်မျိုးဖြစ်တဲ့ *Bacillus thuringiensis* (Bt) ဘက်တီးရီးယားမှာ အင်းဆက်ပိုးမွှားတွေကို အဆိပ်ဖြစ်စေနိုင်တဲ့ ဇီဝမျိုးရှိပါတယ်။ အဲဒီဘက်တီးရီးယားရဲ့ ဇီဝဇီဝ ဝါးပင်ပင်နဲ့ ခရမ်းသီးပင်များအတွင်း ပေါင်းစပ်နိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် အင်းဆက်ပိုးမွှားဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိတဲ့ Bt ဝါးပင်မျိုးနဲ့ Bt ခရမ်းသီးမျိုးများကို ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကစပြီး Bt ဝါးပင်မျိုးကို စိုက်ပျိုးလာကြတဲ့အတွက် ယခုအခါမှာ ဝါးပင်ကောင်ပိုးပိုင်းတစ်ခုဖြစ်လာပြီး ဝါးပင်ထွက်နှုန်းဟာ ယခင်ကထက် နှစ်ဆနီးပါးတိုးတက်လာခဲ့ပါတယ်။

ဓာတ်ရောင်ခြည်ပေးပြီး မျိုးထွန်းစေတဲ့ နည်းပညာနဲ့ သီးနှံမျိုးသစ်ပေါင်း ၂၇၀၀ ခန့်ကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ ထုတ်လုပ်ခဲ့ပါတယ်။

မြေလှမ်းသစ်များ
အပင်ဇီဝနည်းပညာရှင်များဟာ အထွက်နှုန်းမြင့်မားရုံသာမကဘဲ ပြောင်းလဲလာတဲ့ ရာသီဥတုအတွက် သင့်တော်စေမယ့် အပင်မျိုးသစ်များကို ထုတ်လုပ်ဖို့ရာအတွက်လည်း အင်အားဝါယမ စိုက်ထုတ်နေကြပါတယ်။ မိုးခေါင်ရေရှားတဲ့နေရာတွေမှာ စိုက်ပျိုးနိုင်မယ့် ရေပမာဏအနည်းငယ်သာလိုအပ်တဲ့ သီးနှံတွေ၊ ဆားငန်

ဇီဝနည်းပညာရဲ့ အောင်မြင်မှုအသီးအပွင့်အချို့
အထက်မှာ စပါးရဲ့ သိပ္ပံမျိုးစိတ်အမည်ကို sativa လို့ အထက်မှာဖော်ပြခဲ့ပြီးပါပြီ။ ဒီစပါးမျိုးစိတ်ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာရှဒေသမှာ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းတဲ့ စပါးမျိုးစိတ်ဖြစ်ပါတယ်။ အာဖရိကတိုက်မှာကျတော့ glaberrima လို့ခေါ်တဲ့ စပါးမျိုးစိတ်ကိုသာ ရွေးယခင်ကတည်းက စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းခဲ့တာပါ။ ဒီအာဖရိကစပါးမျိုးရဲ့ မိဘဘိုးဘွားမျိုးစိတ်ကတော့ အာရှတိုက်က စပါးမျိုးရဲ့ ဘိုးဘွားများနဲ့ မတူတဲ့ အခြားစပါးရိုင်းမျိုးစိတ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ အာဖရိကစပါးနဲ့ အာရှစပါးဟာ အလွန်အင်မတန် သွေးဝေးတယ်။ ဝါးပင်ကွဲကွဲတွေ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ အာဖရိကမှာစိုက်ပျိုးကြတဲ့ အဲဒီ glaberrima စပါးမျိုးများဟာ အာရှစပါးမျိုးထက် အရည်အသွေး ညံ့ဖျင်းပါတယ်။ ဆန်သားကြမ်းတယ်။ အစေ့တွေလွယ်လွန်းတယ်။ အထွက်နှုန်းနည်းပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူဟာ ရောဂါပိုးမွှားဒဏ်၊ ရာသီဥတုဒဏ်တွေကို ခံနိုင်ရည်ရှိပါတယ်။ အာဖရိကဆန်စပါးပတ်သုတေသနဟာ အဲဒီသွေးဝေးလှတဲ့ အာဖရိကစပါးနဲ့ အာရှစပါးကို ဇီဝနည်းပညာအသုံးပြုပြီး အောင်မြင်စွာ မျိုးစပ်နိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် NERICA (နာရီကာ)လို့ခေါ်တဲ့ စပါးမျိုးသစ်တစ်မျိုးကို အောင်မြင်စွာထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုသွေးဝေးတဲ့ မျိုးစိတ်များကို မျိုးစပ်တဲ့အခါမှာ သမားရိုးကျနည်းလမ်းမျိုးစိတ်များကို မျိုးစပ်တဲ့အခါမှာ သမားရိုးကျနည်းလမ်းအတိုင်း မျိုးစပ်လျှင် သန္ဓေမအောင်မြင်နိုင်ဘဲ မျိုးစေ့မရနိုင်ပါဘူး။ မျိုးစပ်ပြီးရလာတဲ့ သန္ဓေသားလောင်းကို Em-

ယနေ့စားသုံးနေတဲ့ သီးနှံများရဲ့ဘိုးဘေးများ
လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်ပေါင်းတစ်သောင်းလောက်ကစလို့ လူသားတွေဟာ သီးနှံများကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးလာကြပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုလျှင် ရွေးနှစ်ပေါင်းများစွာကစပြီး မျိုးဗီဇပြုပြင်တဲ့စွက်ကို ဆောင်ရွက်လာခဲ့ကြပြီလို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ဒီကနေ့စိုက်ပျိုးနေတဲ့ သီးနှံတွေအသွင်သဏ္ဍာန်၊ အရည်အချင်းဟာ ခြားနားလွန်းလှပါတယ်။ ကာလ၊ ဒေသအရ လက်ဆင့်ကမ်းပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါအပြင် ကုန်လွန်ခဲ့တဲ့ရာစုနှစ်တွေတစ်လျှောက် အပင်တွေကို ဘိုးဘေး အပင်ရိုင်းတွေကနေတစ်ဆင့် ကိုယ်အလိုချင်ဆုံး၊ အဆင်ပြေဆုံး အပင်မျိုးကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးလာကြတာဖြစ်ပါတယ်။

ဥပမာ-ယခုစားသုံးနေတဲ့ စပါးပင်ရဲ့ သိပ္ပံမျိုးစိတ်အမည်ဟာ sativa ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစပါး sativa ဟာ သူရဲ့ ဘိုးဘေးဖြစ်တဲ့ စပါးရိုင်းမျိုးစိတ် rufipogon ကနေ ဒီနေ့စားသုံးစိုက်ပျိုးနေတဲ့စပါးအဖြစ် အဆင့်ဆင့် ပြောင်းလဲဆင့်ကဲဖြစ်ပေါ်လာခဲ့တာပါ။ စပါးရိုင်းဘဝတုန်းကတော့ မြက်ပင်ရှည်ကြီးတွေလိုဖြစ်ပြီး စပါးစေ့ကလည်း အမြီးရှည် ထိုးထိုးထောင်ထောင်နဲ့စားလို့ မဖြစ်တဲ့အပြင် ရင့်မှည့်တာနဲ့ တဖြတ်ဖြတ်ကြော့ကျကုန်တာမို့ ရိတ်သိမ်းလို့လည်း မလွယ်ကူပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဒီဘိုးဘေးမျိုးရိုင်းတွေမှာ ရောဂါပိုးမွှားဒဏ်ခံနိုင်တဲ့၊ ရာသီဥတု သဘာဝဘေးဒဏ်ခံနိုင်တဲ့၊ အဖိုးတန်ဇီဝ

အခက်အခဲများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲကမ္ဘာ
၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ FAO ရဲ့ “ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ စိုက်ပျိုးရေးဇီဝနည်းပညာ” ညီလာခံမှာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများမှာ ဇီဝနည်းပညာတိုးတက်မှုနှောင့်နှေးနေရတဲ့အကြောင်းရင်းများကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း သုံးသပ်ခဲ့ကြပါတယ်။

- စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်သက်ဆိုင်သော မူဝါဒများအားနည်းခြင်း
- သီးနှံဇီဝနည်းပညာအမျိုးမျိုးအတွက် ရရှိလာမည့် အခွင့်အလမ်းနှင့် စွန့်စားမှုအပေါ် နိုင်ငံနှင့်လူထု၏ စိတ်ဝင်စားမှုအားနည်းခြင်း
- ဇီဝလိုခြုံမှု၊ စားနပ်ရိက္ခာလိုခြုံမှု၊ ဇီဝကျင့်ဝတ်နှင့် သက်ဆိုင်သောမူဝါဒနှင့် လိုက်နာစောင့်စည်းစေမည့် ညီညွတ်မှုတသောမူဝါဒနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများမရှိခြင်း
- ရွေးကွက်အပါအဝင် စီးပွားရေးအခြေခံအဆောက်အအုံများချို့တဲ့ခြင်း
- သုတေသနစီမံကိန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိရောက်မှုမရှိခြင်း
- ပညာတတ်၊ ကျွမ်းကျင် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် မလုံလောက်ခြင်း၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များအတွက် အနာဂတ်မက်လုံးများမရှိသဖြင့် နိုင်ငံဦးနှောက်ယိုစီးခြင်း (အခြားအခွင့်အလမ်းရရှိနိုင်ငံများသို့ ပြောင်းရွှေ့လုပ်ကိုင်ခြင်း)
- နိုင်ငံတစ်ခုမှာ စိုက်ပျိုးရေးဇီဝနည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရန်အတွက် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ အများပိုင်ကုမ္ပဏီများနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ ဟာလည်း အရေးကြီးတဲ့အချက်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။
- အနာဂတ်တစ်ချိန်ချိန်မှာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတွေမှာလည်း အထက်ပါအခက်အခဲတွေကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းလာနိုင်မှာ ဖြစ်ပြီးတော့ တိုးပွားလာမည့် လူဦးရေအတွက် အာဟာရဖြည့်တင်းဖို့၊ ချို့ယွင်းလာတဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို စောင့်ရှောက်နိုင်ဖို့ ပြောင်းလဲလာတဲ့ ရာသီဥတုကို အံတုနိုင်ဖို့ ဇီဝနည်းပညာကို အောင်မြင်စွာအသုံးပြုလာနိုင်ကြမှာ သေချာပါတယ်။

Ref : Biotechnology for Agricultural Development (Proceeding of the FAO international technical conference on “Agricultural Biotechnologies in the Developing countries)



Water FESTIVAL
SPECIAL PROMOTION

10th ~ 12nd April 2017

၁၅၀၀၀ ကျပ်
ဝယ်ယူအားပေးသူတိုင်း

Lucky Wheel တစ်ကြိမ်လှည့်၍
အရသာရှိတဲ့မုန့်လေးတွေနဲ့ ဝလာမပါ ငွေသားကံစမ်းမဲများကိုရယူပြီး နှစ်သစ်ကို ကံကောင်းခြင်းတွေနဲ့ ကြိုဆိုလိုက်ကြရအောင်နော်!

မြန်မာတို့ရဲ့ နှစ်သစ်မင်္ဂလာ အတာသင်္ကြန် အခါသမယတွင် ကိုယ်စိတ် နှစ်ဖြာ ကျန်းမာ ချမ်းသာ၍ စီးပွားလာဘ်လာဘများ တိုးတက်အောင်မြင်ပြီး လိုအင်ဆန္ဒ အဝပြည့်စုံနိုင်ကြပါစေကြောင်း SP Bakery မိသားစု မှ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်

www.facebook.com/SPBakeryMyanmar

Yangon Office
No. 56, Sayar San Road, Bahan Township, Yangon, Myanmar.
Hot Line: +959 265 388 880, +951 400131

Mandalay Office
No. 45, 73rd Street, Between 34th & 35th Street, Mandalay, Myanmar.
Hot Line: +952 72999, +952 34652

Where learning comes alive

University of Business and International Studies (Switzerland) မှ ချီးမြှင့်မည့် နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု Master of Business Administration (MBA) စီးပွားစီမံ ခန့်ခွဲမှု မဟာဘွဲ့ကို Myanmar Metropolitan College တွင် တက်ရောက်နိုင်ပါပြီ။ နိုင်ငံတကာ ထိပ်တန်းဘွဲ့ ရအောင်အကြံပြုရင်း Multinational Lecturers များမှ problem-based, project-based, game-based သင်ကြားရေးနည်းများဖြင့် International classroom setting အတိုင်း သင်ကြားပို့ချပေးနေပါသည်။

MBA Master of Business Administration

May 2017 Intake အတွက်ကျောင်းအပ်လက်ခံနေပါပြီ။

100% Assignment-based programme
NO Exam Stress

Various Special Payment Plans
AYA Education Loan

Admission Requirements

Any Degree Holder with work experience
IELTS/ TOEFL (or) an equivalent English Language Qualification (or) Placement Test

Year 1 Year 2 (Master of Business Administration)

Myanmar Metropolitan College | www.yourmmc.com | info@yourmmc.com
Yangon City Campus : 47/48 Bahosi Building, Lanmadaw Township, Yangon.
Hotline : 09 2633 34223/4/5/6 09 4500 63108

မြန်မာ့နှစ်တူး နွေဦးတလ အထူး **Air-Con Promotion**

အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ ကိုယ်စားလှယ်ဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

SDM COMPANY LIMITED | **HOT LINE 01-253425, 09-5011179**

အကောင်းဆုံးအရည်အသွေးအဆင့်ညာဆုံးပုံစံ ပိုမိုကောင်းမွန်သောဂျပန်နည်းပညာ

www.facebook.com/Myanmar.Sharp/

အရောင်းပြခန်း (၁) အမှတ် ၁၇၇/၁၇၅ ယန်ဆိုးတန်းလမ်း (အလယ်ဘလောက်) ရန်ကင်းမြို့ (Sharp အရောင်းပြခန်း) | အရောင်းပြခန်း (၂) အမှတ် ၄၀၀/၄၁၀ ဟောတူးလမ်းနှင့် ဥက္ကလမ်းထောင့်၊ ရန်ကင်းမြို့ (AA Electronics, Samsung အရောင်းပြခန်း)

Maternity & Babies Apparel and Accessories

Happy **MYANMAR NEW YEAR** Promotion

8.4.2017 - 14.5.2017

မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးလက်ဆောင် Gift Coupon များ ရရှိမည့် အခွင့်အရေး!!

တစ်ရက်အတွင်းဝယ်ယူထားသော ဘောက်ချာများမှ ကျပ် ၃၀,၀၀၀ ဖိုးပြည့်တိုင်း Logo point တစ်ခု

- Point (၃)ခု - ကျပ် ၃,၀၀၀ တန် coupon
- Point (၅)ခု - ကျပ် ၅,၀၀၀ တန် coupon
- Point (၁၀)ခု - ကျပ် ၁၀,၀၀၀ တန် coupon

Chinatown Point Center Branch - 01 2315244, 2315260 - 63 (Ext: 139)
marketplace By City Mart (Golden Valley) Branch - 01 523840 - 43 (Ext: 102 - 300)
Junction Square Branch - 01 527242 (Ext: 3014)

Ocean Supercenter Mingalar Mandalay Branch - 02 - 2000112 - 113 (Ext: 466)
City Mart 19th Street Mandalay Branch - 02 61136, 39, 40, 61287 (Ext: 214)
City Mart Waizayanda Branch - 01 - 565242, 569687, 565344, 569318, 566679

Myanmar Plaza Branch - 09 973961781
marketplace By City Mart 16.5 mile Branch - 01 525403, 526518 (Ext: 207)
Junction City Branch - 09 449052599

ကြေးမုံ

မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲ ကျေးဇူးတင်လွှာ

ရန်ကုန်မြို့နေ ဗိုလ်မှူးကြီး မောင်မောင်အေး(ငြိမ်း) (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာန)-ဒေါ်အေးအေးသောင်းတို့၏သား

ဒေါက်တာသစ်လွင် M.B.,B.S(DSMA),MPHM(Mahidol University,Thailand) Director (My Bagan Co.,Ltd)

ဦးစိန်ဝတ်(အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း) မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီ(ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန)- ဒေါ်ခင်သန်းထွေး(အလယ်တန်းပြ-ငြိမ်း)တို့၏သမီး

မရူပါဦး

B.Arch(YTU),SPCLST DIP.in Interior& Landscape Design (BCA,Singapore) Architectural Designer (RSP Co.,Ltd,Singapore)

တို့၏ ၆-၂-၂၀၁၇ရက်တွင် မင်္ဂလာမင်္ဂလာတင်လက်မှတ်ရေးထိုးပေးပါသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးတင်အားလည်းကောင်း၊ ၁၈-၃-၂၀၁၇ရက်တွင် Novotel Yangon Max Hotel (Yangon Ballroom)၌ ကျင်းပပြုလုပ်သော မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲတွင် မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံး ချီးမြှင့်ပေးပါသော ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး(ငြိမ်း) မဟာသရေစည်သူ ဦးခင်မောင်သန်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်မာလာတင့်တို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ် ဆင်ခြန်းပေးပါသော ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး(ငြိမ်း) ဦးဝင်းထွန်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်ဆွေဆွေချစ်တို့အားလည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်မကြာ ရောက်နိုင်ပါသော်လည်း မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့ပေးပို့ချီးမြှင့်ပေးပါသော တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှတို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော ဧည့်သည်တော်ကြီးများ၊ အလုပ်သင်ဗိုလ်လောင်း သင်တန်း(တေ-၅နှင့်တေ-၈)တို့မှ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ကြသူများအားလည်းကောင်း၊ မေတ္တာဖြင့်လက်ဝတ်ရတနာများ ဆင်ခြန်းပေးပါသော ဦးအောင်မြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်ဘုန်းမြင့်(A&K Gems and Jewellery)တို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပန်းကြဲပေးပါသော မမေယွန်းလဲ့ခင်၊ မင်္ဂလာ ပန်းကုံးကလပ်တိုင်ဆောင်ပေးပါသော မဝတ်မုန့်မြတ်သူ၊ မင်္ဂလာလက်စွပ်ကလပ်တိုင်ဆောင်ပေးပါသော မခင်စံပယ်၊ သတိုးသားအရံ ဗိုလ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်နှင့် မောင်ထူးကိုကိုနိုင်၊ သတိုးသမီးအရံမယဉ်မွန်မြင့်နှင့် မစိန်စိန်လွင်တို့အားလည်းကောင်း၊ အဘက်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးကြသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် သူငယ်ချင်းများအားလည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်မကြွရောက်နိုင်သော်လည်း မေတ္တာ ဖြင့် မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့များ ပေးပို့ချီးမြှင့်ပေးပါသော အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများ အားလုံးကို လှိုက်လှဲစွာကျေးဇူးတင်တောင်းဆိုပါသည်။

နတ်ဖက်သောမိဘများနှင့် ဒေါက်တာသစ်လွင်-မရူပါဦး

(၂၈)နှစ်မြောက်မင်္ဂလာဆွေမွန်လွှာ

ချစ်ဖေဖေ ဦးမျိုးအောင် နှင့် ချစ်မေမေ ဒေါ်ခင်ချိုချိုဦး (အောင်စတိုး) တို့၏ (၇.၄.၂၀၁၇)တွင် ကျရောက်သော (၂၈)နှစ်ပြည့်မင်္ဂလာ နှစ်ပတ်လည်မှစ၍ နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် အသက်ရှည်ကျန်းမာ စွာဖြင့် ချစ်သောသား၊သမီးတို့နှင့်အတူ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့ဖွယ် မင်္ဂလာ နှစ်ပတ်လည်နေ့များကို ပိုင်ဆိုင်နိုင်ပါစေ။ ဘာသာ၊ သာသနာအကျိုးကိုလည်း ဆတက်တိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင် ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။ ချစ်သမီး သင်းရတီဆု ချစ်သား သီဟမင်းသိမ်း

တက်နေဝန်း အိမ်ခြေလှမ်း/အိမ်ရွှေ့လှမ်း (10/14)Box ကားများဖြင့် လုပ်သားအပြီးအစီး ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ 09-442076599 09-400448695 09-33100721

ဆရာဌေး နှင့် သမီး-ဆရာမ ဒွေးစန္ဒာလွင် B.A (Hons), M.A (English) အင်္ဂလိပ်စာ သင်္ဘော နှင့် အရေးသီးသန့် တစ်နိုင်လုံးမှာ မူလတိုက်သင်ကြားသော သုံးဆင့်သင်တန်းသစ် စာအုပ် (၁/၅၀) အဖြေ ဖြင့် ဆိုင်တိုင်းတွင်ရရှိ။ တစ်ပတ်(၂)ရက် (၅)လတက်ရုံနှင့် လုံးဝရေတတ်မည်။ ၀၅-၃၇၅၀၀-၀၀၀၀-၀၀၀၀ အလုပ်ဝင်နေသူ အရွယ်မရွေးတက်ပါ။ အခြေခံညီညာသည့်ဟု ယူဆလျှင် မဖြစ်မနေတက်ပါ။ ၀၅-၃၇၅၀၀-၀၀၀၀-၀၀၀၀ (၈)ရက်နေ့ (၁/၃)တန်းခွဲသစ်ဖွင့်မည်။ လစဉ်တန်းခွဲသစ် ဖွင့်မည်။ ၄ တန်း မှ ၉ တန်း နှစ်ပေါက်တန်းခွဲများ Guide များအိမ်လိုက်သင်သည်။ ၂၂၄၂ ပန်းဆိုးတန်း(ထက်)ဂုံးတံတားအဆင်း မီးဖိုချိန်အိမ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Ph: 01-375970, 0951 72096, 09254541441

Talent Star Education Centre မိဘများ လိုလားနေသော အကောင်းဆုံးပညာသင်ကြားမှု၊ လေ့ကျင့်မှု များဖြင့် ထူးချွန်ထက်မြက်သူများကို နှစ်စဉ် ဖွဲ့စည်းပေးနေသည်... T.S.E.C ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း အဆင့်မြင့်တော်ခါ (မူလတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်း) အထူးလေ့ကျင့်မှုများအတွက် ဝိုင်းပို့ Training Camp ချိပါသည်။ အထက်တန်းသင်ကြားမှု ★ International Curriculum (GCE 'O' Level - Singapore) English Four Skills (Audio Visual Learning) Basic Computing Talent Maths Test Art & Music ပညာသင်ကြောင်းမူပိုင် အဆင့် (၁,၂,၃) ရရှိသော ကျောင်းသားချမှတ်ပေးသည့် ပညာသင်ဆု (Scholarship) လာရောက် ပျေးကမ်းထားနိုင်ပါသည်။ စတုတ္ထတန်း (သီးသန့်) ★ International Curriculum (GCE O Level - Singapore) တန်းခွဲများလက်ခံနေပါပြီ။ ချစ်သူ - ချစ်သူ အညွှန်းအစွဲကို ငွေ(၃)ရာခိုင် ရရှိမည်။ Hotline 09 765 411 979 09 420 033 765 09 250 813 512

တရုတ် ENGLISH Conversation Practice စကားပြောပုံစံရိုက် Sayar.Yang ပြောလို့ပြောမတတ်သူ ပြောတတ်ပြီးပြောမထွက်သူ စကားပြောလေ့ကျင့်သင်တန်း Great Wall TAMWE - 540714, 09 5183636 ၀၅-၃၇၅၀၀-၀၀၀၀-၀၀၀၀ သင်တန်းအတွက် အစီအစဉ် ၁၀% Discount

ဝိုင်ရင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည် လှည်းကူးမြို့ပဲခူး - ရန်ကုန်လမ်းမကြီးအနီး (G)ဥယျာဉ် ခြံမြေဧရိယာ (40'x60') - 60သိန်း၊ (40'x40') - 40သိန်း၊ (40'x35') - 35သိန်း Ph:09-799912803, 09-250168879

ရောင်းမည် သယ်ဆောင်ရေးမြို့နယ်ဧရိယာ(၃)(၆)(၈)(၉)လမ်းရှိ မြေညီထပ်မှ (၆)လွှာအထိတိုက်ခန်းများကို အမြန် ရောင်းမည်။ (B.C.Cရရှိပြီး) မုန့်: 09-254111883, 09-785401011

အကောင်းဆုံး သင်ကြားခြင်းမူကို ဝန်ဆောင်မှုပေးမည် N-3 ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း နှင့် အဆင့်မြင့်ထူးချွန်ရေးဘော်ခါ အမှတ်(၁၃၄)လွတ်လပ်ရေးလမ်း၊ သုဝဏ္ဏရေးအနီး၊ သယ်ဆောင်ရေးကွန်ပလက်စ်၊ ရန်ကုန်။ Ph: 01-577874, 09-73180267, 09-421167047, 09-420046938

BBA Bachelor of Business Administration(Hons) EMBA, MBA, PHD 3.5 Years (9 Semesters) / ၃နှစ်ခွဲကြာမြင့်ပါသည်။ May 2017 Intake အတွက် စတင်တောင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။ တနင်္လာနေ့မှ ငွေအထိ တစ်ပတ် ၃ ရက်တက်ရောက်ရပါမည်။ အာရှ (ရုရှနိုင်ငံမှ အသိအမှတ်ပြု Asia e University, Malaysia မှ တွဲကို ရရှိပါမည်။ သင်တန်းကြေးကို C & BANK Education Loan ဖြင့် လစဉ် အရက်ကုပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။ START YOUR BBA JOURNEY TODAY FROM AS LOW AS MMK 150,000! ၂၀၁၇ မေလ ၄ရက် နောက်ဆုံးတောင်းပေး ကျောင်းအပ်နိုင်ပါသည်။ CALL US NOW! 09254045682 / 09972656540 / 01667009 Official Offshore Campus of Asia e University, Malaysia, recognized by 34 ACD countries. www.aeu.edu.my

Since 1996 စုဝတ် ဆရာဝန်များဦးစီးသော စံပြုဘက်ခါ နှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း မိမိတို့ ဆရာဝန်ဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်ခဲ့သည့်ပုံစံအတိုင်း လေ့ကျင့်ပေးသည်။ စာရိတ္တ၊ စည်းကမ်းပြုပြင်ပေးသည်။ ဆိတ်ငြိမ် ခြံဝန်းကျယ် အာဏာစာရင်း၊ အလေးကျန်စာ၊ စာသင်အောင်၊ အိမ်အောင်များ၊ ကျန်းမာ၊ အင်္ဂလိပ်(4 Skill)၊ အာဏာစာ၊ စာရိတ္တ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပလေ့လာရေးများ။ (၈) တန်းအစိုးရဝန် အတွက် သင်ပို့ပေးသည့် နည်းလမ်းပေးသည်။ (၉) တန်းအထူး - သင်ပို့ပေးသည့် နည်းလမ်းပေးသည်။ အမှတ်(၇၇) ငှက်လမ်း၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ဖုန်း - ၀၉-၅၁၅၀၀၅၁၊ ၀၉-၅၅၆၂၉၉၉၉၊ ၀၉-၅၅၆၂၉၉၉၉

လှေဥန် ကျောင်းသားများ နိုင်ငံခြား၊ တက္ကသိုလ်လေ့လာရေး ခရီး၊ Guide အဖွဲ့ရှိသည်။ ၂၀၀၇ ခြောက်လက်ခံခြင်း သင်တင်သော သင်တန်းကြား။

"ရွှေစည်" အိမ်ခြေလှမ်း၊ အိမ်ရွှေနှင့် ကုန်စည်ဝန်ဆောင်မှု လုပ်သားပါ ညှိနှိုင်းချေးငွေ ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ 09-73122029, 09-795669534 မိုးသလင် အင်္ဂုမြို့သစ်အရေပိုင်၊ တောင်ပိုင်၊ မြောက်ပိုင်၊ ဆိပ်ကမ်းရှိမြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။ 09-5106146 09-73157746

သစ် တော နဲ့ သစ် ပင် ချစ် ခင် တဲ့ လူ မျိုး သစ် ပင် ကို နှစ် စဉ် စိုက် ရွှေ တိုက် ကို စိုး



ရွှေပြည်နန်း သနပ်ခါး

“ နေလောင်ကွက်နဲ့ မွဲခြောက်တွေကင်းစင်၊ ဖြူဖွေးနုစာ ရွှေပြည်နန်းအစွမ်းပင် ”



ကျွန်မက ဘိုကလေးပညာရေးကောလိပ်၊ လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်းမှ ဆရာမတစ်ယောက်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မ နေ့စဉ်ကျောင်းသို့သွားတဲ့အခါ နေက အရမ်းပူပြီး ကျောင်းအချိန်ခံအောင်သွားရတဲ့အတွက် ငါ့အဆင်မပြေဘဲ နေပူနေပါတယ်။ နေလောင်ကွက်နဲ့ မွဲခြောက်တွေကွက်လာပါတယ်။ နေလောင်ခံ Cream တွေဘယ်လောက်သုံးသုံး မျက်နှာမှာ သနပ်ခါးမတင်ပါဘူး။ အဆီတွေပြန်လာပြီး ကိုယ့်ကိုယ်ကိုလည်း ယုံကြည်မှုမရှိသလို ခံစားရပါတယ်။ ကျွန်မ မေမေက ရွှေပြည်နန်းရင်မတောင်သနပ်ခါး သုံးလေး ဝယ်လာလို့လိမ်းကြည့်လိုက်တော့ ရနံ့လေးကသင်းပြီး စိတ်ရောက်ပဲလဲ လန်းဆန်းသွားပါတယ်။ ကြာကြာသုံးစွဲကြည့်လိုက်တော့ မျက်နှာမှာ နေလောင်ကွက်တွေနဲ့ မွဲခြောက်တွေ မရှိတော့ဘဲ ဖြူပြီးဖွေးလာကာ အဆီမပြန်တော့ဘဲ သနပ်ခါးလည်း တင်လာတာကြောင့် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်လည်း ယုံကြည်မှုရှိလာခဲ့ပါတယ်။ ရွှေပြည်နန်းကုမ္ပဏီကို ကျေးဇူးအများကြီးတင်ရှိပါတယ်။

ဒေါ်တင်စန္ဒာဝင်း (မူလတန်းပြ)၊ လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်း၊ ဘိုကလေးမြို့၊ ရှေ့တော်တိုင်းဒေသကြီး။

ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါး ဘာကြောင့် အရမ်းကောင်းရတာလဲ...

သနပ်ခါးဟာ နှစ်ထောင်ပေါင်းများစွာထဲက မြန်မာလူမျိုးတွေ အမြတ်တန်းစွဲလွန်းလန်း သုံးလာခဲ့ကြတဲ့ ရိုးရာသဘာဝရတနာတမျိုးပါ။ ကမ္ဘာကျော် ဂျင်ဆင်းမြစ်ကောင်းတစ်ခုရရှိ (၆) နှစ်စောင့်ရသလို သနပ်ခါးကောင်းတစ်ခုရရှိ (၇) နှစ်စောင့်ရပါတယ်။ သနပ်ခါးမှာ အဓိကအားဖြင့် ခန္ဓာကိုယ်အနံ့ဆိုးတွေကို တားဆီးပေးနိုင်တဲ့ ကူမရင် (Coumarin) နဲ့ နေရောင်ဒဏ်ကို ကာကွယ်ပေးနိုင်တဲ့ မာမီစင် (Marmesin) တို့ ပါဝင်ပါတယ်။ နောက်ထပ် ဂုဏ်သတ္တိတစ်မျိုးကတော့ သနပ်ခါးဟာ သဘာဝအလျောက် အဆီစုပ်ယူနိုင်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဝတ်မှာစွန်းပေနေတဲ့ ဆီကွက်ကို သနပ်ခါးလေးအုပ်၊ အခြောက်ခံပြီး ရေနဲ့ပြန်ဆေးချလိုက်ရင် ဆီကွက်မရှိတော့မှာကို တွေ့ရမှာပါပဲ။ မြန်မာပြည်ရဲ့ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းအထက်ဟာ အဆီပြန်တတ်တဲ့အသားရေ ပိုင်ဆိုင်ပါတယ်။ အဲဒါတွေကို သနပ်ခါးကို ခြေဆုံးခေါင်းဆုံးလိမ်းကျံထားရင် နေလောင်ဒဏ်ကို ကာကွယ်ရုံ၊ အနံ့မူးကြိုင်ရုံမကပဲ အရေပြားမှာရှိတဲ့ အဆီနဲ့ အညစ်အကြေးတွေကို သနပ်ခါးက စုပ်ယူပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နေ့တာထွက်တဲ့ ရွှေးနဲ့ ပျော်ဆင်းသွားတဲ့အခါ အဆိုပါ အညစ်အကြေးတွေပါ ပါသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါတွေ အညစ်အကြေးအဆီတွေ ကင်းစင်တဲ့အခါ ရွှေးပေါက်ပိတ်ခြင်းမရှိတော့ပဲ ဝက်ခြံနဲ့အခြားအရေပြားဝေဒနာတွေလည်း သက်သာစေပြီး ကျန်းမာစင်စင်ပဲ အသားအရေကို ပိုင်ဆိုင်မှာပါပဲ။ သွေးလည်ပတ်မှုလည်း ပိုမိုကောင်းလာစေနိုင်ပါတယ်။ တနည်းအားဖြင့် ခန္ဓာကိုယ်ထဲမှာရှိတဲ့ အစိတ်အပိုင်းတွေကိုလည်း တတတ်တအား အထောက်အကူပြုပေးနိုင်ပါတယ်ပဲ။ ဒါကြောင့်လည်း “အရမ်းလှပတဲ့ မိန်းကလေးဆိုတာ အိန္ဒိယမျက်လုံး၊ ထိုင်းအပြုံးနဲ့ မြန်မာအသားအရေကို ပိုင်ဆိုင်တာ” ဆိုတဲ့ ရှေးခေတ်အာရှစကားပုံ ရှိခဲ့တာပါပဲ။ အခုလို ကောင်းခြင်းတွေနဲ့ပြည့်နေတဲ့ သဘာဝရတနာပစ္စည်း သနပ်ခါးကို အခြေခံပြီး ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးကို ဘာလို့ သုံးစွဲသူတိုင်းစွဲမက်နေရတာလဲ?

(၁) ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း အရည်အသွေးပြည့်မီတဲ့ ကုန်ကြမ်း၊ ရွှေပြည်နန်းဟာ မြန်မာ့သဘာဝသနပ်ခါးကို ပြင်သစ်၊ အင်္ဂလန်စတဲ့ နိုင်ငံတွေကထုတ်တဲ့ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီကုန်ကြမ်းတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်ထုတ်လုပ်ထားတာပါ။ မြန်မာတွေ နှစ်ပေါင်းများစွာသုံးလာတဲ့ သနပ်ခါးကို သွေးစရာမလို၊ သယ်ရလည်းလွယ်ကူအောင် အဆင့်မြင့်မြင့်နဲ့ သနပ်ခါးရဲ့ အနစ်သာရအားလုံး မပျောက်ပျက်အောင် ဖော်စပ်ထားတဲ့ ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးဖြစ်ပါတယ်ပဲ။



(၂) ISO9001:2008 နဲ့ GMP လက်မှတ်တွေရရှိထား။ ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးထုတ်လုပ်တဲ့ စက်ရုံဟာ UK နိုင်ငံရဲ့ အသိအမှတ်ပြုထားရတဲ့ URS Company ကနေ ပေးတဲ့ ISO9001:2008 နဲ့ GMP လက်မှတ်တွေရရှိထားတဲ့ စက်ရုံဖြစ်ပါတယ်။ ISO တို့၊ GMP တို့ဆိုတာဟာ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတွေက ချမှတ်ထားတဲ့ စက်ရုံလည်ပတ်မှုဆိုင်ရာ စည်းကမ်းတွေနဲ့ ပြည့်စုံခြင်း၊ သန့်ရှင်းခြင်း၊ နည်းစနစ်ကျခြင်း၊ ကုန်ကြမ်းနှင့် ပစ္စည်းကိရိယာများ စနစ်တကျ သိုလှောင်ထားခြင်း အစရှိသည်တို့နှင့် ပြည့်စုံမှုသာ အဆိုပါ စက်ရုံကို ISO GMP လက်မှတ်တွေ ထုတ်ပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးဟာ နည်းစနစ်ကျကျနှင့်ကွာလတ်ကို စံချိန်မီအောင်ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ သနပ်ခါးဖြစ်ပါတယ်ပဲ။



GMP Certificate

ISO 9001:2008

Global Excellence Award

People Choice Award

(၃) ရွှေပြည်နန်းစက်ရုံတွင် အသုံးပြုသောရေမှာ သာမန်ရေထက် အဆ ၃၀၀၀ ပိုမိုသန့်စင်။ ရေကို သန့်စင်ရာတွင် ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည် (UV) နှင့် ဖြတ်ခြင်း၊ Reverse Osmosis (RO)၊ အိုဇုန်း (Ozone) နှင့် ဖြတ်ခြင်း အစရှိတဲ့ နည်းအမျိုးမျိုးရှိပါတယ်။ ရွှေပြည်နန်းမှာ အသုံးပြုတဲ့ရေကို အဆိုပါ နည်း ၃ မျိုးလုံးနှင့် သန့်စင်ထားပါတယ်။ Ozone နှင့် အရင်ဖြတ်၍ ထွက်လာသောရေကို RO စနစ်ဖြင့်သန့်စင်ပါတယ်။ နောက်ဆုံးမှာတော့ UV ဖြင့် တဆင့်ထပ်ပြီး ကျန်ရှိနိုင်တဲ့ ပိုးမွှားတွေကို သန့်စင်ပါတယ်။ ဤသို့ ရရှိလာတဲ့ရေဟာ သာမန်ရေထက် အဆ ၃၀၀၀ ပိုမိုသန့်စင်ပါတယ်ပဲ။ အလှူကုန်တရားပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုထားသောရေမှာ အလွန်တရားမဲ့ အရေးကြီးပါတယ်။ ကိုရီးယားနိုင်ငံမှာဆိုရင် လွန်စွာသန့်စင်ထားသောရေဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် အလှူကုန်တွေဆိုရင် ငွေကျပ်သောင်းနှင့်ချီ၍ ရောင်းချပါတယ်။ မြန်မာ့သဘာဝသနပ်ခါးကို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီသန့်စင်ထားသောရေဖြင့် ပေါင်းစပ်ထားတဲ့ ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးပါ ပဲ။



(၄) နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များကို ပိုင်ဆိုင်ထား။ ရွှေပြည်နန်း မြန်မာ့သနပ်ခါးဟာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ FDA လက်မှတ်အပြင် နိုင်ငံတကာရဲ့ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များကိုလည်း ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ မြန်မာ့ထုတ်ကုန်တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်ပစ္စည်းတွေရဲ့ အရည်အသွေးနဲ့ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုကို စစ်ဆေးပြီး Certificate ထုတ်ပေးတဲ့ အစိုးရနဲ့မတပ်သက်ပဲ လွတ်လပ်စွာရပ်တည်တဲ့ ကုမ္ပဏီတွေရှိပါတယ်။ အဲဒါကုမ္ပဏီတွေရဲ့ အကောင်းဆုံးတွေထဲမှာ TÜV Rheinland ဆိုတဲ့ ဂျာမန်အခြေစိုက် ကုမ္ပဏီအပါအဝင်ပါပဲ။ ရွှေပြည်နန်းရဲ့ သနပ်ခါးပစ္စည်းတွေဟာဆိုရင် အခြားနိုင်ငံတွေထက် ဈေးကွက်တိုးချဲ့ဖို့ ရည်ရွယ်ထားတဲ့အတွက် ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှာတည်း TÜV ရဲ့ နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု ဓာတ်ခွဲခန်းမှာ အရည်အသွေးစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ပါတယ်။ စက်မှုနိုင်ငံကနေ ချမှတ်ထားတဲ့စံနှုန်းနည်းစနစ်အရ စစ်ဆေးတာပါ။ ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးဟာ စက်မှုနိုင်ငံစံနှုန်းအရ ဘေးဥပါဒ်လုံးဝမရှိပဲ ကွာလတ်ပြည့်မီတဲ့ ပစ္စည်းအဖြစ် TÜV Singapore လက်မှတ်ကို ၂၀၁၂ မှာ ရရှိထားပါတယ်။ ထို့အပြင် TÜV USA (2012) နဲ့ TÜV USA (2016) လက်မှတ်တွေကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်ထားပါတယ်ပဲ။ အာဆီယံအနေနဲ့ပြောရရင် ရှေ့ပြေးတွေထဲမှာပါတဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံမှာလည်း တရားဝင် Thailand FDA လက်မှတ်နှင့် ထိုင်းဈေးကွက်မှာ တရားဝင်ဖြန့်ချိရောင်းချခွင့်ကို ရရှိထားသေးပါတယ်။ နောက်တခုက Organic (သဘာဝပစ္စည်း) လက်မှတ်ပါ။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှာ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှာ Organic Thanakha တံဆိပ်ကို ရရှိထားတာပါ။ ဖိလစ်ပိုင်မှာ Organic စာလုံးကို ပစ္စည်းရဲ့ရှေ့မှာ ထည့်ချင်တယ်ဆိုရင် သက်ဆိုင်ရာ Organic စစ်မစစ်ကို စစ်ဆေးတဲ့အဖွဲ့တွေကို လျှောက်ရပါတယ်။ ပစ္စည်းထဲမှာ သဘာဝကုန်ကြမ်း ရာခိုင်နှုန်း၉၀အထက်ရှိမှသာ အဆိုပါ Organic တံဆိပ်ကို ပေးအပ်တာပါ။ သဘာဝအတိုင်း အဆင့်မြင့်မြင့်ထုတ်လုပ်ထားပြီး ဘေးဥပါဒ် (လုံးဝ) မရှိပဲ လွယ်လွယ်ကူကူအသုံးပြုလို့ရတဲ့ ရွှေပြည်နန်းမြန်မာ့သနပ်ခါး ဖြစ်ပါတယ်ပဲ။

ရွှေပြည်နန်းမှရရှိထားသော နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် အရည်အသွေးဆိုင်ရာလက်မှတ်များ



ရွှေပြည်နန်း
Made for Myanmar, for the World
ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်ကို ထိုးဖောက်နေတဲ့ ရွှေပြည်နန်း

မြန်မာ နိုင်ငံရဲ့ အကောင်းဆုံးထဲက တစ်ခု

ကြေးမုံ

DL DRISTRIBUTION CO.,LTD

နှစ်သစ်မင်္ဂလာချိန်ခါတွင် ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ကြ ပါဝေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်

DL DANIEL LEWIS The only Shirt For New Generation



အမြို့မြို့ အနယ်နယ်ရှိ စတိုးဆိုင်များတွင်ဝယ်ယူရရှိ နိုင်ပါသည်။



ကျပ် (၃၀၀၀)ဖိုးနှင့် အထက်ဝယ်ယူသူတိုင်း Grand Prize 2MILLION KYATS

200th Stores Opening Celebration

နှင့် အတူ ကျပ်သိန်း (၁၀၀) ကျော်တန်ဖိုးရှိ အိမ်သုံးပစ္စည်းများကိုရရှိနိုင်မည့်

အခွင့်အရေး

1st ~ 30th April 2017

ဧပြီလ (၈)ရက်နေ့ ညနေ (၄)နာရီတွင် g&g ဆိုင် (၂၀၀)မြည့်ဖွင့်ပွဲကြီးကို g&g ဖျော်ဖြေရေးယာဉ်ဖြင့် စောလားထော်ဝါးနှင့် နင်စီမေ တို့၏သီဆိုဖျော်ဖြေမှုများ၊ Capital Idol မှ ဆုရအဆိုတော်များ၏ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများနှင့်အတူ MC စိုးထွန်းဝင်း ၏ Game Show နှင့် အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပေးမည့်အစီအစဉ်များ.....



ရှယ်ပြော

မြန်မာပြည်မှာအသက်သာဆုံး

*234*3# ကို ဖုန်းခေါ်ဆိုပြီးရယူလိုက်ပါ။



၁၅ ကျပ် ခမိနစ်



ရှယ်ပြော အစီအစဉ်တွင် MPT အချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုတိုင်း ခမိနစ်လျှင် ၁၅ ကျပ်သာ ကျသင့်ပါမည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

www.mpt.com.mm

www.facebook.com/mptofficialpage

[MPTOFFICIAL](https://www.instagram.com/mptofficial)

CALL CENTER **103** | call free 24 hours everyday

SAMSUNG

Galaxy S8 | S8+

Pre-order now.

ဧပြီလ ၃ မှ ၃၀ ရက်နေ့ အထိ



ကျပ်တစ်သိန်းကျော်
တန်ဖိုးရှိ လက်ဆောင်များ

စရန်ငွေ ကျပ် ၅၀,၀၀၀
ပေးသွင်းပြီး ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

More Info Call
01 2399 888

ကြော်ငြာ

ရွှေမြန်မာ 09 458482722, 448004702 ၁၂-၄-၂၀၁၇ ထွက်မည်

-ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ပုပ္ဖာ၊ အလောင်းတော်ကဿပ
-ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ဖာ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ အလောင်းတော်ကဿပ
-ထားဝယ်(ရှင်ကုံးရှင်)၊ မော်လမြိုင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ စက်ဝဲ(ဆက်၍) မြိတ်
သင်္ကြန်ခရိုင်စဉ်များ ကြိုတင်လက်မှတ်ရောင်းပြု၊ အပတ်စဉ်သောကြာနေ့ထွက်မည်။
တစ်ခရိုင်လက်မှတ်ရောင်းပြုပေးမည်။ ကားအသုံးပြု၊ အလောင်းတော်ကဿပ

အာရှနဂါး
မြို့တော်/ကျိုက်ထီးရိုး
ချောင်းသာ/ငွေဆောင်
Ph : 703790, 09 799100100
707062, 09 797100100

GOLDEN STAR
ကျိုက်ထီးရိုး(နေ့စဉ်)
ချောင်းသာ (နေ့စဉ်)
ငွေဆောင် (နေ့စဉ်)
Ph: 209200, 544383, 430480

FORWARD
(YON)
Travel & Tour Co., Ltd
ချောင်းသာ နေ့စဉ်
09 259259180
09 259259181
09 259259182

JADE MOTION သင်္ကြန်အဆင့်မြင့်အထူးအစီအစဉ် (၄ဥဒါမ်/၅ရက်)
ထားဝယ်(ရှင်ကုံးရှင်)-မော်လမြိုင်-မင်းဇော်-ရေစု-ရွှေစက်တော်-ထားဝယ် ကမ်းခြေများနှင့် ကျွန်းများ
(တစ်နေ့စာလေ့ရှိသောအစီအစဉ်)-ကျိုက္ခမီ-ဝင်္ကန်းတော (၁၂.၄.၂၀၁၇) မှ (၁၇.၄.၂၀၁၇) အထိ
280,000/- ဟိုတယ် (၄)ဥဒါမ် (မော်လမြိုင်/မင်းဇော်/ရေစု/ရွှေစက်တော်) ညစာထွက်မည်။
09254907896, 095179754, 09799225883

Myanmar Culture Land Travels & Tours
Apr-12, Apr-17 ရက်နေ့ ထွက်ပါမည်။

၄ည၊ ၅ရက်
ခရီးစဉ်များ

- * မြိတ်-လေးကျွန်းကမ်းခြေ-ထားဝယ် ၂၄၀၀၀/-
- * ထားဝယ်-ရှင်ကုံးရှင်-မောင်းမကန်-မျှော်ရစ် ၂၂၀၀၀/-
- * ပင်းတယ-တောင်ကြီး-ရေပြာအိုင်-အင်းလေး ၂၀၀၀၀/-
- * မြဝတီ-မဲဆောက်-ဘားအံ-မော်လမြိုင် ၂၀၀၀၀/-
- * ပုဂံ-ပုပ္ဖာ-ရွှေစက်တော်-မကွေး-မင်းဘူး ၂၀၀၀၀/-
- * အလောင်းတော်ကဿပ-စစ်ကိုင်း-မုံရွာ-ပြင်ဦးလွင် ၁၉၀၀၀/-

အမှတ်(၇၅)၊ အခန်း (၉၀၀/A), MAC Tower, ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနှင့်ဝါးတန်းလမ်းထောင့်လမ်းမတော်မြို့နယ်၊
09-445459946, 09-799601085, 09-975809322, 09-251045076

ချစ်ပိုင်သမ္မာ သင်္ကြန်အထူးအစီအစဉ်
ချောင်းသာ နေ့ချင်းပြန် Hotel Guest Package
ကျိုက်ထီးရိုး- ကားချိတ်စီမံကိန်း စီမံပေးမည်။
09-444885691
09-444885692
09-965031157
09-73109277

တက်ဂူ Travel... နှစ်သစ်ပျော်ရွှင်သင်္ကြန်ခရီးစဉ်
▲မော်လမြိုင်၊ ထားဝယ်(ရှင်ကုံးရှင်)၊ မျှော်ရစ်၊ မြိတ်(ဘိတ်)၊
ကျောက်ဆည်၊ ကျွန်း(၅)ကျွန်း (စားစည်နှင့်အစားအသုံးပစ္စည်းPackage)
▲မော်လမြိုင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ စက်ဝဲ၊ ထားဝယ်(ရှင်ကုံးရှင်)၊ မောင်းမကန်ကမ်းခြေ
▲အင်းတော်ကြီး၊ ရွှေမုန့်၊ ရေစုတောင်မြစ်ကြီးနား၊ မြစ်ဆုံ၊ စစ်ကိုင်း၊ ကျောက်စိမ်း
▲ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ အလောင်းတော်ကဿပ
▲တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ မြသပိတ်(ရေပြာအိုင်)၊ မိန်းမရဲတောင်၊ ပင်းတယ/ချောင်းတော်
▲မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဘားအံ၊ သမိုင်းဝင်(၅)ရက် ဘုရားစုံ Package Apr 12, 17
ခရီးစဉ်စီမံ (စားစည်၊ ပစ္စည်း) Package သင်္ကြန်ခရီးစဉ်များဖြင့် ဘားအံလက်မှတ်ရောင်းပြု
ကားချိတ်စီမံကိန်းပေးမည်။ အိမ်အစားအသုံး/ကြေး 09-254855582, 09-254855583

ချော့ပိုင်သမ္မာ မဟာသင်္ကြန်အထူးအစီအစဉ်
တောင်ကြီးအင်းလေးပင်စားစည်နှင့်အစားအသုံးပစ္စည်းဖြင့် မော်လမြိုင်ကတော်ကွဲထီးပွင့်ကန်
ထိမ်းမြားခရီးစဉ်နှင့်အစားအသုံးပစ္စည်းဖြင့် တောင်ကြီးဘုရားနားထမ်းကွဲ(၄)ဥဒါမ်(၅)ရက်(70000)
ထားဝယ်(ရှင်ကုံးရှင်)ပင်စားစည်နှင့်အစားအသုံးပစ္စည်းဖြင့် ထားဝယ်(ရှင်ကုံးရှင်)ဘုရား(75000)
အမှတ်(၂၃၇)အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်း/အောင်ပင်လမ်းအထိမ်းအမှတ်စားစည်အစီအစဉ်
Ph:09425334456, 09252606649, 0949323965

ရှေ့သို့
ဘုရားစုံဖွဲ့ပို့ဆောင်ရေး
ဘကြီးမောင်ရင်ထဲက-ဒီနှစ်သင်္ကြန်အထူး
ဖုန်း-၀၉-၂၆၀၂၆၁၀၈၁၊ ၀၉-၇၇၇၇၁၀၈၀၃
အင်းတော်ကြီး၊ လေ့တောင်၊ မြစ်ဆုံ-ခမောက်တောင် အဘပထမဆုံး
ဘုရား၊ အညာသီဟတောင်၊ ပြင်ဦးလွင်ဘုရားစုံ လက်မှတ်ဝယ်ပြီးပါက လမ်းတွင်
ထပ်မံ မကောက်ခံပါ တစ်ဦးလျှင် စီမံကိန်းအစီအစဉ် (၁၄၀၀၀/-) မဟာတော်စီမံဖြင့်
ဖုန်း စီစဉ်ပေးပါမည်။ ဧပြီ(၁၂)ရက် ညထွက်(၂၀)ရက် မြန်မောက်မည်။

အကောင်းဆုံး နံပါတ်(၁) **M N Z** ငွေရေစက် နှင့် လုံခြုံစိတ်အေးရစေမှာ **M N Z** မီးခံသေတ္တာ

UP TO 20% OFF

Bill Counter & Safe

လွန်မြီးခမာ (၁၀) နှစ်မှစ၍ ဝယ်ယူခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကျွမ်းကျင်မှု အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် (၂၀၀)ကျော်ဖြင့်
ဝန်ဆောင်မှုအပြည့်ပေးဆောင်ကြောင့် ဆုံးရှုံးသူများ အဖွဲ့အစည်းတို့၏ စိတ်အေးရစေမည့် ငွေရေစက်မှာ
M N Z တစ်မျိုးတည်းသာ ဖြစ်ပါသည်။
World Class Product Award-ရရှိထားပြီး အဝတ်စုံအင်္ကျီ၊ အင်္ကျီ၊ ငွေရေစက်၊ ငွေရေစက်၊ ရေခဲသေတ္တာ
အစရှိသည့်ပစ္စည်းကြီးများမှ အရည်အသွေးထောက်ခံရမည့် ရရှိထားသော **တက္ကသိုလ်အစီအစဉ်** မီးခံသေတ္တာမှာ
M N Z တစ်မျိုးတည်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

09 450349377, 09 444749992 မြည်သူ့ရင်ပြင် (ကုန်စည်ပြပွဲကြီး) Myanmar Culture Vally APRIL 8 to 11, 2017

JEWEL HOTEL
Yangon



ကျူးဝဲလ်ဟိုတယ်
အထူးသက်သာသော
နှုန်းထားများဖြင့်
မြည်တွင်း/မြည်ပ
ဆည်သည်တော်ကြီးများကို
ကြိုဆိုလျှက်ရှိပါသည်။
No.150(D), Corner of University Avenue &
Kabaaye Pagoda Road,
Bahan Township, Yangon, Myanmar.
Tel : 95 1 541051, 541503, 549345 Fax: 95 1 543174

ခရီးမြှုပ်
အထူး
သီရိလင်္ကာ
ထောင်စိုင်း မြောက်ပိုင်း
များရှိ မြေကွက်များကို
ဈေးကောင်း ပေးဝယ်သည်။
09-6809893
09-5120620

ပါဏး အစားထိုး ကြမ်းသင် **Promotion** Since 1996
သင်္ကြန်ပွဲတော်အကြီး **Home** THINK OF HOUSE, THINK OF HOME
** Grade C နှင့် အထက်သီးသန့်

Grade A, B, C, D
ဝန်ပေးမှုကိုဝက်ဖြင့်
"အစပုံ" လက်တွေ့
စစ်ထားပေးမည်။

Buy Flooring → Get Box
၁ ဖုံး လက်ခံဆောင်
၃ ကျွဲစီး ဝယ်လျှင်

- * Grade A, B, C, D အစားထိုးပေးပါမည်
- * ငွေနှုန်း အနိမ့်ဆုံး → အမြင့်ဆုံး အထိရှိပါမည်
- * လတ္တား ဝယ်ယူလိုသူများအတွက် အထူးငွေနှုန်း

အမှတ် F. (2~8) ၀-ထပ်၊ အောင်ဆန်းကွင်း (မြောက်ဘက်တန်း)၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊ ရန်ကင်း။
အမှတ် (11)၊ ပင်းကြီးလမ်း၊ အင်းစိန်ဆေးရုံအနီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။
ရန်ကင်း (ပန္နား)၊ (ခရိုင်မြောက်)၊ (တောင်ကြီး)၊ (ပဲခူး)၊ (မုံရွာ)၊ (မော်လမြိုင်)၊ (ပြင်ဦးလွင်)၊ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ချိတ်ဆွဲပိုင် (၁၁)ခုတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
HOTLINE: 09-79 700 70 70
09-79 700 70 80

ကွန်ပျူတာ စနစ်ဖြင့်ထိန်းသော MECHANICAL CAR PARKING



Side View, Front View, Plan View

TRW Ideas coming true
Tel: 09.25.981.36.36

TRW No. (31), Room (5), 7 Miles, Pyay Road, Yangon
T: 09.259.81.36.36
: 09.259.81.37.37
: 09.259.81.46.46

အမှတ်(၃၁)၊ အခန်း (၅)၊ ၇မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်း။

ပထမဦးဆုံး မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည်

Since 2001 **နေရာတိုင်းဆောင်ထား**

Rain Flower

အရောက်ပို့
တပ်ဆင်
ရှင်းပြ

ကြည်မြင်တိုင်
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၀၀၈၉၀
- ၀၉-၇၃၀၀၀၈၉၀
- ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၅
- ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၆

မြောက်ဥက္ကလာပ
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၅၆၇၂၀
- ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၈

၉-မိုင်၊ ပြည်လမ်း
ဖုန်း - ၀၉-၅၅၀၇၃၀၅၆
ပေါက်တော၊ အင်းစိန်
ဖုန်း - ၀၀-၆၄၃၃၇၅
- ၀၉-၇၃၀၂၆၀၅၇
- ၀၉-၃၀၅၇၃၀၆၅၅
- ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၂

နေပြည်တော်
ဖုန်း - ၀၉-၅၉၂၀၈၈၀၀
- ၀၉-၃၀၀၃၆၂၆၀

မန္တလေး
ဖုန်း - ၀၉-၅၂၀၀၈၈၅၂
- ၀၉-၆၅၀၀၀၃၃

5 Year Warranty

ကြော်ငြာ



ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးထွန်းရှိန် (၉၈)နှစ်
ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး(အငြိမ်းစား) အမတ်-၂ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၂၀၀) ပထမထပ်(2-B)နေ (ဦးထွန်းအောင်-ဒေါ်သိန်းရင်)တို့၏သား၊ (ဦးအုန်းဖေ-ဒေါ်သိန်းတင်)တို့၏ သားသမက်၊ (ဒေါ်သိန်းလှိုင်)၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးမောင်သန်း)-ဒေါ်ကြည်ကြည်ဦး၊ ဦးတင်ထွန်း-(ဒေါ်တင်ရှေ့) ဒေါ်သိသိဦး၊ (ကိုမိုးဇော်) (ကိုရဲခောင်) (ကိုရဲအောင်)၊ မနိနီဦး၊ မသက်သက်အောင်တို့၏ မွေးသမောင်ကြီး၊ ကိုဇော်မင်းအောင်-မနုလှိုင်၊ ကိုကြည်မြင့်-မစုစုလှိုင်၊ ကိုသန်းဦးလှိုင်-မမြမြအေး၊ ကိုဇော်မျိုးလှိုင်၊ ကိုသော်ခင်လှိုင်၊ မဝင်းသန္တာထွန်း၊ ကိုမျိုးဝင်း-မသိမ့်သန္တာထွန်းတို့၏ အဘိုး၊ မြစ်ကိုယောက်တို့၏ ကျေးဇူးရှင် ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၇-၄-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇း၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈း၄၇ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၃-၄-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အနိစ္စ

ဦးအောင်ကျော်လော (၈၆)နှစ်
(စစ်တွေ)
ဓာတ်ခွဲမှု(၅)တန်း(ငြိမ်း)
အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ (၂၀)ရပ်ကွက်၊ အဝေး(၂)လမ်း၊ ၁၄၉၅ (က)နေ (ဒေါ်ခင်စောဦး)၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးကျော်မင်းဦး)၊ ဦးသိန်းအောင်-ဒေါ်နွယ်နွယ်ခိုင်၊ ဦးထွန်းထွန်းခိုင်-ဒေါ်ဦးဌေးမြင့်၊ ဦးဇော်ဇော်-ဒေါ်နီနီထွန်း၊ ဦးကျော်သီဟ-ဒေါ်သန္တာအောင်တို့၏ဖခင်မြေကိုယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၆-၄-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၇း၄၇ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၈-၄-၂၀၁၇ (စနေနေ့) ညနေ ၇ နာရီတွင် ကိုဗုဒ္ဓသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁း၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါက်တာကျော်စိုး (စာရေးဆရာ ရွှေရွယ်)
အသက် (၆၂) နှစ်
ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း)
သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာနှင့် Cyber လုံခြုံရေးဦးစီးဌာန
ပတ်စိဖိတ်ပွားရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်
ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်၊ စာရေးစစ်၊
လူ့စွမ်းရည်(၁၉၆၄-၁၉၈၈)အဖွဲ့
ဒါရိုက်တာ၊ စီးပွားရေးရာဇဝါ၊ ရွှေသံလွင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်
Coordinator
Myanmar International School
 ရန်ကုန်မြို့၊ တိုက်(၁၁)၊ အခန်းအမှတ်(၂၀၂)၊ ရတနာလမ်းသစ်အိမ်ရာ၊ သာကေတမြို့နယ်နေ ဒေါ်ဆွေဇင်(လက်ထောက်အင်ဂျင်နီယာ၊ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း)၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ (၈)လမ်း၊ အမှတ်(၄၃၈)နေ ဦးလွန်းလွန်း-ဒေါ်ခင်ခင်တို့၏သားကြီး၊ ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်တို့၏သားသမက်၊ Captainသန်းနိုင်-ဒေါ်သန်းသန်းအေး၊ ဦးအောင်ကျော်လော၊ ဒေါ်မြတ်သီတာ၊ ဦးယဉ်ထွေး၊ ဒေါ်ဝိနာရွှေ၊ ဒေါ်သိန္နယ်ထွေး၊ ပိုလ်ကြီးတင်ဆန်းဦး-ပိုလ်မေလွင်၊ ကိုဝင်းထွန်းထွန်း၏ချစ်လှစွာသောအစ်ကိုကြီး၊ မောင်မြိုးနောင်ဝင်း၊ မောင်ထွန်း၊ နောင်ဝင်း၊ မရွှေမယ်မင်း၊ မောင်သူထက်အောင်၊ မထက်သီရိခိုင်၊ မဖုယဉ်မွန်ထွေးတို့၏ချစ်လှစွာသောဘွားကြီး ဒေါက်တာဦးကျော်စိုးသည် ၇-၄-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁း၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင်ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၃-၄-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့)တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာယုရန် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တရေဝတ(ဓမ္မကထိကဗဟုဇနဟိတရေ)
သိက္ခာတော်(၆၀)ပါ သက်တော် (၈၀)
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန်ဘလူမြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာရွာနေ ခမည်းတော်(ဦးဘကျွန်း)-မယ်တော်(ဒေါ်လှကြီး)တို့၏သားတော်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ သရက်တောကျောင်းတိုက်၊ ရတနာသီလစာအုပ်တိုက်နှင့် ကံတော်ကျောင်းတို့၏ ဦးစီးပဓာနနာယကဖြစ်တော်မူသော ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တရေဝတသည်(၁၃၇၈ခုနှစ်၊ တန်ဆူလဆန်း ၁၀ရက်) ၆-၄-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၇း၄၀နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသည်။ ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥက္ကဋ္ဌရုပ်ကလာပ်တော်ကို (၁၃၇၈ခုနှစ်၊ တန်ဆူလဆန်း ၁၄ရက်)၊ ၁၀-၄-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁း၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယကာမအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (ကျောင်းတိုက်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် စတင်ထွက်ပါမည်။)
တပည့်သမားများနှင့် ဒါယကာ၊ ဒါယကာမများ

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
Matilda Zai Mangri @ ဒေါက်ခင်ဝင်း @ Sao Kio Mani
အသက် (၇၅)နှစ်
ထိုင်းသံနပ်(ငြိမ်း) ပြင်ဦးလွင်စံနိဂိုက်ကယ်ကျောင်းသူဟောင်း
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်း၊ တ/ရ ပန်းပင်ကြီးလမ်း၊ အမှတ် ၁၆(ခ)၊ စံနိဂိုက်ကယ်ဘုရားကျောင်းမင်းနေ (ဦးစစ်ဆီနီလှိုင်-ဒေါ်သရဲလတ်တင်ကြီး)တို့၏ သမီးကြီး၊ Audrey Zai-ဦးစစ်ထွန်းအေး၊ Rachel Zai-P morgern (စစ်အေးလှိုင်)၊ Patricia Zai) Cecelia Zai (ခ) စစ်အေးမိုးဦး- Brian ရွှေလင်းတို့တို့၏ အစ်မကြီး၊ (ခေမာတို့)၊ ကျော်စင်တိုး- လှသလင်ဟန်၊ ရဲလင်းတို့တို့၏ ကြီးတော် ဒေါ်စစ်ခင်ဝင်းသည် ၇-၄-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁း၁၀ နာရီတွင် အထက်ပါ နေအိမ်၌ ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၁၂-၄-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၉း၃၀နာရီတွင် ကြည့်မြင်တိုင် ရှင်မိကျေလှဘုရားကျောင်း၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပြီး ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ပညာဉ်တော်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

သီလရင်ဆရာကြီး ဒေါ်သုဝဏ္ဏစာရီ (ကျောက်တော်)
သက်တော် (၉၂)နှစ်
မင်္ဂလာသီရိမဟာသတိ ပဋ္ဌာနကျောင်းတိုက် (ရခိုင်ကျောင်း)
ညကရပ်ကွက်၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာသီရိမြို့နယ်
 ခမည်းတော် (ဦးသာလှအောင်)၊ မယ်တော်(ဒေါ်မနန်း)တို့၏ သမီး၊ မင်္ဂလာသီရိမဟာသတိပဋ္ဌာနကျောင်းတိုက် သီလရင်ကျောင်း၊ အရာကြီးဒေါ်သုဝဏ္ဏစာရီသည် ၆-၄-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၈း၃၀ နာရီတွင် ဦးလှထွန်း ကင်ဆာဖောင်ဒေးရှင်းဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (မင်္ဂလာသီရိ မဟာသတိပဋ္ဌာနကျောင်းတိုက်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁း၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ဒါယကာ၊ ဒါယကာမများနှင့် ဆွေမျိုးများ

ဦးမောင်အေးထွန်း (၆၇) နှစ်
မြို့နယ်(ထွေ/အုပ်-ငြိမ်း)
(အမျိုးသားလွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၂၀၀၀-၂၀၀၅၊ ဘူးသီးတောင်မြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်)
 ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့၊ (၃)ရပ်ကွက်နေ (ဦးစောထွန်း-ဒေါ်ဦးစိန်လှ)တို့၏သားကြီး၊ (ဦးဖိုးထွန်းဦး-ဒေါ်မစံသာ)တို့၏သားသမက်၊ [ဒေါ်အေးကျော်တင်-မလတန်းကျောင်းအုပ်(ငြိမ်း)]၏ခင်ပွန်း၊ စစ်တွေမြို့နေ ဦးမောင်သန်းတင်-ဒေါ်ဦးသာစိန်တို့၏ညီ/မောင်၊ ဦးဝင်းမောင် (မြန်မာ့လူ့စစ်မာတ်အားလုပ်ငန်း-အမ်းမြို့)-ဒေါ်ခင်သန်းနွယ်(အလက-ပြု မြောက်ဦး)တို့၏ အစ်ကို၊ ဗိုလ်မှူးထွန်းထွန်းဝင်း-ဒေါ်တိမ်မိုးဦး(အထက-၂ နေပြည်တော်)၊ ဦးကျော်စစ်သန်း (ထွေ/အုပ်)-ဒေါ်မြင့်ခိုင်အေး(အလက-ပြု)တို့၏ဖခင်၊ မိခင်အေးလင်း၊ မောင်အောင်ခန့်ဇော်တို့၏အဘိုးရှင်သည် ၅-၄-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၅း၄၇ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခတင်-၁၀၀၀)နေပြည်တော်မှ ကျွေးကြီးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကြည်ဝင်း (၈၂)နှစ်
ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ အခန်းအမှတ်(၃၀၁)၊ တာဝ(၂)၊ လမ်း(၅၀) (အောက်လမ်း)၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်နေ (ဦးဘထွန်း-ဒေါ်လှမြင့်)တို့၏ သားကြီး၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဦး (ဆရာမကြီး)၊ အထက-၂ ဗိုလ်တထောင်)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးခင်ဇော်-ဒေါ်သန်းသန်းလှ၊ ဦးသက်ဝင်းနိုင်-ဒေါ်အေးမိခင်၊ ဦးတင်သောင်း-ဒေါ်ဇော်မော်မော်တို့၏ဖခင်၊ ဦးမြို့ကျော်သူ-ဒေါ်ရင်ငြိမ်းသူ၊ မအိခင်ဇော် (ခ) မျိုးသစ်ခင်၊ မကျေးတင်သောင်း၊ မောင်လင်းမျိုးတိန်၊ မောင်သိပ္ပံအောင်၊ မောင်သော်တာအောင်တို့၏ ဘိုးကြီး၊ မောင်ပြည်မွန်-သိမ်း၏ အဘိုးသည် ၇-၄-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၈း၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၃-၄-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၆း၃၀နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဒေါ်မူမူ(ခ) ဒေါ်သယ်လ်မာ
အသက်(၈၉) နှစ်
အထက(၁) ဝါးခယ်မ(ငြိမ်း)
 ဝါးခယ်မမြို့၊ စာရေးကုန်းရပ်ကွက်၊ ကျောင်းကြီးလမ်း၊ သီရိဂေဟာအိမ်နေ (ဦးထို-ဒေါ်နီနီစိ)တို့၏ သမီးထွေး၊ ဆရာမကြီး(ဒေါ်မာဝရက်)၏ ညီမ၊ (ဦးစိုးမြင့်)၏ဇနီး၊ (မောင်လှသန်း)၏ဖိုးကြွက်၊ (မောင်တင်ဝင်းအောင် (ခ) တိုးငယ်၊ မဝင်မာမာစိုးတို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင် ဆရာမ ဒေါ်မူမူ(ခ) ဒေါ်သယ်လ်မာသည် ၆-၄-၂၀၁၇ ရက်နံနက် ၉း၃၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၈-၄-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁း၃၀နာရီတွင် ဝါးခယ်မမြို့၊ ခရစ်ယာန်မြေသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
Pi Khawm Za Nial
အသက် (၉၀)
 အမှတ်-၅၊ က(က)၊ ဦးကောင်းလမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်နေ Rev. Dr. S. Pau Khan En ၏အစ်မ၊ Pu Pau Za Thang, Pi Vung Za Huaiတို့၏သမီး၊ Pi Khawm Za Nial သည် ၇-၄-၂၀၁၇ရက် ၃ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ ရက်နေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ဘုရားကျောင်း၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပြီး သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ [အထက်ပါနေအိမ်၊ TBC-Y ဘုရားကျောင်း၊ ဆူးလေ၊ ပိတောက်ကျွန်းနှင့် ယုဇနတို့မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂း၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဒေါ်နော်ရီလော (၁၀၀) နှစ်
ဆရာမကြီး(ငြိမ်း) (အ. ထ. က-၁) ပြင်ဦးလွင်မြို့၊
ပထမဆုံးပုဂံလှိုင်သော ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ
ဖွံ့ဖြိုးရေးသိပ္ပံကျောင်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့
 ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ပဒေသာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၁/၄၄)၊ သီရိလင်းသွယ်(၅) နေ ဦးစောစီးလစ်၏မိခင် ဒေါ်နော်ရီလောသည် ၇-၄-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၅ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၈-၄-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ဆုတောင်းဝတ်ပြုပြီး မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် (၈)မိုင် ခရစ်ယာန်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးကြပါရန်၊ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၂-၄-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၈း၃၀ နာရီတွင် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပြီး နံနက် ၉း၃၀ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီအထိ ညွှန်ကြားရေးမှူးဌာန၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ကြွရောက်ပေးပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးထွန်းကြည်ဦး(ခ)ဦးမောင်ကြီး
အသက် (၆၀) နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ စစ်ခင်းရပ်ကွက်၊ ဆဋ္ဌာနလမ်း၊ အမှတ်(၅၂)၊ လေးလူနေ (ဦးကျော်ထွန်း-ဒေါ်ကြည်ကြည်)တို့၏ သား၊ စောမြဝင်းကျော်-နော်စောစိုးတို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်ခင်သန်းစိုး၊ (ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့်)၊ ဒေါ်ခင်အိအေး၊ ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်လှိုင်ထွန်းတို့၏မောင်၊ ဦးမောင်အောင်- Mrs. Poi၊ ဒေါ်မွေးသူဇာ၊ ကျော်စင်- ဦးဇော်ဝင်းမောင်တို့၏ အစ်ကို၊ မအုမြတ်နိုးဦး၊ မအုလှရတီတို့၏ ချစ်မောင်၊ မမြသက်ဆွေ၊ မနန်းလှဆွေ၊ မဆွေဆွေအောင် @ Nuchare Aug၊ တို့၏ဦးလေးကြီး၊ နော်စောစိုးကျော်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးထွန်းကြည်ဦး(ခ)ဦးမောင်ကြီးသည် ၆-၄-၂၀၁၇ရက်ညနေ ၄း၃၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၁၀-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ပညာဉ်တော်ဆန်းမဉ် ဆုတောင်းဝတ်ပြုပြီး ၇း၃၀ သွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈း၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဦးထွန်းကြည်ဦး(ခ)ဦးမောင်ကြီး
အသက် (၆၀) နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ စစ်ခင်းရပ်ကွက်၊ ဆဋ္ဌာနလမ်း၊ အမှတ်(၅၂)၊ လေးလူနေ (ဦးကျော်ထွန်း-ဒေါ်ကြည်ကြည်)တို့၏ သား၊ စောမြဝင်းကျော်-နော်စောစိုးတို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်ခင်သန်းစိုး၊ (ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့်)၊ ဒေါ်ခင်အိအေး၊ ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်လှိုင်ထွန်းတို့၏မောင်၊ ဦးမောင်အောင်- Mrs. Poi၊ ဒေါ်မွေးသူဇာ၊ ကျော်စင်- ဦးဇော်ဝင်းမောင်တို့၏ အစ်ကို၊ မအုမြတ်နိုးဦး၊ မအုလှရတီတို့၏ ချစ်မောင်၊ မမြသက်ဆွေ၊ မနန်းလှဆွေ၊ မဆွေဆွေအောင် @ Nuchare Aug၊ တို့၏ဦးလေးကြီး၊ နော်စောစိုးကျော်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးထွန်းကြည်ဦး(ခ)ဦးမောင်ကြီးသည် ၆-၄-၂၀၁၇ရက်ညနေ ၄း၃၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၁၀-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ပညာဉ်တော်ဆန်းမဉ် ဆုတောင်းဝတ်ပြုပြီး ၇း၃၀ သွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈း၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကျော့သောင်းမြို့နယ်အရာမ(ရန်ကုန်)
ဦးကွမ်(ကျော့သောင်း)
အသက်(၇၅)နှစ်
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျော့သောင်းမြို့၊ အထွတ်ရပ်ကွက်၊ ဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၂၆)၊ နေ (ဦးစောထွန်း-ဒေါ်စုစိတ်)တို့၏ သားကြီး၊ ဒေါ်လှလှရီ၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးထွန်းလင်း၊ ဒေါ်ယုစိ၏မောင်၊ (ဦးကောင်းညွန့်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ချို၊ ဦးအောင်မြင့်-ဒေါ်အိအိ၊ ဦးသိန်းလှိုင်-ဒေါ်ခင်လေးလှ၊ ဦးတင်မောင်-ဒေါ်ခင်ဝေ၊ ဦးတင်စိန်-ဒေါ်မြင့်မြင့်စန်း၊ ဦးအောင်ကျော်သန်း-ဒေါ်နီနီချို၊ ဦးတင်အောင်-ဒေါ်ခင်မာမာ၊ ဦးမင်းနိုင်-ဒေါ်စန်းစန်းထွေးတို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ ဦးကွမ်သည် ၆-၄-၂၀၁၇(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၈း၄၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁း၃၀နာရီတွင် ကျော့သောင်းမြို့၊ ရွှေပြည်သာသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ရပ်နီးရပ်ဝေးနေ အသင်းသား/ အသင်းသူများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဦးထိန်ဝင်း (လက်ထောက်ကျန်းမာရေးမှူး-ငြိမ်း) (၈၅)နှစ်
ထားဝယ်မြို့
 ထားဝယ်မြို့၊ ပိန္နဲတောရပ်၊ သုခလမ်း၊ အမှတ်(၂၆၀)နေ (ဦးရွှေတို-ဒေါ်ထွေး)၏ သားထွေး၊ အမှတ်(၁၇၉) မင်္ဂလာလမ်း၊ ခိုင်ငံခပ်ရပ်နေ (ဦးအုန်းသွင်-ဒေါ်နန်းမြ)၏ သားသမက်၊ ဒေါ်ထွန်းရီနီ (ကျန်းမာရေးဆရာမ-ငြိမ်း)၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးအောင်တော်)၊ ဒေါ်အောင်ကြည်တို့၏ မောင်၊ ဦးထွန်းဦး-ဒေါ်အေးအေးမျိုး၊ ဒေါ်နန်းစွင့် (အထက-၃၊ ထားဝယ်)၊ ဦးအောင်သာဦး (APEX GAS & OIL PUBLIC Co.Ltd.၊ သီလဝါ)၊ ဦးအောင်သာဦး (အထက-၁၊ ထားဝယ်)တို့၏ ချစ်လှစွာသော မွေးသမောင် မောင်မင်းယုနိုင်၊ မောင်မင်းလှိုင်မိုး (UGI Co.,Ltd. ရန်ကုန်)၊ မခင်ယုဇနနွေး၊ မအေးမိမိုးတို့၏ အဘိုးသည် ၇-၄-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၅း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၉-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် အမှတ်(၂၆၀)၊ သုခလမ်း၊ ပိန္နဲ တောရပ်မှ ဇာတိသုသာန် (ထားဝယ်)သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးတင်ညွန့် (၈၇) နှစ်
ဒလမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်
 သူငယ်ချင်းကိုအောင်မိုး(B.Agr.Sc)၁၉၉၄ အကြီးတန်း၏ခင်မည် ၅-၄-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါ၍ ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ (B.Agr.Sc) ၁၉၉၄ အကြီးတန်းသူငယ်ချင်းများ

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဦးထွန်းကြည်ဦး(ခ)ဦးမောင်ကြီး
အသက် (၆၀) နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ စစ်ခင်းရပ်ကွက်၊ ဆဋ္ဌာနလမ်း၊ အမှတ်(၅၂)၊ လေးလူနေ (ဦးကျော်ထွန်း-ဒေါ်ကြည်ကြည်)တို့၏ သား၊ စောမြဝင်းကျော်-နော်စောစိုးတို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်ခင်သန်းစိုး၊ (ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့်)၊ ဒေါ်ခင်အိအေး၊ ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်လှိုင်ထွန်းတို့၏မောင်၊ ဦးမောင်အောင်- Mrs. Poi၊ ဒေါ်မွေးသူဇာ၊ ကျော်စင်- ဦးဇော်ဝင်းမောင်တို့၏ အစ်ကို၊ မအုမြတ်နိုးဦး၊ မအုလှရတီတို့၏ ချစ်မောင်၊ မမြသက်ဆွေ၊ မနန်းလှဆွေ၊ မဆွေဆွေအောင် @ Nuchare Aug၊ တို့၏ဦးလေးကြီး၊ နော်စောစိုးကျော်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးထွန်းကြည်ဦး(ခ)ဦးမောင်ကြီးသည် ၆-၄-၂၀၁၇ရက်ညနေ ၄း၃၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၁၀-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ပညာဉ်တော်ဆန်းမဉ် ဆုတောင်းဝတ်ပြုပြီး ၇း၃၀ သွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈း၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်ခင်စိန်ဦး (၈၄) နှစ်
(ရေသုတောင်မြို့)
 ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရေသုတောင်မြို့၊ တောင်ရင်းတန်းရပ်ကွက်နေ (ဦးမောင်စောသာ-ဒေါ်မေရီ)တို့၏ သမီး၊ ချောင်းဝရပ်ကွက်နေ (ဦးသာထွန်း)၏ဇနီး၊ (ဦးသန်းဆွေ)-ဒေါ်စပယ်ခိုင်၊ (ဦးမောင်တင်)-ဒေါ်အေးအေး၊ ဦးကျော်အောင်-ဒေါ်နုတို့၏ အစ်မကြီး၊ ကျော်စင်- ဦးဇော်ဝင်းမောင်တို့၏ အစ်ကို၊ မအုမြတ်နိုးဦး၊ မအုလှရတီတို့၏ ချစ်မောင်၊ မမြသက်ဆွေ၊ မနန်းလှဆွေ၊ မဆွေဆွေအောင် @ Nuchare Aug၊ တို့၏ဦးလေးကြီး၊ နော်စောစိုးကျော်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးထွန်းကြည်ဦး(ခ)ဦးမောင်ကြီးသည် ၆-၄-၂၀၁၇ရက်ညနေ ၄း၃၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသည်။ ၁၀-၄-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ ပညာဉ်တော်ဆန်းမဉ် ဆုတောင်းဝတ်ပြုပြီး ၇း၃၀ သွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈း၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဗိုလ်ကြီးဝဏ္ဏရဲထိုက် (၃၇) နှစ်
ကြည်း ၃၆၅၈
B.E(Chemical)
DSTA-5 Intake
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ကြီးမြို့နေ ဦးညောင်ဆွေဝင်း-ဒေါ်ဖြူဖြူမြင့်တို့၏တစ်ဦးတည်းသောသား၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး၊ ဇေယျာလင်း-ဒေါ်စပယ်ဖြူဆွေတို့၏မောင် ဗိုလ်ကြီးဝဏ္ဏရဲထိုက်သည် ၇-၄-၂၀၁၇ရက် မွန်းလွဲ ၂း၃၀နာရီတွင် အမှတ်(၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး(ခတင်-၁၀၀၀၊ မင်္ဂလာဒုံ) ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၈-၄-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် မင်္ဂလာဒုံစစ်ဆေးရေးဌာနသို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာကျော်စိုး
အသက် (၆၂) နှစ်
 ရွှေသံလွင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ စီးပွားရေးရာဇဝါ၊ ဒါရိုက်တာ ဒေါက်တာကျော်စိုးသည် ၇-၄-၂၀၁၇ ရက် (သောကြာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါ သဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ဥက္ကဋ္ဌနှင့်ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ
ရွှေသံလွင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာကျော်စိုး
အသက် (၆၂) နှစ်
 Myanmar International School,Coordinator ဒေါက်တာကျော်စိုးသည် ၇-၄-၂၀၁၇ ရက် (သောကြာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါ သဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
Myanmar International School
ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း
ဦးလှမြင့် (၇၃)နှစ်
(စာရေးစစ်မှူး၊ က-က-ဌေး-ငြိမ်း)
 ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ အထက(၂၁)လမ်း၊ အမှတ်(၆၂၀/၇)နေ (ဦးသိန်းဟန်-ဒေါ်ခင်သိန်း)တို့၏သား၊ (ဦးချမ်းမင်းထော-ဒေါ်နော်အင်တာ)တို့၏ သားသမက်၊ မောင်မင်းသူ၊ မောင်မြတ်တို့၏ဖခင်၊ ဒေါ်နော်ကလဲရ

ဘော်ဆိုင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ဈေးသစ်နှင့် မီးသတ်အဆောက်အအုံဖွင့်ပွဲများ ကျင်းပ

ကလေး ဧပြီ ၇

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလ ၇ ရက်နေ့တွင် ကျောက်သော ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဓန၊ တောင်ရိုးနှင့် ပအိုဝ်းလူမျိုးများ အများစုနေထိုင်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ဘော်ဆိုင်းမြို့တွင် ကမ္ဘောဇအနာဂတ် အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသော ၁၆ ခုတင်ဆံ့ ဘော်ဆိုင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံသစ် ဖွင့်ပွဲ၊ ဘော်ဆိုင်းဈေးသစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် မီးသတ်အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။



ဘော်ဆိုင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပစဉ်။

ရှေးဦးစွာ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဦးစိုင်းစွဲဆိုင်၊ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းလှိုင်ခမ်း၊ ကလေးမြို့နယ်အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်မင်းလတ်၊ စည်ပင်သာယာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးစိုင်းထွန်းထွန်းနှင့် ဘော်ဆိုင်းအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးစိုးမြင့်တို့က ဘော်ဆိုင်းဈေးသစ်ကြီးကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် မီးသတ်အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲကို နံနက် ၉ နာရီတွင် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ *

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများ ဆက်လက်ပြုလုပ်မည်

စာမျက်နှာ >> ၈

ခြင်းလုံးအားကစားနည်းတွင် ပထမဆုံးဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြင်းလုံးအသင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ပူးတွဲလေ့ကျင့်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
မြန်မာနိုင်ငံမှအိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့သော 27th SEA Games တွင် စတင်ထည့်သွင်း ကျင်းပခဲ့သည့် ခြင်းလုံးအားကစားနည်းသည် ဩဂုတ်လတွင် မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် 29th SEA Games တွင်လည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်ရာ

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြင်းလုံးအသင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြင်းလုံးအသင်းအနေဖြင့် အဆင့်အတန်းမီစွာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေးနှင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် 30th SEA Games တွင်လည်း ခြင်းလုံး

အားကစားနည်းဖြင့် ရွှေတံဆိပ်များရယူနိုင်ရေးအတွက် မတ် ၃၁ ရက်မှ ဧပြီ ၃၀ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်နေထိုင်ပြီး မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ခြင်းလုံးအသင်းနှင့်အတူ ပူးတွဲလေ့ကျင့်သွားမည်ဟု သိရသည်။ အဆိုပါ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြင်းလုံးအသင်းသည် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြင်းလုံးအသင်းအား မြန်မာနည်းပြ နှစ်ဦးက နည်းစနစ်မှန်ကန်စွာ လေ့ကျင့်ပေးနေစဉ်။



မြန်မာနှင့် ဆီးရီးယားယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-MFF)

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း ဆီးရီးယားကို ၁၄ ဂိုးပြတ်သွင်း

ဟန့်ဇင်း ဧပြီ ၇

၂၀၁၈ အာရှဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲ အုပ်စု(ယ)တတိယနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟန့်ဇင်းမြို့၌ ကျင်းပရာ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့သည်။

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း - ၁၄ ဂိုး
ဆီးရီးယားအမျိုးသမီးအသင်း - ဂိုးမရှိ

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ဆီးရီးယားကို ဂိုးပြတ်သွင်းယူပြီး နှစ်ပွဲဆက်အနိုင်ရခဲ့သည်။ ခြေစစ်ပွဲအောင်ရန် အိမ်ရှင်ဝီယက်နမ်နှင့် အဓိက ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် မြန်မာအသင်းသည် ဝီယက်နမ်အသင်း ၁၁ ဂိုး သွင်းထားသော စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၂ သို့ *

POLAR FROST[®] Pain Relieving Cold Gel

Polar Frost Pain Relieving Gel သည် ကျီးပေါင်းဖြစ်ခြင်း၊ အကြောတက်ခြင်း၊ နူးနာခြင်း၊ ဘီးနာခြင်း၊ အရိုး၊ အကြောနှင့် ပတ်သက်သောရောဂါများ၊ အသစ်အမြစ်ရောင်ခြင်း၊ အားကစားသမားများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခြင်းတို့ကို သက်သာပျောက်ကင်းပေးပါသည်။

5g နှင့် 500ml pump
ပူးများကို
၀န်း - ၀၉-၅၁၀၀၃၀၄
တွင် ရောင်းချပေးပါသည်။

MM Reg No. 1809AA6180
MADE IN FINLAND

- City Mart ဆိုင်ခွဲများ၊ ဝိန်ဂေဟာဆိုင်ခွဲများ၊ CAPITAL hypermarket၊ Gandamar Wholesale၊ RUBY MART၊ ဦးမြသန်းဆေးဆိုင်(ရှေ့မင်္ဂလာတောင်)၊ ၀၉-၅၁၀၀၃၀၄



4TV ၏ တစ်ပတ်စာ ကြည့်စရာ အစီအစဉ်ကောင်းများ
(၈ - ၄ - ၂၀၁၇ မှ ၂၈ - ၄ - ၂၀၁၇ အထိ)

4TV HD Receiver ကို ဝယ်ယူတပ်ဆင်ချင်တယ်ဆိုရင်

01-230 6166 ကို ဖုန်းလေး ဆက်လိုက်ပါနော်



01-230 6166



4TV Vol.2 No-15

အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း TV Guide မှစီစဉ်ထုတ်ဝေသည်။

Presented By



FOREVER GROUP



MRTV-4

Channel 7



ပြေလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ
ပြေနီကုန်း၊ ရွှင်စောပုလမ်း (ယခင် MEP ဝင်း)

စည်သူလွင် | ဝဇရထပ် | BIG BAG | AR-T | ရဲရင့်အောင် | X-BOX | အောင်ထက် | ထွန်းနောင်ဆင့် | ပိုးသောကြာ | အောင်အေးချစ် | ဖြတ်သူစိုး
တင်တင်စိန် | နီနီအောင် | SUPER MODELS | ပိုင်းလေး | ပန်းရောင်ခြယ် | ရာသီအောင် | ရွှေယပ်ခွေး
မိရာပိုင် နှင့် ဝိတထရာ သံစုံတီးဝိုင်း . THE UGLY BAND . DJ LOLLY

ဝင်ကြေးအာမုံ



နှင့်



ပြောင်းလဲမှုအသစ်

စက်ဈေးနှုန်း
အသစ် ~~45,000~~
39,900 KS



Package ဈေးနှုန်း အသစ်

Basic Package
၄၅၀၀ ကျပ်

Sports Package
၅၄၀၀ ကျပ်

HD Package
၇၅၀၀ ကျပ်



4TV Hotline 01-2306166

www.4tv.com.mm f /4tvmyanmar

4tv Facebook page www.facebook.com/4tvmyanmar ကို လုပ်ထားခြင်းဖြင့် 4tv အစီအစဉ်ကောင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် သိရှိနိုင်ပါသည်။

4TV ၏ တစ်ပတ်စာကြည့်စရာအစီအစဉ်ကောင်းများ

(၈ - ၄ - ၂၀၁၇ မှ ၂၈ - ၄ - ၂၀၁၇ အထိ)



၈ . ၄ . ၂၀၁၇ (နေနေ)

4 HD 2 4HD 2 9:45 PM Into the Woods

ချင်းယုန်တက် VS ရန်ကုန်ယုန်တက် (LIVE) AFC CUP

MNL ပွဲစဉ် (၁၁) ပွဲစဉ်ဖြစ်တဲ့ ချင်းယုန်တက်အသင်းနဲ့ ရန်ကုန်ယုန်တက် အသင်းတို့ဟာ ရန်ကုန်မြို့၊ အောင်ဆန်းကွင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်ကတော့ တန်းဆင်းရန်ကုန်ယုန်တက်အသင်းနဲ့ ချင်းယုန်တက်အသင်းတို့အသင်းတို့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံတာကြောင့် သေချာပေါက် ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်မှာဖြစ်ပြီး ဝဇ္ဇီလ ရက်နေ့ ညနေ ၄ နာရီမှာ for SPORTS ရုပ်သံလိုင်းကနေ တိုက်ရိုက်စောင့်ရှောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါတယ်။

၉ . ၄ . ၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)

ချင်းယုန်တက် VS ရန်ကုန်ယုန်တက် (LIVE) AFC CUP

ဝဇ္ဇီလ ၉ ရက် တနင်္ဂနွေနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲအချိန်မှာလည်း ပွဲစဉ် ၁၁ ပွဲ၊ ပွဲစဉ်တစ်ပွဲအဖြစ် နေပြည်တော်အသင်း နဲ့ ရတနာပုံအသင်းတို့ဟာ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမှာဖြစ်ပြီး for SPORTS ရုပ်သံလိုင်းကနေတိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်ဟာ နိုင်ပွဲပျောက်နေရာကနေ ပြန်လည် ရုန်းထွက်ဖို့ ကြိုးစားမယ့် နေပြည်တော်အသင်းနဲ့ ချင်းယုန်တက်အသင်းတို့ နိုင်ပွဲတွေ ပြန်လည်ရှာဖွေမယ့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ပွဲစဉ်ဖြစ်တာနဲ့အညီ ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်နေမှာပါ။

for KIDS 7:55 PM Ice Age 4

၁၀ . ၄ . ၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့)

For Cinema 5:00 PM My Sassy Girl

Discovery Channel 8:25 PM Legend of Croc Gold

၁၁ . ၄ . ၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့)

NATIONAL GEOGRAPHIC CHANNEL 5:30 PM Is it Real? : Life On Mars

5 5 သုခုမ 9:10 PM ဆွဲစားပစ်လိုက်တော့

၁၂ . ၄ . ၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)

Star World 6:30 PM Asia's Next Top Model

JUDGES

၁၃ . ၄ . ၂၀၁၇ (သင်္ကြန်အင်္ကျီနေ့)

5 5 Movies 9:35 PM The Flu

For CINEMA 2

7:52 AM အပိုင်ချုပ်ပြီးချစ်ပြပယ် အောင်ရဲလင်းအိန္ဒြာကျော်စင်၊ ယွန်းရွှေရည်

7:32 PM ဒိုင်ပင်ထိုးတဲ့အချစ် လှမင်းအိန္ဒြာကျော်စင်

5 5 သုခုမ

7:51 PM သင်္ကြန်မုဆိုး နှင့် ရေသုမလေး ကောင်မပြည့်မင်္ဂလာ

9:55 PM အဆိပ်ဖြင့်နှောင်ပွဲခြင်း ဟိန်းဝေယံ၊ အိန္ဒြာကျော်စင်၊ မေကဗျာ

၁၄ . ၄ . ၂၀၁၇ (သင်္ကြန်အကျနေ့)

Fox Movies 7:30 PM Avatar

For CINEMA 2

11:58 AM တစ်ခုခုရင်ခွင် ရဲတိုက်၊ ဝင်ဝင်၊ မေသန်းနု၊ ရွှေသမီး

7:37 PM ဝလိုင်ကင်နိုဗိုလ်ကင် ဝန်စည်သူ၊ ဝင်ဝင်၊ ဝင်ဝင်

5 5 သုခုမ

7:20 PM ငြိမ့်သုချစ်ခြင်း မင်းမော်ကွန်း၊ ဝင်ဝင်၊ ဝင်ဝင်

၁၅ . ၄ . ၂၀၁၇ (သင်္ကြန်အကြော်နေ့)

5 3:00 PM Despicable Me 2

NAT GEO people 12:30 PM Living Free with Kimi Werner

၁၆ . ၄ . ၂၀၁၇ (သင်္ကြန်အတက်နေ့)

For CINEMA 2

4:09 PM လေပြေညှင်းရဲ့သက်ဆက်တေး ဟိန်းဝေယံ၊ သက်မွန်မြင့်၊ ချောချောချော

7:46 PM အပေပါးတစ်ခြမ်းဘယ်သားနမ်းမလဲ လှမင်း၊ ချိုမြ၊ နန္ဒာလှိုင်၊ ဇော်ဝမ်း၊ မေကဗျာ

5 5 သုခုမ

4:31 PM လှစုံ ပြေတီဦး၊ မိုးဟေကို

6:14 PM ပေါက်ကရဲနေ့စွဲများ စည်ဖြူ၊ ဝင်ဝင်၊ ဝင်ဝင်၊ ယွန်းရွှေရည်

TLC 2:55 PM Food's Greatest Hits

For Cinema 8:00 PM My New Sassy Girl

5 5 သုခုမ 10:57 PM ရေခဲသေတ္တာ

၁၇ . ၄ . ၂၀၁၇ (နှစ်ဆန်းတစ်ရက်နေ့)

4 HD 4HD 7:00 PM Happy New Year

NAT GEO WILD 2:35 PM Predator Patrol : Buffalo Stampede

HISTORY 7:30 PM Detroit Steel

အပိုင်ချုပ်နေဟာ သူ့လက်ထောက် စတိတ်ဆို၊ ဆောက်လုပ်ရေးပိုင်းမှာ စွမ်းတဲ့ ဒေါက်၊ ဆေးသုတ်သမား ရွန်း၊ အကြမ်းပတ်မင်းခိုင်တို့ ဇနီးသည် ပစ်ခတ်ခံရတဲ့ ဒီဇယ်ကားကို ကြိုးကူးပစ်ပြီး မော်တော်ကားဟောင်းတွေကို ပြန်လည်မွမ်းမံ တည်ဆောက်တဲ့ လုပ်ငန်းကို စတင်ခဲ့ပါတယ်။ အပိုင်ချုပ် အတားအဆီးတွေကို ကျော်လွှား၊ မိသားစုရဲ့ မော်တော်ကားဆိုရာ အမွေအနှစ်တွေကို ဆက်ခံပြီး ထိုးထွက်လာတဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ရပ်အဖြစ် အသွင်ပြောင်းခဲ့ပါတယ်။ မော်တော် စတိတ်ရဲ့ဖန်တီးမှုက မော်တော်ကားတွေ ကို ငွေကြေးဖွဲ့ဖို့ပိုမို ရောင်းချခြင်းပါပဲ။ ဒီအစီအစဉ်ရဲ့ အပိုင်ချုပ်များ အပိုင်ချုပ် သူ့အဖွဲ့သားတွေဟာ ဖောက်သည်သစ်တွေကို လုပ်ကိုင်သစ်တစ်ခုစီ ကိုင်တွယ်ကြမှာဖြစ်ပါတယ်။

4tv Facebook page www.facebook.com/4tvmyanmar ကို လုပ်ထားခြင်းဖြင့် 4tv အစီအစဉ်ကောင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် သိရှိနိုင်ပါသည်။

(၈-၄-၂၀၁၇ မှ ၂၈-၄-၂၀၁၇အထိ)

ဆုကြေးငွေ အမြင့်ဆုံး သိန်း ၂၅၀ အထိ ရရှိနိုင်မည့်
မြန်မာနိုင်ငံ အကြီးဆုံး GAME SHOW

THE MONEY DROP MYANMAR
ငွေတွေဝင်

Channel 7
24-4-2017
Mon to Fri | 6:00 PM

pyone play



f /themoneydropmyanmar

မင်းစာတိုက်

4 HD LADIES 25.4.2017
TUESDAY AND WEDNESDAY
9:00 PM

Channel 7 27.4.2017
THURSDAY AND FRIDAY
6:45PM



MRTV-4 **အပန်းမဲချစ်ခြင်း**
9:15 PM, 10.4.17 (Mon to Thurs)



သိုင်းလောက၏ အရှင်အထွေးများ နေရာ ရာထူး စည်းစိမ် လိုချင်တပ် မက်မှု လောဘကြောင့် လူယက် တိုက်ခိုက်မှုများ၊ မိဘများ၏ ရန်ငြိုး များကြောင့် လူငယ်တို့၏ အချစ်ရေး လမ်းခရီးမှာ ခြောင့်ဖြူးခြင်း မရှိပုံများ ကို သိုင်းကွက်ဆန်းများ ကင်မရာ အထူးပြုလုပ်ချက်များဖြင့် စိတ်ဝင် စားဖွယ် ရိုက်ကူးတင်ဆက်ထားသော သိုင်းစာတိုက်လမ်းတွဲကောင်းတစ်ခု ..

4 HD **Underworld : Blood Wars**
7:00 PM, Thursday, 27-4-2017



လူကြိုက်များ အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ Underworld စာတိုက်ကားတွဲထဲက တစ်ကား ဖြစ် တဲ့ Underworld: Blood Wars ဟာ ဆယ်လီးနီ (ကိုတ်ဘရောင်းဆေးလ်) ဆိုတဲ့ သွေးစုပ်ဖတ်ကောင် နှိမ်နင်းရေးသမားဟာ သူ့ကို သစ္စာဖောက်ခဲ့ကြတဲ့ လိုင်ကင်မျိုးနွယ်စုနဲ့ သွေးစုပ်ဖတ်ကောင်ရိုင်းတို့ရဲ့ တိုက်ခိုက်မှုတွေကနေ ရှောင်နေပါတယ်။ သူ့ရဲ့ မဟာမိတ် ဒေးဗစ် (တောအိုဂျိမ်းစ်) နဲ့ သူ့ဖခင်ထောမတ်စ် (ချားလစ်ဒန့်စ်) တို့နဲ့အတူ ဆယ်လီးနီဟာ သူ့ကိုယ်သူ စတေးဆဲရဗေးတော့ လိုင်ကင်တွေနဲ့ သွေးစုပ်ဖတ်ကောင်တွေ ကြားက ထာဝရ စစ်ပွဲကို ရပ်တော့ရတော့မှာပါ။ ဒါရိုက်တာ အန်နာဖီးစတာ ရိုက်ကူးတဲ့ ထိတ်လန့်သည့်အင်္ဂါရပ် စာတိုက်ကားပါ။

ညှစ်မီးအိမ်
Channel 7
New Series
8:00 PM, Everyday



ANIMAL PLANET
Dogs : The Untold Stories
8:25 PM, Saturday, 15-4-2017



ဒီစီးရီးမှာ တောခွေးတွေကနေ လူသားရဲ့ သစ္စာရဲ့ အဖော်ကောင်း ခွေးမျိုးတွေအထိ ခွေးတွေဟာ ကမ္ဘာရဲ့ နေရာအနှံ့မှာ အထူးစပယ်ရယ်တွေ ဖြစ် လာပုံကို ဖော်ထုတ်တင်ပြထားပါတယ်။ လူသား နဲ့အတူ နေနေ၊ မနေနေ၊ စမ်းသပ်ခန်းတွေထဲ ရောက် ချင်ရောက်၊ အိမ်နောက်ထဲမှာ ကစားချင် ကစား၊ ခွေးတွေဟာ လူသားတွေရဲ့ ရှင်သန်ရေးအတွက် အခရာ ဖြစ်နေတယ် ဆိုတာကို သက်သေပြခဲ့ကြပြီး ပါပြီ။ ဝံပုလွေကနေ ခွေးလေးတွေအထိ ပိုင်ရှင်တွေ ဖူးဖူးမူ့မူ့ထားတဲ့ ခွေးတွေအကြောင်း တင်ဆက် ထားတဲ့ အပိုင်း ၅ ပိုင်း စီးရီးပါ။

4 HD **Fantastic Beast and Where to Find Them**
7:00 PM, Thursday, 20-4-2017



ဟယ်ရီပေါ့တာ ကားတွဲတွေနဲ့ သက်ဆိုင်ပေမဲ့ သတ်သတ် ခွဲထုတ်ထားတဲ့ ဒီစာတိုက်ကို ၁၉၂၆ ခုနှစ်၊ နယူးယောက်မြို့၊ စုန်းမှော်အတတ်လောကဆီ ပြန် သွားထားပါတယ်။ စာရေးဆရာ ချီစကပ်မန်ဒါ (အော်စကာဆုရ အက်ဒီရက်ဒ်မိန်း) ဟာ ဆန်းကြယ်တဲ့ သားရဲကောင်တွေကို လေ့လာဖို့ နယူးယောက်မြို့ကို ရောက် လာခဲ့တယ်။ ဒါပေမဲ့ စုန်းတွေနဲ့ မှော်အတတ်ကို အသုံးမပြုနိုင်တဲ့ အစွန်းရောက် နှိမတ်ရုံတွေကြားက ပဋိပက္ခထဲ ရောက်သွားခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီမှာ သူ ထိန်းသိမ်းထားတဲ့ မှော်သတ္တဝါတွေ မတော်တဆလွတ်သွားတဲ့အခါမှာတော့ ...။ ဝတ္ထု/ဇာတ်ညွှန်း ဂျေကရိုးလင်းရဲ့ ဇာတ်ကို ဒါရိုက်တာဒေးဗစ်ယွစ် ရိုက်ကူးတင်ဆက်တဲ့ စိတ်ကူးယဉ် မိသားစုစွန့်စားခန်း အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး အက်ဒီရက်ဒ်မိန်း၊ ကက်သရင်းဝေါတာစတန်း၊ အယ်လီဆန်ဆူဒေါလ်၊ ဒန်ဖော့ဂလာ၊ ကောလင်း ဖာရိုလ်၊ အက်စရာမီလာနဲ့ ဂျွန်နီဒက်တို့ ပါဝင်ထားပါတယ်။

4 HD **FANTASTIC BEASTS AND WHERE TO FIND THEM**



pyone play
www.pyoneplay.com

MRTV-4 Channel 7
အစီအစဉ်များကို
Pyone Play ဖြင့် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

4 HD 2 **Ae dil hai mushkil**
8:15 PM, Monday, 17-4-2017



အာလီဇီက အမှီအခိုကင်းကင်း နေတတ်တဲ့ မိန်းကလေး။ အချစ်ဟောင်း နဲ့ ဆက်ဆံရေး ပြိုကွဲခဲ့တဲ့ အကျိုးဆက်ကို ခံစားနေရသူ။ အာယန်က ငိုသား ခြောင့်မတ်ပြီး ကြေးကြီးတဲ့ ပုဂ္ဂလိကကျောင်းမှာ တက်နေသူ။ သူက အချစ်တို့၊ အသည်းကွဲတာတို့ကို အတွေ့အကြုံ ပရိုသေးတဲ့သူ။ ဒါပေမဲ့ သီချင်းဆိုဖို့ ဆန္ဒရှိနေသူပေါ့။ သူတို့နှစ်ဦး ဆုံတွေ့ခဲ့ကြပြီး သံယောဇဉ်တွယ်သွားကြတယ်။ အဲဒီနောက် သူတို့နှစ်ဦး ဘဝကို ဖြတ်သန်းရင်းနဲ့ အတွေ့အကြုံတွေက ဘဝအပေါ် နားလည်သိမြင်မှု၊ မြင်းမြတ်တဲ့စောဆန္ဒနဲ့ ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ပုံဖော်ပေးခဲ့သလို တကယ့်ချစ်သူရဲ့အစစ်အမှန်ဆိုတာ ဘာလဲဆိုတာ ကိုလည်း အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒါရိုက်တာ ကာရန်ဂျီဟာ ရိုက်ကူးထားပြီး အိန်ဒိုပါရီယာရေးတာကချန်၊ ရန်ဘီယာကပျင်းရီနဲ့ အနုရီကာရှာရ်ဟာတို့ ပါဝင်ထားပါတယ်။

